
ο Δήμαρxος Θεόδωρος Παπαδόπουλος,

το Δημοτικό Συμβούλιο,

και οι εργαζόμενοι του Δήμου Θέρμης

σας εύχονται Καλά Χριστούγεννα

και Ευτυχισμένο το 2024

Το χαράτσι του Τέλους Ταφής 
γονατίζει τους δήμους

ΜΕ 240 ΕΚΑΤ. ΕΥΡΩ ΕΠΙΒΑΡΥΝΟΝΤΑΙ ΤΑ ΑΝΤΑΠΟΔΟΤΙΚΑ ΤΕΛΗ

Σε εκατοντάδες εκατομμύρια ευρώ ανέρχεται 
το χαράτσι του Τέλους Ταφής Απορριμμά-
των το οποίο καλούνται να πληρώσουν από 
τα ανταποδοτικά τέλη οι δήμοι όλης της 

χώρας, υποχρεώνοντάς τους να μετακυλήσουν το 
κόστος αυτό στους δημότες. Η συνολική επιβάρυνση 
ανέρχεται περίπου στα 240 εκατ. ευρώ και σύμφωνα 
με τροπολογία την οποία ψήφισε η κυβέρνηση, το 
Τέλος Ταφής επιβάλλεται αναδρομικά από το 2022. 
Με την ίδια τροπολογία τα ποσά που αντιστοιχούν 
στα έτη 2022, 2023 και στο πρώτο εξάμηνο του 2024 
καταβάλλονται από το υπουργείο Εσωτερικών προς τον 
Ελληνικό Οργανισμό Ανακύκλωσης, αλλά ταυτόχρονα 
παρακρατούνται από τους Κεντρικούς Αυτοτελείς 
Πόρους που λαμβάνουν οι δήμοι. Μάλιστα, επειδή 
το Τέλος Ταφής αφορά τα απορρίμματα, και συνεπώς 
περιλαμβάνεται στα ανταποδοτικά τέλη, οι δήμοι 
είναι υποχρεωμένοι να μετακυλήσουν το κόστος αυτό 
στους δημότες, προχωρώντας σε αναπροσαρμογή των 
δημοτικών τελών. Όμως, εκτός από το Τέλος Ταφής οι 

δήμοι επιβαρύνονται και με τρεις ακόμη αυξήσεις όσον 
αφορά τη διαχείριση των απορριμμάτων. Πρόκειται 
για την αύξηση των τιμολογίων του Φορέα Διαχείρισης 
Στερεών Αποβλήτων (ΦοΔΣΑ) Κεντρικής Μακεδονίας, 
η οποία ανέρχεται στο 40%, και για τις αυξήσεις στο 
ενεργειακό και το μισθολογικό κόστος. 

Ειδικότερα, σε ό,τι αφορά το δήμο Θέρμης, το επι-
πλέον κόστος της υπηρεσίας Καθαριότητας για το 
έτος 2024, συμπεριλαμβανομένου του Τέλους Ταφής 
των προηγούμενων ετών, ανέρχεται σε περίπου 2,2 
εκατ. ευρώ! Το γεγονός αυτό υποχρεώνει το δήμο 
να προχωρήσει σε αναπροσαρμογή των δημοτικών 
τελών για το έτος 2024, της τάξης των 989.610 ευρώ, 
έπειτα από δώδεκα ολόκληρα χρόνια στη διάρκεια των 
οποίων τα τέλη Καθαριότητας και Ηλεκτροφωτισμού 
παρέμειναν σταθερά ή και μειώθηκαν. Ωστόσο, παρ’ 
όλα, αυτά ο δήμος Θέρμης εξακολουθεί να έχει από 
τα φθηνότερα δημοτικά τέλη στην Θεσσαλονίκη και 
στην Κεντρική Μακεδονία. 

ΜΗΝΙΑΙΑ  
ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ 
Δ.E.Π.Π.Α.Θ

ΤΕΥΧΟΣ 
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Τιμή: 0.001 ευρώ

ΔΗΜΟΣ ΘΕΡΜΗΣ

Στους δέκα καλύτερους 
μεγάλους ηπειρωτικούς 
δήμους της Ελλάδας

ΘΕΡΜΗ - ΤΡΙΛΟΦΟΣ - 
ΒΑΣΙΛΙΚΑ

Κοσμοσυρροή σε «Λευκή 
Νύχτα», «Νύχτα των 
Αστεριών» και «Νύχτα 
των Ξωτικών»
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ΔΗΜΟΣ ΘΕΡΜΗΣ

Ορκίστηκε η νέα 
δημοτική αρχή 

Σε κλίμα συγκίνησης 
πραγματοποιήθηκε την 
Κυριακή 17 Δεκεμβρίου 
2023, στο κατάμεστο από 
πολίτες δημοτικό θέατρο 
του Πολιτιστικού Κέντρου 
Θέρμης η ορκωμοσία του 
δημάρχου Θέρμης Θεόδωρου 
Παπαδόπουλου, των 35 
μελών του νέου δημοτικού 
συμβουλίου καθώς και 
των προέδρων και των 
τοπικών συμβούλων των 14 
δημοτικών κοινοτήτων που 
αναλαμβάνουν καθήκοντα την 
1η Ιανουαρίου 2024. 
Η ορκωμοσία ξεκίνησε με την 
τελετή Αγιασμού στην οποία 
χοροστάτησαν οι εφημέριοι 
του Ιερού Ναού Αγίου 
Νικολάου Θέρμης, πατέρες 
Δωρόθεος και Σεραφείμ 
οι οποίοι ευχήθηκαν καλή 
θητεία στη νέα δημοτική αρχή, 
υπογραμμίζοντας τη θετική 
συνεργασία που υπήρξε 
όλα τα προηγούμενα χρόνια 
μεταξύ Δήμου και Εκκλησίας 
με κοινό στόχο τη βοήθεια 
προς τους συνανθρώπους μας. 
Ακολούθησαν οι ορκωμοσίες 
των δημοτικών και κοινοτικών 
συμβούλων με θρησκευτικό ή 
και πολιτικό όρκο.
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∆. Ε. Π. Π. Α. Θ.
∆ΗΜΟΣ ΘΕΡΜΗΣ  
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∆ΗΜΟΤΙΚΗ ΚΟΙΝΩΦΕΛΗΣ 
ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΗ 
ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΥ, 
ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ & 
ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΥ 
ΘΕΡΜΗΣ 

∆. Ε. Π. Π. Α. Θ.
∆ΗΜΟΣ ΘΕΡΜΗΣ  

Η προεφηβεία (10-12 ετών) είναι ένα στά-

διο στη ζωή των παιδιών με εμφανείς 

σωματικές αλλά και έντονες συναι-

σθηματικές και ψυχολογικές αλλαγές, οι οποίες 

κάποιες φορές προκαλούν ανησυχία στα ίδια τα 

παιδιά και στους γονείς τους. Ταυτόχρονα όμως, 

είναι η κατάλληλη περίοδος για να προετοιμά-

σουμε τόσο τον εαυτό μας ως γονέα εφήβου/ης 

οπλίζοντας μας με γνώση και κατανόηση, όσο και 

το παιδί μας ενημερώνοντας το για τις αλλαγές 

που κάνουν την εμφάνισή τους, άλλοτε δειλά και 

άλλοτε περισσότερο έντονα, και να συνδεθούμε 

μαζί του με πιο σταθερές βάσεις επικοινωνίας.Η 

Διεύθυνση Παιδείας, Πολιτισμού και Αθλητισμού 

του δήμου Θέρμης και ειδικότερα το Τμήμα Παι-

δείας, Διά Βίου Μάθησης, Σχολικών Μονάδων 

και Σχολικών Επιτροπών σε συνεργασία με την 

ΑΝΑΤΟΛΙΚΗ Α.Ε., θέλοντας να είναι αρωγοί των 

γονέων στο μεταβατικό αυτό στάδιο μεταξύ 

παιδικής ηλικίας και της κατεξοχήν εφηβείας, 

ανακοινώνουν την έναρξη Σχολής Γονέων για 

γονείς των οποίων τα παιδιά φοιτούν στην Ε’ 

και ΣΤ’ Δημοτικού στα σχολεία του δήμου.  

Η σχολή γονέων ολοκληρώνεται σε οκτώ δίω-

ρες συναντήσεις, με δεκαπενθήμερη συχνότη-

τα, και έναρξη την Πέμπτη, 18 Ιανουαρίου και 

ώρα 17:00-19:00 στο 1ο Δημοτικό Σχολείο Θέρμης.

Τα θέματα που θα αναπτυχθούν θα συναποφα-

σιστούν μαζί με τους γονείς στη διάρκεια της 

πρώτης συνάντησης. Μπορούν να συζητηθούν 

θέματα όπως «Χτυπήστε πριν μπείτε στο δωμάτιό 

μου», «Καλά μαμά. Δεν καταλαβαίνεις!», Γονείς 

και φίλοι, οριοθέτηση παιδιών και γονέων, κ.ά. 

Οι συναντήσεις έχουν συμμετοχικό χαρακτήρα 

με έμφαση στον ανοιχτό διάλογο και το μοίρασμα 

εμπειριών, γεγονός που προϋποθέτει τη συνεπή 

συμμετοχή των γονέων.

Οι γονείς μπορούν να συμπληρώσουν τη συνημ-

μένη αίτηση συμμετοχής και να την αποστείλουν 

στο email: epita@anatoliki.gr έως την ημέρα 

έναρξης της σχολής.

Εναλλακτικά μπορούν να επικοινωνήσουν με 

την Ελευθερία Πήτα, ψυχολόγο, στο τηλέφωνο 

2310463930, Δευτέρα-Παρασκευή και ώρες 

10.00-14.00.

Η σχολή γονέων αποτελεί δράση του προγράμ-

ματος «Συμβουλευτικός Σταθμός Υποστήριξης 

σχολικής κοινότητας και Κύκλοι δια βίου μάθησης 

Δήμου Θέρμης».

ΑΦΟΡΑ ΓΟΝΕΙΣ ΜΕ ΠΑΙΔΙΑ ΣΤΗΝ Ε’ ΚΑΙ ΣΤ’ ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ

Ξεκινά η Σχολή Γονέων με 
παιδιά προεφηβικής ηλικίας
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ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ

ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΚΗ ΕΝΟΤΗΤΑ (Δ.Ε.)
ΣΠΎΡΟΣ ΓΑΝΤΑΣ
ΒΑΣΊΛΗΣ ΜΟΎΣΤΑΚΑΣ
ΣΤΈΛΊΟΣ ΤΣΟΜΑΡΊΔΗΣ
ΣΤΈΡΓΊΟΣ ΓΚΊΖΑΡΗΣ
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΣΟΛΑΚΗΣ
ΣΤΈΛΊΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΎ
ΠΑΝΤΈΛΗΣ ΒΟΓΊΑΤΖΗΣ
ΚΏΣΤΑΣ ΚΟΎΓΊΟΎΜΤΖΊΔΗΣ
ΑΘΗΝΑ (ΝΑΝΑ) ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΝΊΚΟΣ ΚΑΡΚΑΤΖΊΝΟΣ
ΠΟΛΎΧΡΟΝΗΣ (ΝΑΚΗΣ) ΚΟΝΤΟΠΊΔΗΣ
ΘΏΜΑΣ ΓΈΡΜΑΝΟΣ 
ΦΑΝΗ ΧΑΤΖΗΔΗΜΗΤΡΊΟΎ
ΔΊΑΜΑΝΟΣ ΖΈΛΈΛΊΔΗΣ
ΓΊΏΡΓΟΣ ΑΓΓΈΛΟΎ
ΈΎΑΓΓΈΛΊΑ (ΛΊΤΣΑ) ΚΟΎΤΡΗ
ΟΔΎΣΣΈΑΣ ΣΑΛΗΚΎΡΊΑΚΗΣ
ΈΛΊΣΣΑΒΈΤ ΒΈΛΟΝΑ
ΣΏΚΡΑΤΗΣ ΣΑΜΑΡΑΣ
ΑΝΈΣΤΗΣ ΊΣΔΡΑΣ
ΑΡΓΎΡΗΣ (ΛΑΚΗΣ) ΜΏΡΑΐΤΗΣ
ΜΑΡΊΓΏ ΚΑΣΑΠΗ
ΣΤΈΛΛΑ ΚΑΡΑΤΣΟΡΗ
ΚΑΤΈΡΊΝΑ ΛΊΟΛΊΟΎ ΓΈΏΡΓΑΚΑ
ΣΤΈΦΑΝΟΣ ΠΑΝΟΣ

ΠΑΡΕΜΒΑΣΗ ΠΟΛΙΤΩΝ (Π.Π.)
ΑΝΝΑ ΤΣΊΦΤΈΛΊΔΟΎ
ΑΣΤΈΡΊΟΣ ΚΑΡΑΚΏΤΤΑΣ
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΑΡΑΦΊΑΝΟΣ
ΑΝΈΣΤΗΣ ΚΈΦΑΛΑΣ
ΦΏΤΈΊΝΗ ΒΟΓΊΑΤΖΗ
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΠΡΑΤΑΝΟΣ
ΣΟΦΊΑ ΠΑΝΊΔΟΎ
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(Δ.Έ.)
ΜΑΡΊΑ ΤΣΊΟΎΒΑΚΑ ΤΖΊΟΛΑ (Δ.Έ.)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΊΏΑΚΈΊΜΊΔΗΣ (Δ.Έ.)
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ΚΏΣΤΑΣ ΜΠΟΎΛΊΏΝΗΣ (Δ.Έ.)
ΣΤΈΦΑΝΟΣ ΦΏΤΊΑΔΗΣ (Δ.Έ.)
ΠΑΝΑΓΊΏΤΗΣ ΜΑΛΟΎΔΗΣ (Δ.Έ.)
ΠΑΡΘΈΝΑ (ΠΟΠΗ) ΣΑΜΑΝΊΔΟΎ (Δ.Έ.)
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ΑΝΑΣΤΑΣΊΑ ΒΟΓΊΑΤΖΗ (Δ.Έ.)
ΘΈΟΔΏΡΟΣ ΚΏΝΣΤΑΝΤΊΝΊΔΗΣ (Δ.Έ.)
ΜΑΡΊΑ ΚΟΎΚΟΎΡΗ (Δ.Έ.)
ΚΏΝΣΤΑΝΤΊΝΟΣ ΑΝΤΏΝΊΑΔΗΣ (Π.Π.)

ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΚΟΙΝΟΤΗΤΑ ΚΑΤΩ 
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ΝΊΚΟΛΑΟΣ ΦΈΡΈΝΊΔΗΣ, ΠΡΟΈΔΡΟΣ 
(Δ.Έ.)
ΝΊΚΟΛΑΟΣ ΖΗΣΗΣ (Δ.Έ.)
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(Δ.Έ.)
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ΣΤΑΎΡΟΎΛΑ ΈΎΘΎΜΊΑΔΟΎ (Π.Π.)

ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΚΟΙΝΟΤΗΤΑ ΝΕΟΥ 
ΡΥΣΙΟΥ
ΓΊΏΡΓΟΣ ΔΗΜΗΤΡΊΑΔΗΣ, 
ΠΡΟΈΔΡΟΣ (Δ.Έ.)
ΣΤΈΦΑΝΟΣ ΤΖΈΝΈΤΗΣ (Δ.Έ.)
ΑΓΓΈΛΟΣ ΦΡΑΝΤΖΊΔΗΣ (Δ.Έ.)
ΜΑΡΊΑ ΧΡΟΝΤΣΊΟΎ (Δ.Έ.)
ΖΗΣΗΣ ΠΡΟΚΟΠΊΟΎ (Π.Π.)

ΔΗΜΟΤΊΚΗ ΚΟΊΝΟΤΗΤΑ ΠΈΡΊΣΤΈΡΑΣ
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΝΤΊΣΛΗΣ, ΠΡΟΈΔΡΟΣ (Δ.Έ.)
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΦΑΡΔΗΣ (Δ.Έ.)
ΝΊΚΟΣ ΜΑΛΑΜΑΤΑΣ (Δ.Έ.)

ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΚΟΙΝΟΤΗΤΑ ΠΛΑΓΙΑΡΙΟΥ
ΝΊΚΟΣ ΚΟΎΛΈΤΑΣ, ΠΡΟΈΔΡΟΣ (Δ.Έ.)
ΑΝΤΏΝΗΣ ΚΑΐΦΑΣ (Δ.Έ.)
ΈΎΡΊΠΊΔΗΣ ΜΑΛΊΚΑΣ (Δ.Έ.)
ΣΟΦΊΑ ΓΊΑΛΑΜΑ (Δ.Έ.)
ΜΑΡΊΟΣ ΤΑΎΛΑΡΊΔΗΣ (Π.Π.)

ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΚΟΙΝΟΤΗΤΑ ΣΟΥΡΩΤΗΣ
ΘΏΜΑΣ ΑΣΛΑΝΗΣ, ΠΡΟΈΔΡΟΣ (Δ.Έ.)
ΑΝΑΣΤΑΣΊΟΣ ΤΖΊΏΛΑΣ (Δ.Έ.)
ΠΗΝΈΛΟΠΗ (ΠΏΛΊΝΑ) ΜΠΊΖΈΡΑ (Δ.Έ.)

ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΚΟΙΝΟΤΗΤΑ ΤΑΓΑΡΑΔΩΝ
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΚΑΛΑΘΑΣ, ΠΡΟΈΔΡΟΣ (Δ.Έ.)
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΤΣΈΚΟΎΡΑΣ (Δ.Έ.)
ΣΤΈΦΑΝΊΑ ΚΏΝΣΤΑΝΤΊΝΊΔΟΎ (Δ.Έ.)
ΛΈΏΝΊΔΑΣ ΔΗΜΗΤΡΑΚΟΠΟΎΛΟΣ (Δ.Έ.)
ΗΛΊΑΣ ΜΟΎΣΤΑΚΗΣ (Λ.Σ.)

ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΚΟΙΝΟΤΗΤΑ ΤΡΙΛΟΔΟΥ
ΚΟΣΜΑΣ ΤΣΊΛΊΑΣ, ΠΡΟΈΔΡΟΣ (Δ.Έ.)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΑΦΑΗΛ ΚΈΧΑΓΊΑΣ (Δ.Έ.)
ΣΤΈΦΑΝΟΣ ΠΑΝΟΣ (Δ.Έ.)
ΜΊΧΑΛΗΣ ΧΟΡΤΊΑΤΝΟΣ (Δ.Έ.)
ΜΈΛΠΟΜΈΝΗ ΤΣΟΎΓΚΑ (Π.Π.)

ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΚΟΙΝΟΤΗΤΑ ΛΙΒΑΔΙΟΥ
ΗΡΑΚΛΗΣ ΤΑΎΛΊΚΟΣ, ΠΡΟΈΔΡΟΣ (Δ.Έ.)
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΟΎΔΗΡΑΣ (Δ.Έ.)
ΑΡΊΣΤΈΊΔΗΣ ΤΣΊΛΊΠΑΚΟΣ (Π.Π.)
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ΤΑ ΕΠΙΣΗΜΑ ΑΠΟΤΕΛΕΣΜΑΤΑ

Ποιοι εκλέγονται στο 
δημοτικό και στα τοπικά 
συμβούλια

Με βάση τα επίσημα στοιχεία των δημο-
τικών εκλογών της 8ης Οκτωβρίου στο 
δήμο Θέρμης, όπως αυτά αναρτήθηκαν 
στο Πρωτοδικείο Θεσσαλονίκης, τα τελικά 
εκλογικά αποτελέσματα έχουν ως εξής: 

ΣΥΓΚΕΝΤΡΩΤΙΚΟ ΑΠΟΤΕΛΕΣΜΑ
ΓΡΑΜΜΕΝΟΙ ΕΚΛΟΓΕΙΣ: 39.646
ΨΗΦΙΣΑΝΤΕΣ: 23.107
ΕΓΚΥΡΑ ΨΗΦΟΔΕΛΤΙΑ: 22.217
ΑΚΥΡΑ ΨΗΦΟΔΕΛΤΙΑ: 513
ΛΕΥΚΑ ΨΗΦΟΔΕΛΤΙΑ: 377

ΣΥΝΔΥΑΣΜΟΙ ΨΗΦΟΙ ΠΟΣΟΣΤΟ (%) ΕΔΡΕΣ
 
ΔΗΜΟΚΡΑΤΊΚΗ 15.734 70,82 25 
ΈΝΟΤΗΤΑ

ΠΑΡΈΜΒΑΣΗ 4.307 19,39 7 
ΠΟΛΊΤΏΝ 
ΔΗΜΟΎ ΘΈΡΜΗΣ

ΛΑΐΚΗ 2.176 9,79 3 
ΣΎΣΠΈΊΡΏΣΗ 
ΘΈΡΜΗΣ

Με βάση αυτά τα αποτελέσματα η σύνθεση 

του δημοτικού συμβουλίου είναι: 

• Δημοκρατική Ενότητα 25 έδρες εκ των 

οποίων 4 στη δημοτική ενότητα Βασιλικών, 

8 στη δημοτική ενότητα Μίκρας και 13 στη 

δημοτική ενότητα Θέρμης. 

• Παρέμβαση Πολιτών Δήμου Θέρμης: 7 

έδρες εκ των οποίων 2 στη δημοτική ενό-

τητα Βασιλικών, 2 στη δημοτική ενότητα 

Μίκρας και 3 στη δημοτική ενότητα Θέρμης. 

• Λαϊκή Συσπείρωση Θέρμης: 3 έδρες εκ των 

οποίων 1 στη δημοτική ενότητα Μίκρας και 

2 στη δημοτική ενότητα Θέρμης. 
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ΤΗΝ ΚΥΡΙΑΚΗ 17 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ

Ορκίστηκε η νέα δημοτική αρχή

Σε κλίμα συγκίνησης πραγματοποιήθηκε την Κυριακή 17 Δεκεμβρίου 2023, στο κατάμεστο από πολίτες δημοτικό θέατρο του Πολιτιστικού Κέντρου Θέρμης 
η ορκωμοσία του δημάρχου Θέρμης Θεόδωρου Παπαδόπουλου, των 35 μελών του νέου δημοτικού συμβουλίου καθώς και των προέδρων και των τοπικών 
συμβούλων των 14 δημοτικών κοινοτήτων που αναλαμβάνουν καθήκοντα την 1η Ιανουαρίου 2024.  Η ορκωμοσία ξεκίνησε με την τελετή Αγιασμού στην 

οποία χοροστάτησαν οι εφημέριοι του Ιερού Ναού Αγίου Νικολάου Θέρμης, πατέρες Δωρόθεος και Σεραφείμ οι οποίοι ευχήθηκαν καλή θητεία στη νέα δημοτική 
αρχή, υπογραμμίζοντας τη θετική συνεργασία που υπήρξε όλα τα προηγούμενα χρόνια μεταξύ Δήμου και Εκκλησίας με κοινό στόχο τη βοήθεια προς τους συναν-
θρώπους μας.  Ακολούθησαν οι ορκωμοσίες των δημοτικών και κοινοτικών συμβούλων με θρησκευτικό ή και πολιτικό όρκο.

Οι νέοι δημοτικοί και κοινοτικοί σύμβουλοι. 



ΘΕΡΜΗΣ ΔΡΩΜΕΝΑ ΜΗΝΙΑΙΑ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ Δ.E.Π.Π.Α.Θ

5Ρ Ε Π Ο Ρ Τ Α Ζ

Ο ΔΗΜΑΡΧΟΣ

Ο επανεκλεγείς για έβδομη φορά δήμαρ-
χος Θέρμης κ. Παπαδόπουλος σε σύντομη 
ομιλία του ευχαρίστησε αρχικά “τους 
πολίτες που μας τίμησαν με την ψήφο τους. 
Αυτό μας χαροποιεί αλλά μας γεμίζει και 
ευθύνες για να υλοποιήσουμε όσα υπο-
σχεθήκαμε”. Τόνισε πως “το απερχόμενο 
δημοτικό συμβούλιο λειτούργησε σε πολύ 
καλό κλίμα και με συνεργασία όλων των 
παρατάξεων πήραμε αποφάσεις που 
πήγαν τον τόπο μπροστά”. Ανέφερε πως 
το νέο δημοτικό συμβούλιο έχει περισ-
σότερες γυναίκες, έχουν εκλεγεί 11 σε 
σύνολο 35, ενώ 16 δημοτικοί σύμβουλοι 
εκλέγονται για πρώτη φορά. 

Αναφερόμενος στις προκλήσεις που θα 
έχει μπροστά της η νέα δημοτική αρχή ο 
κ. Παπαδόπουλος σημείωσε πως “στην 
Ελλάδα η αυτοδιοίκηση δεν έχει το ρόλο 
που της αναλογεί. Για την αυτοδιοίκηση 

ισχύουν ακόμη οι μνημονιακοί νόμοι 
που περικόπτουν τους πόρους και είναι 
ενδεικτικό ότι είμαστε οι τελευταίοι 
στην Ευρώπη όσον αφορά την κρατική 
χρηματοδότηση η οποία ανέρχεται μόλις 
στο 2,5% του ΑΕΠ, όταν ο ευρωπαϊκός 
μέσος όρος είναι στο 11,5%”. Σημείωσε 
πως η υποχρηματοδότηση θα συνεχι-
στεί, αναφέροντας ως παράδειγμα ότι 
η αύξηση του μισθολογικού κόστους 
είναι επιπλέον 170 εκατ. ευρώ για τους 
δήμους και ο προϋπολογισμός προβλέπει 
μόνον 140 εκατ. 

Ο δήμαρχος Θέρμης επισήμανε πως η νέα 
δημοτική αρχή θα κληθεί να διαχειριστεί 
την κατάργηση του νομικού προσώπου 
του δήμου, της δημοτικής κοινωφελούς 
επιχείρησης ΔΕΠΠΑΘ, αλλά και της ΔΕΥΑΘ 
καθώς η κυβέρνηση προωθεί νομοσχέδιο 
που προβλέπει τη συγχώνευση των ΔΕΥΑ. 
Επίσης, έχει μπροστά της τη σημαντική 
αύξηση στο κόστος της διαχείρισης των 
απορριμμάτων εξ αιτίας της επιβολής του 
Τέλους Ταφής, το οποίο χαρακτήρισε 
“χαράτσι”, των αυξήσεων που επέβαλε ο 
ΦοΔΣΑ καθώς και της αύξησης του ενερ-
γειακού κόστους. “Τη νέα περίοδο έχουμε 
μπροστά μας και σημαντικές προκλήσεις 
όπως ο ψηφιακός μετασχηματισμός του 
δήμου, η ενεργειακή επάρκεια, ζητήματα 
ανθεκτικότητας κ.ο.κ.”. Κλείνοντας, ο 
δήμαρχος Θέρμης τόνισε πως “εμείς, ως 
διοίκηση δεν είμαστε δογματικοί. Δεν θα 
παραμείνουμε προσηλωμένοι αποκλει-
στικά και μόνο στο πρόγραμμά μας. Θα 
αφουγκραστούμε τους πολίτες καθώς και 
τις άλλες παρατάξεις, και άσχετα με τις 
διαφορετικές προσεγγίσεις που έχουμε 
σε ορισμένα ζητήματα, θα συνεργαστού-
με και θα εργαστούμε όλοι μαζί για το 
καλό του τόπου, για να βελτιώσουμε την 
ποιότητα ζωής των συμπολιτών μας. Θα 
αγωνιστούμε όλοι μαζί για να πετύχου-
με αυτά που έχουμε υποσχεθεί στους 
συμπολίτες μας. Εύχομαι καλή δύναμη 
και σιδεροκέφαλοι!”.

Η ΑΝ. ΤΣΙΦΤΕΛΙΔΟΥ

Η επικεφαλής της παράταξης “Παρέμ-
βαση Πολιτών Δήμου Θέρμης”, Άννα 
Τσιφτελίδου συνεχάρη τον δήμαρχο για 
την επανεκλογή του, καθώς και όλες και 
όλους που εκλέχθηκαν στο δημοτικό και 
τα κοινοτικά συμβούλια. Συνεχάρη επίσης 
όλες και όλους που ήταν υποψήφιοι στις 
εκλογές, αλλά δεν εκλέχθηκαν, δίνοντας 
τον δικό τους αγώνα, ιδιαίτερα τα μέλη της 
παράταξής της, αλλά “και τους πολίτες που 
μας τίμησαν με την ψήφο τους. Εμείς θα 
συνεχίσουμε με την ίδια μαχητικότητα, με 
τη γνώση και την εμπειρία, για να αποδεί-
ξουμε ότι αξίζουμε την εμπιστοσύνη των 
συμπολιτών μας και τους διαβεβαιώνουμε 
ότι μοναδικός στόχος μας είναι να πάει ο 
τόπος μπροστά”. Η κ. Τσιφτελίδου είπε 
πως “σήμερα είναι ημέρα χαράς, τιμής, 
αλλά και ευθύνης” και επισήμανε πως ο 
δήμος παρουσιάζει οικιστική ανάπτυξη 
αλλά έχει σημαντικές ελλείψεις σε υποδο-
μές “και θα πρέπει να εργαστούμε ώστε 
να αμβλυνθούν οι μεγάλες διαφορές 
που υπάρχουν ανάμεσα στην έδρα του 
δήμου και στα χωριά”. Άσκησε κριτική 
προς την κυβέρνηση λέγοντας πως “είναι 
εχθρική προς την αυτοδιοίκηση την οποία 
αντιμετωπίζει σαν Ανώνυμη Εταιρεία, 
και απόδειξη είναι όλα αυτά που επισή-
μανε ο δήμαρχος, δηλαδή η κατάργηση 
της ΔΕΠΠΑΘ και της ΔΕΥΑΘ, το Τέλος 
Ταφής κ.λπ.”. Σημείωσε, ωστόσο, πως 
“δεν πιέσαμε όσο θα έπρεπε, πριν από 
τις εκλογές ώστε να μην εφαρμοστούν 
αυτοί οι σχεδιασμοί”. 

Ο Φ. ΚΑΡΚΑΤΖΟΥΝΗΣ

Ο επικεφαλής της παράταξης “Λαϊκή 
Συσπείρωση Θέρμης”, Φάνης Καρκα-
τζούνης αφού συνεχάρη όλες και όλους, 
εκλεγμένες/ους και υποψηφίους σημεί-
ωσε πως “όλα όσα αναφέρθηκαν ότι θα 
βρούμε μπροστά μας, δεν αποτελούν 
φυσικά φαινόμενα. Είναι αποτέλεσμα 
μιας πολιτικής που ακολουθούν όλες οι 
κυβερνήσεις που είναι γενναιόδωρες 
για να δίνουν λεφτά προς τους μεγάλους 
επιχειρηματικούς ομίλους και κρύβονται 
όταν πρόκειται να δώσουν χρήματα για τις 
ανάγκες των πολιτών”. Σχολίασε επίσης 
ότι ενώ η “Λαϊκή Συσπείρωση” πέτυχε 
το υψηλότερο ποσοστό σε σχέση με όλα 
τα προηγούμενα χρόνια, όμως εξ αιτίας 
του εκλογικού νόμου, έχει τη μικρότερη 
εκπροσώπηση. Ο κ. Καρκατζούνης κατέ-
ληξε λέγοντας πως “εμείς θα είμαστε δίπλα 
στη διοίκηση όπου συμφωνούμε, αλλά 
και απέναντί της σε όσα διαφωνούμε 
και θα είμαστε δίπλα στον κόσμο για τις 
ανάγκες της κάθε γειτονιάς και του κάθε 
χωριού και ενάντια στο εχθρικό κράτος”. 

Την τελετή ορκωμοσίας τίμησαν με την 
παρουσία τους ο βουλευτής Β΄

Θεσσαλονίκης Φάνης Παππάς, ο εκπρό-
σωπος Τύπου του ΠΑΣΟΚ Θανάσης Γλα-
βίνας και ο περιφερειακός σύμβουλος 
Κεντρικής Μακεδονίας Νίκος Τζόλλας.
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ΜΕ 240 ΕΚΑΤ. ΕΥΡΩ ΕΠΙΒΑΡΥΝΟΝΤΑΙ ΤΑ ΑΝΤΑΠΟΔΟΤΙΚΑ ΤΕΛΗ

Το χαράτσι του Τέλους Ταφής 
γονατίζει τους δήμους

ΟΙ ΤΕΣΣΕΡΙΣ ΕΠΙΒΑΡΥΝΣΕΙΣ

Το 2024 ο δήμος Θέρμης καλείται να 
αντιμετωπιστεί μία νέα μεγάλη οικο-
νομική επιβάρυνση του κόστους λει-
τουργίας της υπηρεσίας Καθαριότητας 
εξαιτίας των παρακάτω παραγόντων:

1. Τιμολογιακή πολιτική του 
ΦοΔΣΑ 
Με απόφασή του ο ΦοΔΣΑ αύξη-
σε κατά περίπου 40%, από τα 36 
στα 50 ευρώ το Τέλος για κάθε 
τόνο απορριμμάτων που καταλή-
γουν στο ΧΥΤΑ. Η απόφασή αυτή 
συνεπάγεται αύξηση για το δήμο 
Θέρμης από τα  828.394€ για το 
2023 στα 1.158.553€ το 2024, 
δηλαδή επιπλέον επιβάρυνση 
κατά 330.159€

2. Τέλος Ταφής Απορριμμάτων 
Από την 1η Ιανουαρίου 2022 
επιβάλλεται Τέλος Ταφής για 
κάθε τόνο απορριμμάτων που 
καταλήγουν στον ΧΥΤΑ. Το Τέλος 
ήταν στα 20 ευρώ τον τόνο για 
το 2022, στα 25 ευρώ για το 2023 
και στα 30 ευρώ για το 2024. Η 
καταβολή του Τέλους Ταφής είχε 
ανασταλεί τα δύο προηγούμενα 
χρόνια και πλέον καλούνται οι 

δήμοι να τα πληρώσουν το 2024. 
Τα ποσά τα οποία αφορούν το 
2022 και το πρώτο εξάμηνο του 
2023 έχουν καταβληθεί στον 
Εθνικό Οργανισμό Ανακύκλωσης 
(ΕΟΑν) από του υπουργείο Εσω-
τερικών αλλά παρακρατούνται 
από τους Κεντρικούς Αυτοτελείς 
Πόρους που καταβάλλονται 
στους δήμους για το 2024.  
Ο δήμος Θέρμης υποχρεούται 
να καταβάλει εντός του 2024 τα   
ποσά των 470.235 και 587.500 
για τα έτη 2022 και 2023 αντί-
στοιχα. Έτσι, η συνολική επιβά-
ρυνση του δήμου Θέρμης στον 
προϋπολογισμό έτους 2024, για 
το Τέλος Ταφής ανέρχεται σε 
1.057.735,00€

3. Μισθολογικές αυξήσεις.  
Η εφαρμογή των διατάξεων 
του Ν.5045/2023, που αφορά 
μισθολογικές ρυθμίσεις για το 
προσωπικό του Δημοσίου Τομέα, 
για αναπροσαρμογή βασικών 
μισθών, επανακαθορισμό οικο-
γενειακής παροχής, αναπροσαρ-
μογή επιδόματος θέσης ευθύνης 
και λοιπών μισθολογικών ρυθμί-
σεων, θα επιφέρει επιβάρυνση 

στο κόστος λειτουργίας της υπη-
ρεσίας Καθαριότητας του δήμου 
Θέρμης ύψους 278.813,26€.  

4. Κατανάλωση ηλεκτρικού 
ρεύματος. 
Το αντίτιμο ηλεκτρικού ρεύμα-
τος για φωτισμό οδών, πλατει-
ών, κοινόχρηστων χώρων και 
κτηρίων  του Δήμου, στον προ-
ϋπολογισμό έτους 2023 ανερχό-
ταν στο ποσό των 1.370.000€. 
Απολογιστικά               το αντίστοι-
χο κόστος σήμερα ανέρχεται 
σε 1.601.093,16€, διαφορά που 
είναι αποτέλεσμα των συνεχό-
μενων αυξήσεων στο ηλεκτρικό 
ρεύμα. Ο προϋπολογισμός για 
το 2024 προβλέπει ποσό ύψους 
1.610.000,00€. Η σχετική πρό-
βλεψη για το 2024 σε σχέση με 
τα δεδομένα του 2023 απαιτεί  
πρόσθετο ποσό της τάξης των 
210.000,00€

Ο ΑΝΤΙΔΗΜΑΡΧΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ

ΕΕισηγούμενος το θέμα του καθορι-
σμού των ανταποδοτικών τελών για το 
έτος 2024 στο δημοτικό συμβούλιο ο 
αντιδήμαρχος Οικονομικών Απόστολος 
Τσολάκης ανέφερε ότι ο προϋπολογι-
σμός του δήμου, οφείλει να προβλέπει 

τιμολογιακή πολιτική που ισοσκελίζει 
τα έσοδα με τις δαπάνες της υπηρεσίας 
Καθαριότητας. «Από την εισήγηση της 
Διεύθυνσης Οικονομικών Υπηρεσιών, 
προκύπτει ότι οι προϋπολογισθείσες 
δαπάνες της εν λόγω υπηρεσίας για 
το έτος 2024, υπερβαίνουν τα έσοδα, 
εάν παραμείνουν οι συντελεστές στο 
ύψος αυτών του 2023. Ο ισολογισμός 
εσόδων - εξόδων μπορεί να επιτευχθεί 
μόνο με την αύξηση των συντελεστών 
ανταποδοτικών τελών καθαριότητας 
και ηλεκτροφωτισμού. Με βάση όλα 
τα παραπάνω προτείνεται αύξηση:  

• του 1ου Γενικού Συντελεστή (ακί-
νητα που χρησιμοποιούνται απο-
κλειστικά για κατοικία) από 1,10€ 
σε 1,27€. Αυτό επιφέρει στα έσοδα 
αύξηση ίση με 508.551,00€ . 

• του 3ου Γενικού Συντελεστή (ακί-
νητα που χρησιμοποιούνται για την 
άσκηση πάσης φύσεως οικονομικής 
δραστηριότητας), από 1,95€ σε 
2,25€. Αυτό θα επιφέρει αύξηση 
στα έσοδα ίση με 481.059,00€. Η 
συνολική αύξηση ανέρχεται στο 
ποσό των 989.610,00€ όπως απο-
τυπώνεται στον παρακάτω πίνακα: 

Σε εκατοντάδες εκατομμύρια ευρώ ανέρχεται το χαράτσι του Τέλους Ταφής Απορριμμάτων το 
οποίο καλούνται να πληρώσουν από τα ανταποδοτικά τέλη οι δήμοι όλης της χώρας, υποχρεώ-
νοντάς τους να μετακυλήσουν το κόστος αυτό στους δημότες. Η συνολική επιβάρυνση ανέρχεται 
περίπου στα 240 εκατ. ευρώ και σύμφωνα με τροπολογία την οποία ψήφισε η κυβέρνηση, το 

Τέλος Ταφής επιβάλλεται αναδρομικά από το 2022. Με την ίδια τροπολογία τα ποσά που αντιστοιχούν 
στα έτη 2022, 2023 και στο πρώτο εξάμηνο του 2024 καταβάλλονται από το υπουργείο Εσωτερικών 
προς τον Ελληνικό Οργανισμό Ανακύκλωσης, αλλά ταυτόχρονα παρακρατούνται από τους Κεντρικούς 
Αυτοτελείς Πόρους που λαμβάνουν οι δήμοι. Μάλιστα, επειδή το Τέλος Ταφής αφορά τα απορρίμματα, 
και συνεπώς περιλαμβάνεται στα ανταποδοτικά τέλη, οι δήμοι είναι υποχρεωμένοι να μετακυλήσουν 
το κόστος αυτό στους δημότες, προχωρώντας σε αναπροσαρμογή των δημοτικών τελών. Όμως, εκτός 
από το Τέλος Ταφής οι δήμοι επιβαρύνονται και με τρεις ακόμη αυξήσεις όσον αφορά τη διαχείριση των 
απορριμμάτων. Πρόκειται για την αύξηση των τιμολογίων του Φορέα Διαχείρισης Στερεών Αποβλήτων 
(ΦοΔΣΑ) Κεντρικής Μακεδονίας, η οποία ανέρχεται στο 40%, και για τις αυξήσεις στο ενεργειακό και 
το μισθολογικό κόστος. Ειδικότερα, σε ό,τι αφορά το δήμο Θέρμης, το επιπλέον κόστος της υπηρεσίας 
Καθαριότητας για το έτος 2024, συμπεριλαμβανομένου του Τέλους Ταφής των προηγούμενων ετών, 
ανέρχεται σε περίπου 2,2 εκατ. ευρώ! Το γεγονός αυτό υποχρεώνει το δήμο να προχωρήσει σε ανα-
προσαρμογή των δημοτικών τελών για το έτος 2024, της τάξης των 989.610 ευρώ, έπειτα από δώδεκα 
ολόκληρα χρόνια στη διάρκεια των οποίων τα τέλη Καθαριότητας και Ηλεκτροφωτισμού παρέμειναν 
σταθερά ή και μειώθηκαν. Ωστόσο, παρ’ όλα, αυτά ο δήμος Θέρμης εξακολουθεί να έχει από τα φθηνό-
τερα δημοτικά τέλη στην Θεσσαλονίκη και στην Κεντρική Μακεδονία.

τ.μ.	 Χρήση	 Συντελεστής	2023	 Σύνολο	σε	ευρώ	 Συντελεστής	2024	 Σύνολο	σε	ευρώ	 Διαφορά

2.991.480 Οικία 1,10 3.290.628,00 1,27 3.799.179,60 508.551,60

1.603.529 Έπαγγελματική στέγη 1,95 3.126.881,55 2,25 3.607.940,25 481.058,70

     ΣΥΝΟΛΟ 989.610,30



Ρ Ε Π Ο Ρ Τ Α Ζ

ΘΕΡΜΗΣ ΔΡΩΜΕΝΑ ΜΗΝΙΑΙΑ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ Δ.E.Π.Π.Α.Θ

7

Ο κ. Τσολάκης σημείωσε ότι «η πραγ-
ματική αύξηση των δημοτικών τελών 
είναι της τάξης του 11% με 12% καθώς 
εξακολουθούν να ισχύουν οι ευνοϊκές 
ρυθμίσεις της τιμολογιακής πολιτικής 
του δήμου σε όλες τις άλλες κατηγο-
ρίες των συντελεστών, λαμβάνοντας 
υπόψη τόσο τη χρήση όσο και το εμβα-
δόν του ακινήτου, όπως ακίνητα που 
χρησιμοποιούνται για κοινωφελείς, 
μη κερδοσκοπικούς και φιλανθρω-
πικούς σκοπούς, βοηθητικοί χώροι 
κατοικίας και επαγγελματικής στέγης, 
γεωργοκτηνοτροφικές εγκαταστά-
σεις, αγροτεμάχια με φωτοβολταϊ-
κά συστήματα, εργοτάξια κτιριακών 
έργων κ.λπ.”. Παράλληλα, τόνισε πως 
«η υπηρεσία θα εντείνει την προσπά-
θεια είσπραξης παλαιών οφειλών και 
οριστικώς ανείσπρακτων τελών που 
αποστέλλονται από τους παρόχους και 
θα συνεχίσει τους ελέγχους των τετρα-
γωνικών μέτρων των ακινήτων προς 
κάλυψη όποιων περαιτέρω αναγκών 
προκύπτουν στα έσοδα».
 
Ο ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΘΕΡΜΗΣ
Ο δήμαρχος Θέρμης Θεόδωρος Παπα-
δόπουλος μιλώντας στο δημοτικό συμ-
βούλιο τόνισε ότι οι δύο βασικοί λόγοι 
για την αύξηση των δημοτικών τελών 
είναι το χαράτσι του Τέλους Ταφής 
και η αύξηση κατά 40% του ΦοΔΣΑ. 
“Εμείς καταψηφίσαμε την αύξηση του 
ΦοΔΣΑ και φυσικά διαφωνούμε με 
το Τέλος Ταφής, διότι κακώς φορτώ-
νεται στις πλάτες των δήμων, και άρα 
των δημοτών. Δεν φταίνε οι δήμοι 
που η Πολιτεία δεν έχει προχωρήσει 
τις αναγκαίες Μονάδες Επεξεργασίας 
Αποβλήτων. Όμως, δυστυχώς είμαστε 
υποχρεωμένοι να τα πληρώσουμε. Δια-
φορετικά, δεν θα μπορούμε να πάμε τα 
απορρίμματα στον ΧΥΤΑ, ενώ το Τέλος 
Ταφής παρακρατείται αυτόματα από 
την κρατική χρηματοδότηση προς το 
δήμο. Ως αυτοδιοίκηση θα δώσουμε 
μάχη, ακόμη και στα δικαστήρια για 
το Τέλος Ταφής, αλλά δεν μπορούμε 
να αφήσουμε το δήμο στην τύχη του, 
να μην μπορεί να λειτουργήσει”. Ο κ. 
Παπαδόπουλος σημείωσε ακόμη ότι “ο 
δήμος Θέρμης είχε από τα χαμηλότερα 
δημοτικά τέλη στο νομό Θεσσαλονίκης 
και στην Κεντρική Μακεδονία. Και εξα-
κολουθεί να έχει και μετά αυτήν την 
αύξηση. Ειδικότερα, δε, για τις επιχει-
ρήσεις, είμαστε ο φθηνότερος δήμος 

κι αυτός είναι ένας βασικός λόγος που 
οι επιχειρηματίες επιλέγουν το δήμο 
μας για να αναπτύξουν τις επιχειρήσεις 
τους”. 
 
ΟΙ ΚΑΤΟΙΚΙΕΣ
Σύμφωνα με την απόφαση του δημοτι-
κού συμβουλίου, ο γενικός συντελεστής 
υπολογισμού των τελών καθαριότητας 
και ηλεκτροφωτισμού για τις κατοικίες 
αυξάνεται από το 1,10€/τ.μ., όπως ίσχυε 
από το 2011, στο 1,27€/τ.μ. Αντιθέτως 
διατηρούνται οι δύο ειδικοί συντελε-
στές, οι οποίοι θεσπίστηκαν από το 
2021, σχετικά με τους βοηθητικούς 
χώρους των κατοικιών (υπόγεια, κλει-
στοί χώροι στάθμευσης) στο 0,30€/τ.μ. 
(από 1,10 που ήταν αρχικά) και στο 
0,10€/τ.μ. για βοηθητικούς χώρους 
εκτός της κατοικίας οι οποίοι δεν δια-
θέτουν παροχή ηλεκτρικού ρεύματος, 
αλλά χρησιμοποιούνται.
Παράλληλα, διατηρείται η μείωση η 
οποία θεσπίστηκε από το 2021, από το 
1,10€/τ.μ. στα 0,80€/τ.μ. του συντελεστή 
για ακίνητα που χρησιμοποιούνται για 
κοινωφελείς μη κερδοσκοπικούς και 
φιλανθρωπικούς σκοπούς (π.χ. ακίνητα 
στα οποία λειτουργούν εκπαιδευτικά 
ιδρύματα τριτοβάθμιας εκπαίδευσης). 
 
ΟΙ ΕΙΠΧΕΙΡΗΣΕΙΣ
Όσον αφορά τα στεγασμένα ακίνητα τα 
οποία χρησιμοποιούνται από τις επιχει-
ρήσεις, οι συντελεστές έχουν ως εξής:
• για ακίνητα με εμβαδόν έως 6.000 

τ.μ. ο γενικός συντελεστής από τα 
1,95€/τ.μ. αναπροσαρμόζεται στα 
2,25€/τ.μ.

• για ακίνητα με εμβαδόν άνω των 
6.000 τ.μ. και για το εμβαδόν 
πάνω από αυτό το όριο, ο συντε-
λεστής παραμένει στο 1€/τ.μ. (από 
1,26€/τ.μ. που ήταν ως το 2020).

• για γεωργοκτηνοτροφικές εγκα-
ταστάσεις έως 1.000 τ.μ. ο συντε-
λεστής παραμένει στο 0,20. Για το 
εμβαδόν από 1.000 τ.μ. και έως 
6.000 τ.μ. ο συντελεστής παραμένει 
επίσης στο 0,20, αλλά υπολογίζεται 
μόνον το 30% της επιφάνειας. Για 
το εμβαδόν άνω των 6.000 τ.μ. και 
για το εμβαδόν πάνω από αυτό το 
όριο ο συντελεστής παραμένει στα 
0,10€/τ.μ.

• Παραμένουν επίσης ως έχουν οι 
τέσσερις μειωμένοι ειδικοί συντε-
λεστές για στεγασμένα ακίνητα 
οι οποίοι φέρουν σημαντικές 
ελαφρύνσεις στις επιχειρήσεις 
και είχαν θεσπισ τεί το 2022. 
Συγκεκριμένα:

• για βοηθητικούς χώρους εντός 
του κύριου όγκου της επαγγελμα-
τικής στέγης (υπόγεια, κλειστοί 
χώροι στάθμευσης, αποθηκευτικοί 
χώροι) ο συντελεστής παραμένει 
στα 0,85€/τ.μ. (από 1,95€/τ.μ. που 
ήταν ως το 2021, μειωμένος κατά 
56,4%)

• για βοηθητικούς στεγασμένους 
χώρους εκτός του κύριου όγκου της 
επαγγελματικής στέγης ο συντελε-
στής παραμένει στο 0,50€/τ.μ. (από 
το 1,95€/τ.μ. που ήταν παλαιότερα).

• για ασφαλτοστρωμένο ελεύθερο 
περιβάλλοντα χώρο της επαγγελ-
ματικής στέγης ο συντελεστής 
διατηρείται στα 0,20€/τ.μ (από 
0,96€/τ.μ. που ήταν παλαιότερα), 
τέλος,

• για αντλιοστάσια γεωργοκτηνοτρο-
φικών εγκαταστάσεων ο συντε-
λεστής διατηρείται στα 0,20€/τ.μ. 
(από 1,95€/τ.μ. έως 2,10€/τ.μ. που 
ήταν ως το 2021).

 
ΜΗ ΣΤΕΓΑΣΜΕΝΑ ΑΚΙΝΗΤΑ
Όσον αφορά τα μη στεγασμένα ακίνητα 
τα οποία χρησιμοποιούνται από τις επι-
χειρήσεις, οι συντελεστές παραμένουν 
ως έχουν και συγκεκριμένα:
• για ακίνητα με εμβαδόν έως 1.000 

τ.μ. ο συντελεστής είναι 0,96€/τ.μ.
• για ακίνητα με εμβαδόν έως 6.000 

τ.μ. (για το εμβαδόν άνω των 1.000 
τ.μ. και έως 6.000 τ.μ. υπολογίζεται 
το 40% της επιφάνειας) ο συντε-
λεστής παραμένει στα 0,96€/τ.μ. 
Για το εμβαδόν άνω των 6.000 
τ.μ. ο συντελεστής παραμένει στο 
0,25€/τ.μ. 

• για αγροτεμάχια με φωτοβολταϊκά 
συστήματα, καθώς και για γεωρ-
γοκτηνοτροφικές εγκαταστάσεις 
επιφάνειας έως 6.000 τ.μ. (για το 
εμβαδόν άνω των 1.000 τ.μ. και 
έως 6.000 τ.μ. υπολογίζεται το 30% 
της επιφάνειας) ο συντελεστής 
παραμένει στα 0,10€/τ.μ.

• για αγροτεμάχια με φωτοβολταϊκά 
συστήματα, επιφάνειας άνω των 
6.000 τ.μ. και για το εμβαδόν πάνω 
από αυτό το όριο, ο συντελεστής 
διατηρείται στα 0,03€/τ.μ., ενώ για 
τις γεωργοκτηνοτροφικές εγκατα-
στάσεις ανάλογων εμβαδών στο 
0,02€/τ.μ.

• για εργοτάξια κτιριακών έργων 
και μόνον για το εμβαδόν της επι-
τρεπόμενης κάλυψης έως 1.000 
τ.μ. ο συντελεστής διατηρείται 
στα 0,96€/τ.μ. Για το εμβαδόν της 
επιτρεπόμενης κάλυψης άνω των 
1.000 τ.μ. και μέχρι 6.000 τ.μ. υπο-
λογίζεται το 40% του εμβαδού.

• για εργοτάξια κτιριακών έργων 
με εμβαδόν της επιτρεπόμενης 
κάλυψης άνω των 6.000 τ.μ. και 
για το εμβαδόν πάνω από αυτό το 
όριο, ο συντελεστής διατηρείται 
στα 0,25€/τ.μ. 

 
ΕΚΠΤΩΣΕΙΣ 50%
Σύμφωνα με την ίδια απόφαση του 
δημοτικού συμβουλίου προβλέπεται 
έκπτωση 50% στα δημοτικά τέλη για 
ακίνητα τα οποία χρησιμοποιούνται 
αποκλειστικά για κύρια κατοικία, για 
τις ακόλουθες ομάδες πολιτών:
α. Δικαιούχοι του προγράμματος «Κοι-
νωνικό Εισόδημα Αλληλεγγύης».
β. Άτομα με αναπηρία 67% και άνω, που 
επωφελούνται προνοιακών επιδομά-
των, με ετήσιο οικογενειακό εισόδημα 
έως 25.000 ευρώ.
γ. Πολύτεκνες οικογένειες, με ετήσιο 
εισόδημα έως 30.000 ευρώ, επαυξα-
νόμενο κατά 5.000 ευρώ ανά επιπλέον 
προστατευόμενο τέκνο, εφόσον του-
λάχιστον τέσσερα τέκνα συνεχίζουν 
να είναι προστατευόμενα μέλη.
δ. Επίσης, από το 2021, στις ομάδες 
οι οποίες δικαιούνται έκπτωσης 50% 
περιλαμβάνονται και οι τρίτεκνες οικο-
γένειες με ετήσιο εισόδημα έως 15.000 
ευρώ, εφόσον και τα τρία παιδιά συνε-
χίζουν να είναι προστατευόμενα μέλη.
(Τα δικαιολογητικά προσκομίζονται 
στην Οικονομική Υπηρεσία με την αίτη-
ση του ενδιαφερόμενου για τη μείωση 
των τελών η οποία ισχύει από την ημέρα 
υποβολής της αίτησης.  

ΔΗΜΟΣ  ΚΑΤΟΙΚΙΕΣ (ευρώ/τ.μ.) ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ (ευρώ/τ.μ.)
Θεσσαλονίκης 1,24 3,13
Κορδελιού Έυόσμου 1,1 2,32
Παύλου Μελά 1,2 3,2
Καλαμαριάς 1,24 2,8
Αμπελοκήπων Μενεμένης 1,44 3
Νεάπολης Συκεών 1,24 3,12
Πυλαίας Χορτιάτη 1,49-1,92 3,49-4,18
Θέρμης 1,1 (1,27 το 2024) 1,95 (2,25 το 2024)
Θερμαϊκού 1,46 2,61
Δέλτα 0,75 2,8
Βόλβης 1,15-1,67 1,15-3,20
Λαγκαδά 0,90-1,32 1,65-2,02
Χαλκηδόνας 1,22 1,5
Ώραιοκάστρου 1 1,95

ΤΙΜΕΣ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΤΕΛΩΝ ΔΗΜΩΝ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΕΤΟΥΣ 2023
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ΞΕΠΕΡΑΣΕ ΚΑΘΕ ΠΡΟΗΓΟΥΜΕΝΟ Η 7Η ΔΙΟΡΓΑΝΩΣΗ 

Χιλιάδες οι επισκέπτες της “Λευκής Νύχτας” 

Η “Λευκή Νύχτα” ξεκίνησε με το άναμμα του χριστου-
γεννιάτικου δέντρου  στην κεντρική πλατεία Παραμάνα, 
εκδήλωση την οποία επιμελήθηκε η Δημοτική Επιχείρηση 
Πολιτισμού Περιβάλλοντος και Αθλητισμού Δήμου Θέρμης. 

Στον χαιρετισμό του ο δήμαρχος Θέρμης Θεόδωρος 
Παπαδόπουλος ανέφερε ότι η φωταγώγηση του χρι-
στουγεννιάτικου δέντρου σηματοδοτεί την έναρξη της 
εορταστικής περιόδου και ευχήθηκε σε όλες και όλους 
«τα Χριστούγεννα και η Πρωτοχρονιά να μας βρούνε με 
ειρήνη και υγεία». Ο κ. Παπαδόπουλος σημείωσε πως «το 
μήνυμα των Χριστουγέννων, το μήνυμα της αγάπης και της 
σωτηρίας, που αναφέρεται στον απόλυτο σεβασμό της 
αξίας του προσώπου, του συνανθρώπου και την παύση 
κάθε μορφής βίας, ας ζεστάνει τις καρδιές όλων μας. Ας 
προσπαθήσουμε να μετατρέψουμε το ατομικό σε συλλο-
γικό για να μπορέσουμε να χτίσουμε ένα καλύτερο αύριο. 
Δεν θα ήθελα κανένας πολίτης αυτού του Δήμου, αυτές τις 
γιορτινές μέρες, τις μέρες της αγάπης να αισθανθεί μόνος 
και αβοήθητος. Θα ήθελα για μια ακόμη φορά τούτες τις 
μέρες να σας παρακαλέσω να σταθείτε στο πλευρό όσων 
έχουν την ανάγκη μας, να δείτε αν κάποιος γύρω σας έχει 
την ανάγκη σας και να τον βοηθήσετε και αν δεν μπορείτε 
να το κάνετε εσείς να ενημερώσετε το δήμο ο οποίος έχει 
τη δυνατότητα να στηρίξει κάθε αδύναμο συμπολίτη μας, 
μέσα από τις κοινωνικές υπηρεσίες του. Στόχος μας είναι 
κανένας σ’ αυτόν τον δήμο, σ’ αυτόν τον τόπο, αυτές τις 
μέρες να μην αισθανθεί μόνος και αβοήθητος!».

Ο δήμαρχος Θέρμης συνεχάρη όλους τους φορείς και τους 
συλλόγους οι οποίοι συνεργάστηκαν για την επιτυχία της 
εκδήλωσης, αλλά και για τη διοργάνωση της «7ης Λευκής 
Νύχτας». Ειδικότερα την Ένωση Επαγγελματιών Εμπόρων 
Θέρμης καθώς και το Επαγγελματικό Επιμελητήριο Θεσ-
σαλονίκης «το οποίο βοήθησε και συγχρηματοδότησε ως 
συνδιοργανωτής την εκδήλωση, μαζί και με το δήμο, ώστε 
να μπορούμε να ανταποκριθούμε στις ανάγκες αυτής της 
ημέρας». Ευχαρίστησε επίσης τους Συλλόγους της Θέρ-
μης οι οποίοι συμμετείχαν στην εκδήλωση. «Μέσα από 
αυτή τη διοργάνωση, τη ‘Λευκή Νύχτα’, αναδεικνύουμε 
τα πλεονεκτήματα του τόπου μας και της τοπικής αγοράς 
η οποία θα είναι ανοιχτή και μπορούμε να επισκεφτούμε 
τα μαγαζιά και να ψωνίσουμε μέχρι και τα μεσάνυχτα».

Μετά τη φωταγώγηση του χριστουγεννιάτικου δέντρου 
ξεκίνησε η «Λευκή Νύχτα», ένα μεγάλο γλέντι σε όλη την 
αγορά της Θέρμης. Ξυλοπόδαροι, τάρανδοι, ο Άη Βασίλης 
με τα ξωτικά και πλήθος κόσμου ξεχύθηκαν στους δρό-
μους της αγοράς, υπό τους ήχους του κρουστόφωνου 
και των τυμπανιστών Paranaue. Οι χορευτικοί σύλλογοι 
Θέρμης, Πόντιοι και Γηγενείς Μακεδόνες, με τους δεκάδες 
χορευτές, τα παραδοσιακά μουσικά τους όργανα και τα 
έθιμά τους, μάγεψαν για μια ακόμη φορά τους χιλιάδες 
επισκέπτες που κατέκλυσαν τους εμπορικούς δρόμους και 

Ξεπέρασε κάθε προηγούμενο η προσέλευση των 
επισκεπτών στη “Λευκή Νύχτα” η οποία πραγ-
ματοποιήθηκε για έβδομη φορά στη Θέρμη, το 
Σάββατο 9 Δεκεμβρίου. Ντόπιοι αλλά και επισκέ-

πτες από τη Θεσσαλονίκη και τους γύρω δήμους, παρά 
το τσουχτερό κρύο κατέκλυσαν την κεντρική πλατεία 
Παραμάνα της Θέρμης αλλά και όλους τους κεντρικούς 
εμπορικούς δρόμους διασκεδάζοντας, κάνοντας συγ-
χρόνως και τις αγορές τους, εκμεταλλευόμενοι και τις 
πολύ καλές τιμές των εμπορικών καταστημάτων τα οποία 
παρέμειναν ανοιχτά ως και μετά τα μεσάνυχτα. Όπως 
και τα προηγούμενα χρόνια έτσι και φέτος τη “Λευκή 
Νύχτα” συνδιοργάνωσαν η Ένωση Επαγγελματιών 
Εμπόρων Θέρμης και το Επαγγελματικό Επιμελητήριο 
Θεσσαλονίκης, με τη στήριξη του δήμου Θέρμης. 
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τα καταστήματα τα οποία έμειναν ανοιχτά ως και μετά τα 
μεσάνυχτα κάνοντας πολλές και δελεαστικές προσφορές.

Το δικό τους χρώμα έδωσαν καταστηματάρχες της περιο-
χής που πρόσφεραν στα ειδικά διαμορφωμένα σπιτάκια 
που είχαν στηθεί στην πλατεία Παραμάνα προσφέροντας 
κρασί και ζεστή σοκολάτα στους επισκέπτες. Συμμετείχε 
επίσης το Κοινωνικό Παντοπωλείο του δήμου Θέρμης και 
οι Εθελοντές Πολιτικής Προστασίας Θέρμης.

Ο πρόεδρος της Ένωσης Επαγγελματιών Εμπόρων Θέρμης 
Στάθης Πιστέλας υπογράμμισε κατά το χαιρετισμό του τη 
σπουδαιότητα του θεσμού της «Λευκής Νύχτας» για την 
τοπική αγορά. «Ενώσαμε τις δυνάμεις μας,  τους συλλό-
γους και τους επαγγελματίες που συμμετέχουν στη ‘Λευκή 
Νύχτα’ και οργανώσαμε δράσεις σε όλους του εμπορικούς 
δρόμους της Θέρμης». Ο κ. Πιστέλας ευχαρίστησε τους 
συλλόγους που συμμετείχαν στη διοργάνωση και κάλεσε 
τους παρευρισκόμενους να διασκεδάσουν και να κάνουν 
τις αγορές τους, εκμεταλλευόμενοι τις μεγάλες προσφορές 
που έκαναν τα καταστήματα της Θέρμης. Παράλληλα, ευχα-
ρίστησε το δήμο Θέρμης και τον δήμαρχο για την αμέριστη 
στήριξη προς τους επαγγελματίες, για την υλοποίηση της 
«Λευκής Νύχτας».

Ο γενικός γραμματέας του ΕΕΘ Κλεόβουλος Θεοτόκης 
τόνισε ότι “είμαστε ιδιαίτερα χαρούμενοι που συμμετέ-
χουμε και στηρίζουμε για 7η χρονιά ως συνδιοργανωτές 
την ‘Λευκή Νύχτα’ της Θέρμης». Ο κ. Θεοτόκης μετέφερε 
τις ευχές του προέδρου του ΕΕΘ Μιχάλη Ζορπίδη και υπο-
γράμμισε ότι «το ΕΕΘ στηρίζει όλες τις εκδηλώσεις των 
Εμπορικών Συλλόγων του Δήμου Θέρμης, όπως έκανε στα 
Βασιλικά και στον Τρίλοφο καθώς και όλες τις εκδηλώσεις 
των αντίστοιχων συλλόγων σε όλη την Περιφερειακή Ενό-
τητα Θεσσαλονίκης με περισσότερα από 120.000 ευρώ, 
με σκοπό την τόνωση των τοπικών αγορών του νόμου 
Θεσσαλονίκης».

Από την πλευρά της η πρόεδρος του Τμήματος Επαγγελμα-
τιών του ΕΕΘ Φανή Μπλιούμη τόνισε ότι «οι επαγγελματίες 
του δήμου Θέρμης, με τις εκδηλώσεις που διοργανώνουμε 
εδώ και έναν μήνα προσπαθούμε να ενισχύσουμε τις τοπι-
κές αγορές. Αρχίσαμε από τα Βασιλικά με τη Νύχτα των 
Ξωτικών μία πρωτοβουλία της Ένωσης Επαγγελματιών 
και Εμπόρων Βασιλικών, συνεχίζουμε σήμερα στη Θέρμη 
με τη «Λευκή Νύχτα» και την Παρασκευή 15 Δεκεμβρίου 
μεταφερόμαστε  στον Τρίλοφο με την ‘’Νύχτα των Αστε-
ριών’’. Ευχαριστούμε πάρα πολύ όλους όσους έχουν έρθει 
σήμερα εδώ και μας τίμησαν με την παρουσία τους. Η 
Θέρμη αποδεικνύει για άλλη μια φορά ότι κρύβει τεράστια 
ενέργεια που μπορεί να μετασχηματιστεί σε θετικό απο-
τέλεσμα για όλους, με πολλά δρώμενα και κινητικότητα 
παντού. Θέλω να απευθύνω ένα μεγάλο ευχαριστώ στο 
Επαγγελματικό Επιμελητήριο Θεσσαλονίκης και στο δήμο 
Θέρμης, στον δήμαρχό μας Θεόδωρο Παπαδόπουλο ο 
οποίος είναι συνεχώς κοντά μας και στηρίζει τις δράσεις 
των επαγγελματιών, και φυσικά να εκφράσω τις θερμές 
μου ευχαριστίες στους χορηγούς που βοήθησαν και συνε-
τέλεσαν στην επιτυχία της διοργάνωσης».

Το «παρών» στις εκδηλώσεις εκ μέρους της Περιφέρειας 
Κεντρικής Μακεδονίας έδωσε  ο αντιπεριφερειάρχης 
Άγγελος Χαριστέας. Παρέστησαν επίσης αντιδήμαρχοι, 
δημοτικοί και τοπικοί σύμβουλοι κ.ά. Το πρόγραμμα των 
εκδηλώσεων παρουσίασαν οι δημοσιογράφοι Χριστίνα 
Κανατάκη και Παναγιώτης Κρινής.
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ΣΤΟΝ ΤΡΙΛΟΦΟ 

Πολύ κέφι στη 2η «Νύχτα των Αστεριών»

ΣΤΑ ΒΑΣΙΛΙΚΑ

Λαμπερή η «Νύχτα των Ξωτικών» 

Παρά τη βροχή και τον μουντό καιρό, η “Νύχτα των Αστεριών” 
ήταν λαμπερή το βράδυ της 15ης Δεκεμβρίου, στον Τρίλοφο. 
Εκατοντάδες πολίτες από κάθε γωνιά του δήμου Θέρμης έδωσαν 
το “παρών” στο άναμμα του χριστουγεννιάτικου δέντρου στην 

πλατεία δημαρχείου, το οποίο για ακόμη μια χρονιά φωταγώγησε ο δήμαρχος 
Θέρμης, Θεόδωρος Παπαδόπουλος. Αυτή ήταν η δεύτερη διαδοχική “Νύχτα 
των Αστεριών” την οποία επιμελήθηκε η Ένωση Επαγγελματιών και Εμπό-
ρων Μίκρας, με τη συμμετοχή των Συλλόγων και των Φορέων της περιοχής.

Στη διάρκεια της εκδήλωσης μοιράστηκε άφθονο ζεστό κρασί και σοκολάτα, 
πλούσια κεράσματα, ενώ τα δρώμενα περιελάμβαναν μεταξύ άλλων παι-
χνίδια, ξυλοπόδαρους, χορούς, χριστουγεννιάτικα τραγούδια και κάλαντα, 
ως αργά το βράδυ.

Η «Νύχτα των Ξωτικών» ήρθε φέτος στις 2 Δεκεμβρίου στα Βασιλικά, 
όπου μέσα σε εορταστική ατμόσφαιρα φωταγωγήθηκε το χριστου-
γεννιάτικο δέντρο. Ξεχωριστό χρώμα στην εκδήλωση έδωσαν, με τις 
μελωδίες τους και τις υπέροχες χορογραφίες τους, η χορωδία του 

ΚΑΠΗ Βασιλικών, υπό τον μουσικοδιδάσκαλο Στέλιο Ζαχαρίου, η Φιλαρμο-
νική Ορχήστρα, τα παιδιά του δημοτικού σχολείου, του Κέντρου Πολιτισμού 
Βασιλικών, του ΚΔΑΠ και τα παιδιά του Λαογραφικού - Χορευτικού Συλλόγου.

Τα παραδοσιακά χριστουγεννιάτικα γλυκίσματα επιμελήθηκαν και προσέφεραν 
στους παρευρισκόμενους το ΚΑΠΗ και ο Σύλλογος «Εν Βασιλικοίς!».

Η Ένωση Επαγγελματιών Εμπόρων Δημοτικής Ενότητας Βασιλικών με τη 
«Νύχτα των Ξωτικών» έδωσε χαρά στους μικρούς συμπολίτες μας, με τον Άγιο 
Βασίλη να μοιράζει δώρα σε όλα τα παιδιά αλλά και το face painting, καθώς 
και στους μεγαλύτερους κερνώντας κόκκινο ζεστό κρασί, παραδοσιακό  ψωμί 
και λουκάνικο Βασιλικών. Οι μουσικές επιλογές του DJ Τσάρος έδωσαν τον 
δικό τους παλμό στη γιορτή με τη συμμετοχή του κόσμου να ξεπερνά κάθε 
προηγούμενο.

Τη δική τους πινελιά στο χριστουγεννιάτικο σκηνικό έβαλαν οι επαγγελματίες 
της περιοχής και το Τμήμα Εικαστικών και Αγιογραφίας Βασιλικών αφού χάρη 
στις δικές τους ενέργειες στήθηκε μια όμορφη υπαίθρια χριστουγεννιάτικη 
αγορά.

Η πρόεδρος της Κοινότητας Βασιλικών Όλγα Γιαννιού στο καλωσόρισμά της 
ευχαρίστησε όλους όσους συμμετείχαν στην εκδήλωση καθώς και όλους όσους 
συνέβαλαν στην οργάνωση και διεξαγωγή της, τονίζοντας πως «ως Δήμος 
Θέρμης και ως Κοινότητα Βασιλικών θέλοντας να προσδώσουμε σε αυτή την 
περίοδο έναν ιδιαίτερα εορταστικό χαρακτήρα συνεργαστήκαμε με όλους τους 
τοπικούς φορείς των Βασιλικών ώστε να οργανωθεί με τον καλύτερο δυνατό 
τρόπο η ‘Νύχτα των Ξωτικών» και αξιοποιήσαμε όλο το αξιόλογο δυναμικό 
των δομών του τόπου μας».

Τέλος ευχήθηκε σε όλους καλές γιορτές με υγεία, χαρά, πρόοδο και αγάπη!
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Με πρωτοβουλία του Συλλόγου 
Θρακιωτών Μανδριτσιωτών 

Θέρμης αναβίωσε σήμερα, ανήμερα 
της εορτής της Αγίας Βαρβάρας το έθιμο 
της «Βαρβάρας» στον Ιερό Ναό Αγίου 
Νικολάου Θέρμης. Όπως εξήγησε μετά 
τη Θεία Λειτουργία η πρόεδρος του 
Συλλόγου Μαρία Καμπουρίδου «το 
έθιμο της ‘Βαρβάρας’ αποτελεί αναπό-
σπαστο μέρος της λαϊκής λατρευτικής 
παράδοσης της Θράκης. Κάθε φορά που 
ξημερώνει η 4η Δεκεμβρίου, η μνήμη 
όλων γυρίζει πίσω σε εκείνα τα κρύα 
πρωινά που ανοίγαμε τα μάτια μας και 
μας περίμεναν τα μπολ με την αχνιστή 
Βαρβάρα και το σπίτι μοσχοβολούσε 
σουσάμι και κανέλα. Η Αγία Βαρβάρα 
θεωρούνταν από τους κατοίκους της 
Θράκης προστάτιδα των παιδιών από τις 
κακές παιδικές ασθένειες και ιδιαίτερα 
της ευλογιάς, που προκαλούσε πολλούς 
θανάτους στον παιδικό πληθυσμό. Γι’ 
αυτό καθιέρωσαν στη γιορτή της, για να 
την “γλυκάνουν” να μοιράζουν γλυκό, 
που το ονόμασαν “Βαρβάρα“».

Στην αναβίωση του εθίμου έδωσε το 
«παρών» ο πρόεδρος της Κοινότητας 
Θέρμης – Τριαδίου Στάθης Πιστέλας, 
ενώ στο πλαίσιο της εκδήλωσης μέλη 
του Συλλόγου μοίρασαν τη «Βαρβά-
ρα» που προετοίμασαν σε όλους τους 
παρευρισκόμενους.

Παράλληλα η πρόεδρος του Συλλό-
γου Μαρία Καμπουρίδου επισκέφτηκε 
το δήμαρχο Θέρμης Θεόδωρο Παπα-
δόπουλο στο γραφείο του, προκειμέ-
νου να του προσφέρει «Βαρβάρα» εκ 
μέρους όλων των μελών του Συλλόγου 
Θρακιωτών Μανδριτσιωτών Θέρμης. 

Πως ξεκίνησε το έθιμο

 Υπάρχουν οι εκδοχές που λένε ότι σε 
δύο περιπτώσεις που δηλητηριάστηκε το 
ψωμί και άλλα τρόφιμα από εχθρούς της 
χριστιανοσύνης, τους Τούρκους σε μια 
περίπτωση, τον πατέρα της Αγίας στην 
άλλη, η επέμβαση της Αγίας Βαρβάρας 
ήταν άμεση.

Παρουσιάστηκε στον ύπνο κάποιας 
γυναίκας και προειδοποίησε τους 
πιστούς να μην φάνε από το δηλητηρι-
ασμένο ψωμί, αλλά να βράσουν σιτάρι 
και ό,τι άλλο βρισκόταν στα σπίτια εκείνη 
την περίοδο (συνήθως ξηροί καρποί και 
αποξηραμένα φρούτα), για να περάσουν 
τις δύσκολες μέρες του χειμώνα. Έτσι 
έγινε η πρώτη “Βαρβάρα“.

Μια άλλη εκδοχή είναι αυτή που συνδέ-
εται με τη λατρεία της Αρχαίας θεάς, της 
Εκάτης. Στην αρχαία Θράκη η παραγωγή 
του σιταριού αποτελούσε βασική οικο-
νομική δραστηριότητα των κατοίκων. 
Γιόρταζαν στις αρχές του χειμώνα τα 
“Εκαταία” προς τιμήν της θεάς Εκάτης.

Αυτή την εποχή οι αποθήκες των σπιτιών 
ήταν γεμάτες σιτάρι που είχαν θερίσει 
το καλοκαίρι, καθώς και άλλα προϊόντα, 
όπως ξηρά σύκα, σταφίδες, καρύδια 
κ.λπ., που διατηρούνται για μεγάλο 
χρονικό διάστημα. Με αυτά τα υλικά 
παρασκεύαζαν το Εκαταίο Δείπνο. Η 
“Βαρβάρα” πιθανόν αντικατέστησε το 
Εκαταίο Δείπνο, που προσέφεραν στη 
θεά ζητώντας να προστατεύει τους ίδιους 
κατά τη διάρκεια του χειμώνα, αλλά και 
το σιτάρι που είχαν σπείρει λίγο πριν, 
στο τέλος του φθινοπώρου.

Όποια εκδοχή και αν δεχθεί ο καθένας, 

Μέσα στο τρίτο τρίμηνο Ιουλίου – Αυγούστου και 
Σεπτεμβρίου του 2023, το Τμήμα Συντήρησης 

και Αυτεπιστασίας, δέχτηκε και διεκπεραίωσε αιτή-
ματα που αφορούσαν στην εκτέλεση οικοδομικών, 
ηλεκτρολογικών, υδραυλικών, σιδηρουργικών και 
ξυλουργικών εργασιών, εργασιών ελαιοχρωματισμού, 
συντήρησης ασφαλτοστρωμένων και χαλικοστρωμέ-
νων δρόμων αστικής και αγροτικής οδοποιίας κ.ο.κ. 
Ειδικότερα το Τμήμα Συντήρησης και Αυτεπιστασίας 
δέχτηκε 1.437 αιτήματα, εκ των οποίων τα 438 ήταν 
γραπτά, τα 263 ήταν προφορικά και τα 736 (σχεδόν 
50%) ήταν μέσα από την ηλεκτρονική πλατφόρμα 
novoville.

Από το σύνολο των 1.437 αιτημάτων το Τμήμα Συντήρη-
σης και Αυτεπιστασίας, ολοκλήρωσε τα 889 (ποσοστό 
62%), ενώ διεκπεραίωσε και 227 επιπλέον αιτήματα 

που υποβλήθηκαν πριν από το Γ΄ τρίμηνο του 2023 τα 
οποία εκκρεμούσαν, είτε λόγω έλλειψης προσωπικού 
και φόρτου εργασίας είτε λόγω έλλειψης υλικών. 

Τα αιτήματα αφορούσαν κυρίως αποκαταστάσεις 
βλαβών σε τσιμεντοστρωμένους και ασφαλτοστρωμέ-
νους δρόμους και πεζοδρόμια, σε πινακίδες ρύθμισης 
κυκλοφορίας και ονοματοδοσίας οδών, καθρεφτών 
ελέγχου κυκλοφορίας οχημάτων, τοποθέτηση κώνων 
και εμποδίων σε πεζοδρόμια, επισκευές ξύλινων κατα-
σκευών σε κοινόχρηστους χώρους (κιόσκια, παγκάκια, 
ξύλινα γεφυράκια κ.λπ.), υδραυλικές, οικοδομικές και 
ηλεκτρολογικές εργασίες και εργασίες ελαιοχρωματι-
σμού σε κοινόχρηστους χώρους, δημοτικά και σχολικά 
κτίρια, σιδηρουργικές εργασίες, κατασκευή επίπλων 
για διάφορες υπηρεσίες του Δήμου, για τα Νομικά 
Πρόσωπα, τα σχολεία κ.ο.κ.

ΜΕ ΠΡΩΤΟΒΟΥΛΙΑ ΤΟΥ ΣΥΛΛΟΓΟΥ ΜΑΝΔΡΙΤΣΙΩΤΩΝ 
ΘΡΑΚΙΩΤΩΝ ΘΕΡΜΗΣ

Αναβίωσε το έθιμο της «Βαρβάρας» 
στη Θέρμη

ΤΟ Γ’ ΤΡΙΜΗΝΟ ΤΟΥ 2023

Σχεδόν 1500 αιτήματα πολιτών δέχθηκε το Τμήμα Συντήρησης και Αυτεπιστασίας

Τα μέλη του Συλλόγου Μανδριτσιωτών Θρακιωτών Θέρμης που είχαν την πρωτοβουλία
για την αναβίωση του εθίμου της «Βαρβάρας». 

το έθιμο της «Βαρβάρας» αποτελεί ανα-
πόσπαστο μέρος της λαϊκής λατρευτικής 
παράδοσης της Θράκης και συνεχίζεται 
αδιάκοπα στο πέρασμα των αιώνων.

Στη Θράκη χρησιμοποιούν εννέα είδη για 
την παρασκευή της «Βαρβάρας». Σιτάρι, 
αμύγδαλα, καρύδια, ρόδια, σταφίδες, 
κανέλα, σουσάμι, ταχίνι και φρούτα 
ψιλοκομμένα, κυρίως μήλα σκληρά. 
Στην περιοχή της Μακράς Γέφυρας και 
της Αδριανούπολης για γούρι έριχναν 
μέσα 3 έως 4 κουκιά και όποιος τα έβρι-
σκε θεωρούνταν καλότυχος.

Η “Βαρβάρα” παρασκευάζονταν την 
παραμονή της εορτής της Αγίας Βαρ-
βάρας και μοιράζονταν πρωί – πρωί 
ανήμερα της γιορτής της. 

Σ’ ένα μεγάλο πανηγύρι στην καρδιά του 
Χειμώνα εξελισσόταν τελικά η γιορτή 
της Αγίας Βαρβάρας στη Θράκη, με τη 
Θρακιώτισσα γυναίκα φορώντας την 
παραδοσιακή θρακιώτικη φορεσιά να 
πρωτοστατεί στο όλο σκηνικό.

Επί πλέον, ο λαός μας συνέδεσε την ημέρα 
της γιορτής της Αγίας Βαρβάρας με τον 
ερχομό του χειμώνα και το κρύο που 
όλο και δυναμώνει: «Η Αγία Βαρβάρα 
βαρβαρώνει, ο Άη Σάββας σαβανώνει κι 
ο Άη Νικόλας παραχώνει» ή «Αγιά Βαρ-
βάρα μίλησε και Σάββας απεκρίθη, ο Άη 

Νικόλας έφτασε με χιόνια φορτωμένος».

Γι’ αυτό από τα παλιά χρόνια η γιορτή της 
Αγίας Βαρβάρας ήταν το χρονικό σημείο 
που σταματούσαν οι γεωργικές ασχολίες, 
αλλά και οι φροντίδες που είχαν σχέση 
με την καθαριότητα των σπιτιών. Και τις 
μεγάλες νύχτες του Δεκέμβρη οι γιορτές 
των Αγίων της εκκλησίας μας έδιναν την 
ευκαιρία στους ανθρώπους να ανταλλά-
ξουν επισκέψεις και να απολαύσουν τη 
ζεστασιά των καλοστρωμένων σπιτικών.

 Η πρόεδρος του Συλλόγου Μαρία Καμπουρίδου 
προσφέρει «Βαρβάρα» στον δήμαρχο Θεόδωρο 

Παπαδόπουλο. 
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Μία πολύ σημαντική πανελλαδική διά-
κριση απέσπασε ο δήμος Θέρμης ο 
οποίος συγκαταλέγεται στους δέκα 

καλύτερους μεγάλους ηπειρωτικούς δήμους 
της χώρας. Η αξιολόγηση των δήμων έγινε 
σύμφωνα με τον Δείκτη Αποτελεσματικότητας 
Δήμων του 2023 που δημοσιεύει το Κέντρο 
Φιλελεύθερων Μελετών σε συνεργασία με το 
Κέντρο Διεθνούς και Ευρωπαϊκής Πολιτικής 
Οικονομίας και Διακυβέρνησης (ΚεΔΕΠΟΔ) του 
Τμήματος Πολιτικής Επιστήμης και Διεθνών 
Σχέσεων του Πανεπιστημίου Πελοποννήσου. 
Ο Δείκτης Ποιότητας Νομοθέτησης αξιολογεί 
όλες τις δημοτικές αρχές της χώρας βάσει των 
επιδόσεών τους στα πεδία που αποτελούν τις 
βασικές τους αρμοδιότητες.

Συγκεκριμένα, σύμφωνα με τα βασικά πορίσματα 
της μελέτης οι δήμοι που συγκαταλέγονται στο 
10% με την καλύτερη συνολική επίδοση ανά 
κατηγορία είναι οι εξής:

Μεγάλοι Ηπειρωτικοί Δήμοι: Δήμος Ηρακλείου 
Κρήτης, Δήμος Θέρμης, Δήμος Μαραθώνος, Δήμος 
Αλμωπίας, Δήμος Τρικκαίων, Δήμος Ελασσό-
νας, Δήμος Φλώρινας, Δήμος Βόλου, και Δήμος 
Χανίων.

Δήμοι Μητροπολιτικών Κέντρων: Δήμος Μοσχά-
του-Ταύρου, Δήμος Πυλαίας-Χορτιάτη, Δήμος 
Ηρακλείου Αττικής, και Δήμος Χαϊδαρίου.

Μεσαίοι Ηπειρωτικοί Δήμοι: Δήμος Ραφήνας-Πι-
κερμίου, Δήμος Καμένων Βούρλων, Δήμος Ιστι-
αίας-Αιδηψού, Δήμος Πάργας, Δήμος Φαρσά-
λων, Δήμος Φαιστού, Δήμος Πυλής, Δήμος Μου-
ζακίου, και Δήμος Μονεμβασίας.

Μικροί Ηπειρωτικοί Και Μικροί Ορεινοί 
Δήμοι: Δήμος Ανωγείων, Δήμος Βελβεντού, 
και Δήμος Αγίου Βασιλείου.

Μεγάλοι Και Μεσαίοι Νησιωτικοί Δήμοι: Δήμος 
Μυκόνου, και Δήμος Σαλαμίνας.

Μικροί Νησιωτικοί Δήμοι: Δήμος Ύδρας, Δήμος 
Σκύρου, και Δήμος Οινουσσών.

Οι Δήμοι Μητροπολιτικών Κέντρων συγκε-
ντρώνουν την υψηλότερη μέση βαθμολογία, 
με επίδοση με 36,5 στα 100, και ακολουθούν οι 
Μεγάλοι Ηπειρωτικοί Δήμοι με βαθμολογία 32,8, 
οι Μεσαίοι Ηπειρωτικοί Δήμοι με βαθμολογία 
25,9, οι Μεγάλοι και Μεσαίοι Νησιωτικοί Δήμοι 
με βαθμολογία 24,3, οι Μικροί Ηπειρωτικοί και 
Μικροί Ορεινοί Δήμοι με βαθμολογία 20,6, ενώ 
τη μικρότερη βαθμολογία σημειώνουν οι Μικροί 
Νησιωτικοί Δήμοι με 18,3.

Σε δήλωσή του ο δήμαρχος Θέρμης Θεόδωρος 
Παπαδόπουλος αναφέρει πως «είναι ιδιαίτερα 
τιμητική για το δήμο Θέρμης η θετική αξιολόγηση 
του έργου του που γίνεται σύμφωνα με τον Δείκτη 
Αποτελεσματικότητας Δήμων του 2023. Αποτε-
λεί και αναγνώριση της ορθής οργάνωσης και 
αποτελεσματικής λειτουργίας του δήμου. Εμείς, 
και στη νέα δημοτική περίοδο η οποία ξεκινά την 
1η Ιανουαρίου θα συνεχίσουμε να εργαζόμαστε 

με τον ίδιο ζήλο, την ίδια αποτελεσματικότητα, 
βελτιώνοντας τις όποιες αδυναμίες μας, για να 
πάμε τον δήμο Θέρμης ακόμη ψηλότερα». 

Όπως διαπιστώνεται στη μελέτη οι δήμοι αδυνα-
τούν να συγκεντρώσουν και να επεξεργαστούν 
στοιχεία που μετρούν την απόδοσή τους με σκοπό 
τη χάραξη, την παρακολούθηση και την υλοποίηση 
αποτελεσματικών και στοχευμένων πολιτικών της 
τοπικής αυτοδιοίκησης. Είναι ενδεικτικό πως στο 
ερωτηματολόγιο της μελέτης απάντησε μόλις το 
10% των δήμων, ποσοστό το οποίο καταδεικνύει 
τόσο τη μικρή επιχειρησιακή ικανότητα των δήμων 
όσο και την έλλειψη κουλτούρας αξιολόγησης 
και διαφάνειας.

Σύμφωνα με την ίδια μελέτη η μεγαλύτερη αδυ-
ναμία των δήμων εντοπίζεται στη μέτρηση και 
τήρηση δεδομένων δεικτών βιωσιμότητας (πεδίο 
στο οποίο η διαθεσιμότητα των στοιχείων είναι 
η μικρότερη), ενώ η καλύτερη επίδοσή τους 
αφορά την οικονομική διαχείριση (πεδίο στο 
οποίο η διαθεσιμότητα των στοιχείων είναι η 
μεγαλύτερη). Η οικονομική ανεξαρτησία των 
δήμων από την κεντρική διοίκηση φαίνεται να 
συνδέεται με καλύτερη επίδοση στη συνολική 
βαθμολογία του Δείκτη Αποτελεσματικότητας 
Δήμων. Αυτή η σχέση αφορά κυρίως το πεδίο 
των Υπηρεσιών, ενώ ακολουθούν τα πεδία της 
Πολιτικής Προστασίας και της Οργάνωσης και 
Διακυβέρνησης.

Οι προβλέψεις του νέου νόμου 5056/2023 για δημι-
ουργία στο Υπουργείο Εσωτερικών διαδικτυακού 
κόμβου παρακολούθησης των επιδόσεων των 
Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης προβλέπεται 
ότι θα συμβάλουν σημαντικά στην παρακολού-
θηση επιδόσεων της τοπικής αυτοδιοίκησης και 
θα διευκολύνουν την εκπόνηση και βελτίωση του 
Δείκτη Αποτελεσματικότητας Δήμων.

ΑΠΟ ΤΟ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ «ΚΑΛΥΨΗ»

Δωρεάν στέγη για τα τρία 
πρώτα νοικοκυριά στο 
δήμο Θέρμης

ΣΗΜΑΝΤΙΚΗ ΔΙΑΚΡΙΣΗ

Στους δέκα καλύτερους μεγάλους 
ηπειρωτικούς δήμους ο δήμος Θέρμης

Ωφελούμενη του προγράμματος υπογράφει το συμβόλαιο ενώπιον 
της Φανής Χατζηδημητρίου και του Λάζαρου Παναγιωτίδη.

Υπογράφηκαν την Τετάρτη 1η Νοεμβρίου τα πρώτα 

συμβόλαια μίσθωσης δωρεάν στέγης μεταξύ του 

Δήμου Θέρμης και τριών νοικοκυριών που διαμέ-

νουν στα διοικητικά όρια του Δήμου και εντάχθηκαν στο 

Πρόγραμμα Στέγασης «Κάλυψη». Το Πρόγραμμα στο-

χεύει στη στέγαση ευάλωτων νέων ηλικίας 25-39 ετών, 

δικαιούχων του Ελάχιστου Εγγυημένου Εισοδήματος, 

αξιοποιώντας ιδιωτικές κατοικίες που είχαν διατεθεί για 

τη στέγαση αιτούντων διεθνή προστασία στο πλαίσιο των 

προγραμμάτων «ESTIA II» και «ESTIA 2021».

Ο Δήμος Θέρμης και εννέα Δήμοι της Περιφερειακής Ενότη-

τας Θεσσαλονίκης έχουν συμβληθεί για την υλοποίηση του 

Προγράμματος με το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών 

Υποθέσεων και τον Οργανισμό Προνοιακών Επιδομάτων 

και Κοινωνικής Αλληλεγγύης μέσω προγραμματικής σύμ-

βασης καθώς και με την Αναπτυξιακή Μείζονος Αστικής 

Θεσσαλονίκης (ΜΑΘ) ΑΕ ΑΟΤΑ ως διαχειριστή εταίρο της 

σύμπραξης.

Τα δωρεάν σπίτια βρίσκονται στο Πλαγιάρι και την Αγία 

Παρασκευή και η υπογραφή των συμβολαίων μίσθωσης 

πραγματοποιήθηκε στο Κέντρο Κοινότητας του Δήμου 

στη Θέρμη. Εκ μέρους του Δήμου υπέγραψε τα συμβό-

λαια η Εντεταλμένη Δημοτική Σύμβουλος Κοινωνικής 

Πολιτικής, Δημόσιας Υγείας και Προσχολικής Αγωγής, 

Φανή Χατζηδημητρίου και εκ μέρους της ΜΑΘ ΑΕ - ΑΟΤΑ 

ο Γενικός Διευθυντής και Διευθύνων Σύμβουλος, Λάζαρος 

Παναγιωτίδης.

Η κ. Χατζηδημητρίου εξέφρασε την ικανοποίησή της για 

την υλοποίηση του Προγράμματος, την άριστη συνεργασία 

με την ΜΑΘ ΑΕ-ΑΟΤΑ και ευχαρίστησε ιδιαίτερα το προ-

σωπικό του Δήμου που εργάστηκε για την πραγματοποί-

ηση της εγκατάστασης των ωφελούμενων νοικοκυριών 

στα νέα τους σπίτια. Συγκίνηση και ανακούφιση ήταν τα 

συναισθήματα που κατέκλυσαν τους νέους ανθρώπους 

που ωφελούνται από το Πρόγραμμα και ξεκινούν μία πιο 

ασφαλή περίοδο στη ζωή τους.

Ο Δήμος Θέρμης θα προκηρύξει άμεσα νέα πρόσκληση 

προς δυνητικά ωφελούμενους για την διάθεση μίας ακόμη 

δωρεάν κατοικίας στην περιοχή της Αγ. Παρασκευής.
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Να τοποθετηθεί μηχάνημα 
ΑΤΜ στα Βασιλικά ζητά με 
επιστολή του προς τη διοίκη-
ση της τράπεζας Eurobank ο 

δήμαρχος Θέρμης. Στην επιστολή του 
ο Θεόδωρος Παπαδόπουλος αναφέρει 
τα εξής: «Η Δημοτική Ενότητα Βασιλι-
κών του Δήμου Θέρμης περιλαμβάνει 
έξι Κοινότητες με συνολικό πληθυ-
σμό 9.528 κατοίκων, σύμφωνα με την 
απογραφή του 2021, αλλά που στην 
πραγματικότητα ξεπερνά τις 10.000. 
Η δε Κοινότητα των Βασιλικών έχει 
πληθυσμό περίπου 4.000 κατοίκους. 

Σε όλη αυτή την περιοχή δεν υπάρχει 
πλέον κανένα υποκατάστημα τραπέζης. 
Οι κάτοικοι εξυπηρετούνται από το 
ένα και μοναδικό ΑΤΜ της τράπεζας 
Πειραιώς το οποίο είναι εγκατεστημένο 
στην έδρα της Δημοτικής Ενότητας, στα 
Βασιλικά. Η Πειραιώς λειτουργούσε 

και υποκατάστημα στην περιοχή, το 
παλιό της Αγροτικής Τράπεζας, το οποίο 
έκλεισε πριν από περίπου έναν χρόνο.  
Πολλοί κάτοικοι της περιοχής, καθώς 
και εκατοντάδες από την γειτονική 
Κοινότητα Γαλάτιστας η οποία υπάγεται 
διοικητικά στο νομό Χαλκιδικής, εξυ-
πηρετούνταν έως πρόσφατα, μέσω του 
υποκαταστήματος των ΕΛΤΑ το οποίο 
έπαψε όμως να λειτουργεί από τις 23 
Οκτωβρίου. Σύμφωνα με τα στοιχεία, 
μέσω αυτού του υποκαταστήματος 
γίνονταν καθημερινά περί τις σαράντα 
με πενήντα πράξεις Ταμιευτηρίου. 
Πλέον, το πλησιέστερο υποκατάστημα 
Τραπέζης, όπως και αυτό των ΕΛΤΑ, 
βρίσκονται στην έδρα του Δήμου, στη 
Θέρμη, σε απόσταση 15  χιλιομέτρων. 
Η περιοχή έχει ανεπτυγμένο πρωτογενή 
τομέα που αφορά κυρίως αγροτική και 
κτηνοτροφική δραστηριότητα. Οι αγρό-
τες και οι κτηνοτρόφοι της περιοχής 

έχουν ανάγκη τραπεζικών συναλλαγών, 
κάποιες από τις οποίες μπορούν να 
πραγματοποιηθούν μέσω ΑΤΜ. 
Επίσης, η περιοχή παρουσιάζει αξιόλο-
γο θρησκευτικό τουρισμό καθώς την 
επισκέπτονται εκατοντάδες χιλιάδες 
προσκυνητές ετησίως. Πόλος έλξης 
είναι η Ιερά Μονή Αγίου Ιωάννου του 
Θεολόγου (Μονή Αγίου Παΐσιου), το 
μοναστήρι της Αγίας Αναστασίας καθώς 
και ο Ιερός Ναός Αγίου Ανδρέα στην 
Περιστερά, ο παλαιότερος εν λειτουρ-
γία ιερός ναός στην Ελλάδα. Και τα 
τρία αυτά θρησκευτικά προσκυνήματα 
βρίσκονται σε μικρή απόσταση από τα 
Βασιλικά.   
Με βάση τα ανωτέρω σας ζητώ, εκ 
μέρους του Δήμου Θέρμης να προχωρή-
σετε στην τοποθέτηση ενός ΑΤΜ στην 
Κοινότητα των Βασιλικών προκειμέ-
νου να εξυπηρετηθούν στοιχειώδεις 
ανάγκες των κατοίκων της περιοχής». 

ΖΗΤΕΙΤΑΙ ΤΟΠΟΘΕΤΗΣΗ ΑΤΜ ΣΤΑ ΒΑΣΙΛΙΚΑ

Επιστολή του δημάρχου στη Eurobank

ΝΕΑ ΠΑΡΕΜΒΑΣΗ ΓΙΑ ΤΗ ΣΥΝΕΧΙΖΟΜΕΝΗ ΠΑΡΑΒΑΤΙΚΟΤΗΤΑ

Επιστολή του δημάρχου Θέρμης προς την ηγεσία της ΕΛ.ΑΣ. 

Νέα παρέμβαση του δημάρχου Θέρμης Θεό-
δωρου Παπαδόπουλου προς την ηγεσία της 
Ελληνικής Αστυνομίας για τα συνεχιζόμενα 

περιστατικά παραβατικότητας που σημειώνονται 
σε όλο το δήμο Θέρμης, και κυρίως στην περιοχή 
της Επέκτασης. Μετά τις συναντήσεις που είχε με 
την ηγεσία της ΕΛ.ΑΣ. στη Θεσσαλονίκη, τόσο στη 
Γενική Αστυνομική Διεύθυνση Θεσσαλονίκης όσο 
και στο γραφείο του στο δημαρχείο, κ. Παπαδόπου-
λος απέστειλε στις 11 Δεκεμβρίου νέα επιστολή 
προς τον Γενικό Αστυνομικό Διευθυντή Θεσσα-
λονίκης, υποστράτηγο Χρήστο Μπουλούμπαση 
με κοινοποίηση και προς τον αρχηγό της ΕΛ.ΑΣ, 
αντιστράτηγο Λάζαρο Μαυρόπουλο. Ο δήμαρχος 
Θέρμης ζητά από την ηγεσία της ΕΛ.ΑΣ. ενίσχυση 
σε ανθρώπινο δυναμικό, αλλά και σε εξοπλισμό, 
τόσο του Αστυνομικού Τμήματος Θέρμης όσο και 
του Τμήματος Ασφαλείας Βασλικών. 

Το πλήρες περιεχόμενο της επιστολής έχει ως εξής: 

Αξιότιμε κύριε Γενικέ,

Στις 31 Ιανουαρίου 2023, στο πλαίσιο της ειδικής 
συνεδρίασης που έγινε στην Περιφερειακή Ένωση 
Δήμων Κεντρικής Μακεδονίας για τα θέματα της 
αστυνόμευσης, είχα την ευκαιρία να σας θέσω για 
άλλη μια φορά το έντονο πρόβλημα της υψηλής 
εγκληματικότητας που ταλανίζει την περιοχή του 
Δήμου Θέρμης. Όπως σας είχα επισημάνει, σχεδόν 
καθημερινά δημότες μας και επαγγελματίες πέφτουν 
θύματα διαρρήξεων, κλοπών και ληστειών. Σύμ-
φωνα με τα διαθέσιμα στοιχεία στο Δήμο Θέρμης 
πραγματοποιούνται περίπου δύο κλοπές ημερησίως, 
οι οποίες αφορούν κατά κύριο λόγο κατοικίες και 
αυτοκίνητα. Υπάρχουν επίσης πολλές κλοπές σε 
γεωργικό εξοπλισμό καθώς και σε μετασχηματιστές 

της ΔΕΗ, με αποτέλεσμα να προκαλούνται διακοπές 
στην ηλεκτροδότηση και υδροδότηση. Είχα τονίσει 
τότε, ότι στους τομείς της αστυνόμευσης και της 
ασφάλειας  η κατάσταση στο Δήμο μας είναι “ιδιαί-
τερα προβληματική”. 

Περαιτέρω αναλυτική ενημέρωση για όλα αυτά τα 
ζητήματα είχα την ευκαιρία να σας παράσχω κατά 
τη συνάντηση που είχαμε στον γραφείο μου στις 16 
Οκτωβρίου 2023. 

κ. Γενικέ

Είμαι αναγκασμένος να επανέλθω στο μείζον αυτό 
θέμα για την περιοχή μας καθώς τα φαινόμενα σοβα-
ρής παραβατικότητας δυστυχώς συνεχίζονται και 
μάλιστα εντείνονται. Όπως γνωρίζετε στην περιοχή 
του Δήμου Θέρμης και ειδικότερα στην Επέκταση 
Θέρμης υπάρχει μεγάλη ανοικοδόμηση που συνε-
πάγεται και αύξηση του πληθυσμού. Ωστόσο, τα 
φαινόμενα παραβατικότητας προκαλούν αίσθημα 
ανασφάλειας στους κατοίκους και τους επαγγελμα-
τίες. Είναι ενδεικτικό ότι τελευταία παρατηρείται το 
φαινόμενο άνθρωποι οι οποίοι είχαν αποφασίσει 
να αγοράσουν κατοικίες στην περιοχή Επέκτασης 
Θέρμης, τώρα να το ξανασκέφτονται.  

Σε αντιδιαστολή με τις αυξημένες απαιτήσεις αστυ-
νόμευσης, παρατηρείται υποστελέχωση όλων                    
των Υπηρεσιών της ΕΛ.ΑΣ. και ειδικότερα του Αστυνο-
μικού Τμήματος Θέρμης, του Τμήματος Ασφαλείας των 
Βασιλικών, του Τμήματος Τροχαίας και του Τμήματος 
Συνοριοφυλακής. Πέρα από την μεγάλη πληθυσμι-
ακή αύξηση στην περιοχή της Θέρμης, ο Δήμος έχει 
συνολικά δέκα εννέα κοινότητες και οικισμούς, αλλά  
και εκατοντάδες μικρές και μεγάλες επιχειρήσεις, με 
αποτέλεσμα οι υπάρχουσες αστυνομικές δυνάμεις 
που βρίσκονται στην περιοχή να μην είναι επαρκείς 

προκειμένου να διασφαλίσουν το επιθυμητό επίπεδο 
ασφάλειας. Επιπλέον, μεγάλο μέρος του προσωπικού 
χρησιμοποιείται σε υπηρεσίες εκτός δήμου Θέρμης. 

κ. Γενικέ

Αναγνωρίζω ότι ανταποκριθήκατε στα αλλεπάλληλα 
αιτήματα του Δήμου για ενίσχυση της αστυνόμευσης, 
με κάποιες σποραδικές περιπολίες της ΟΠΚΕ και 
της ΔΙΑΣ. Όμως, όπως δυστυχώς αποδεικνύεται 
στην πράξη, τα μέτρα αυτά δεν επαρκούν. Υπάρχει 
επείγουσα ανάγκη για άμεση ενίσχυση της ΕΛ.ΑΣ. 
σε ανθρώπινο δυναμικό όπως και σε επιπλέον οχή-
ματα και σε εξοπλισμό. Παράλληλα, θα πρέπει να 
πυκνώσουν οι περιπολίες  στην περιοχή και από 
άλλες Ομάδες και Σώματα της ΕΛ.ΑΣ.

Σας ζητώ για άλλη μια φορά να ενσκήψετε στο 
σοβαρό αυτό πρόβλημα και να προβείτε σε όλες 
τις αναγκαίες ενέργειες προκειμένου να υπάρξει 
επαρκής και αποτελεσματική αστυνόμευση στην 
περιοχή του Δήμου Θέρμης. 

Με εκτίμηση

Θεόδωρος Παπαδόπουλος

Δήμαρχος Θέρμης
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Στις 28 Νοεμβρίου, η Ευρωπαϊκή 
Πλατφόρμα για τη Δια Βίου Μάθη-
ση (EARLALL) και η Ευρωπαϊκή 

Ένωση για την Εκπαίδευση Ενηλίκων 
(EAEA) συνδιοργάνωσαν στις Βρυ-
ξέλλες το τελικό συνέδριο για το έργο 
REGALE - Regional Capacity for Adult 
Learning and Education. Στην εκδήλω-
ση συμμετείχαν περίπου 60 άτομα από 
φορείς και οργανισμούς της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης καθώς και εκπρόσωποι της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής. Στη διάρκεια του 
συνεδρίου που εστίασε στην παρουσίαση 
πρωτοβουλιών και εργαλείων καθώς και 
στρατηγικών που καθιστούν δυνατή την 
ανάπτυξη της Εκπαίδευσης και Κατάρ-
τισης Ενηλίκων (ALE) σε περιφερειακό 
επίπεδο, ο Επίκουρος Καθηγητής του 
Ελληνικού Ανοικτού Πανεπιστημίου, Δρ. 

Γιώργος Κουλαουζίδης (πρώην Γενικός 
Γραμματέας του Δήμου Θέρμης) παρου-
σίασε την δημιουργία και τη λειτουργία 
του Συμβουλίου Νέων Δήμου Θέρμης. 
Η δράση αυτή του Δήμου Θέρμης που 
υλοποιείται με την καινοτόμο μέθοδο της 
σοσιοκρατίας, επιλέχθηκε ως μία από τις 
καλύτερες πρακτικές στην Ευρώπη για 
την ενδυνάμωση των νέων ενηλίκων και 
την ενίσχυση της συμμετοχής νέων στην 
πολιτική και κοινωνική ζωή της κοινωνίας 
τους. Ο Δήμος Θέρμης συμμετείχε από 
το 2020 στο έργο REGALE (Erasmus+) ως 
συνεργαζόμενος φορέας της Επιστημονι-
κής Ένωσης Εκπαίδευσης Ενηλίκων που 
ήταν ο εθνικός εταίρος του συγκεκριμένου 
προγράμματος. Περισσότερες πληρο-
φορίες για το έργο μπορείτε να βρείτε 
στην ιστοσελίδα https://regalenetwork.

eu/ ενώ οι καλύτερες πρακτικές μεταξύ 
των οποίων συμπεριλαμβάνεται και το 
Συμβούλιο Νέων Δήμου Θέρμης βρίσκο-
νται στην σελίδα:

ΓΙΑ ΤΗΝ ΙΔΡΥΣΗ ΔΥΟ ΝΕΩΝ ΣΧΟΛΙΚΩΝ ΜΟΝΑΔΩΝ 

Αντιπροσωπεία του δήμου Θέρμης στο υπουργείο Παιδείας 

Συναντήσεις στο υπουργείο Παιδείας είχαν 
την Δευτέρα 11 Δεκεμβρίου στελέχη του 
δήμου Θέρμης προκειμένου να προωθήσουν 
τις αποφάσεις τις οποίες έλαβε το δημοτι-

κό συμβούλιο για την ίδρυση δύο νέων σχολικών 
μονάδων. Συγκεκριμένα, οι αντιδήμαρχοι Παιδείας 
Στέλιος Αποστόλου και Οικονομικών Απόστολος 
Τσολάκης καθώς και ο δημοτικός σύμβουλος 
Σάββας Φωτιάδης, επισκέφθηκαν το υπουργείο 
Παιδείας όπου είχαν διαδοχικές συναντήσεις 
με τον διευθυντή Επαγγελματικής Εκπαίδευσης 
Ιωάννη Καπουτσή με τον οποίο συζήτησαν την 
προοπτική ίδρυσης του δεύτερου ΕΠΑΛ Θέρμης και 
με τον διευθυντή Ειδικής Αγωγής και Εκπαίδευσης 
Ιωάννη Μπουσδούνη στον οποίο παρουσίασαν την 
πρόταση του δήμου για την ίδρυση του ειδικού 
Νηπιαγωγείου και του ειδικού δημοτικού σχολείου 
στην Σουρωτή.

Οι συναντήσεις έγιναν σε πολύ θετικό κλίμα και 
οι εκπρόσωποι του δήμου ανέπτυξαν αναλυτικά, 
στους υπηρεσιακούς παράγοντες του ΥΠΑΙΘΑ, τους 
λόγους για την αναγκαιότητα ίδρυσης των δύο νέων 
σχολικών μονάδων. Συμφωνήθηκε να υπάρξει στο 
επόμενο χρονικό διάστημα συνεχής επικοινωνία 
καθώς και νέα συνάντηση ανάλογα με την πρόοδο 
και την ωρίμανση των αιτημάτων του δήμου Θέρμης

Σημειώνεται ότι το δημοτικό συμβούλιο Θέρμης έχει 
αποφασίσει να προτείνει την ίδρυση των ακόλουθων 
σχολικών μονάδων στο δήμο Θέρμης: 

1. Ειδικού Δημοτικού Σχολείου, ως τριθέσιο (3/θ), 
και Ειδικού Νηπιαγωγείου ως μονοθέσιο, με 
έδρα την Σουρωτή. Όπως επισημαίνεται στην 
εισήγηση της Δημοτικής Επιτροπής Παιδείας προς 
το δημοτικό συμβούλιο “ο δήμος Θέρμης είναι ο 
μοναδικός από τους δήμους της αρμοδιότητας, 
στον οποίο δεν υπάρχει ιδρυμένη ΣΜΕΑΕ, ενώ 
είναι πολυπληθής και με δεδομένη δυναμική 
περαιτέρω ανάπτυξης. Η θέληση της δημοτικής 
αρχής για την στήριξη της ειδικής αγωγής είναι 

δεδομένη και διατυπωμένη επισήμως. Επίσης, 
πρόθεσή μας είναι η ριζική αναδιαμόρφωση του 
παλαιού και μη χρησιμοποιούμενου διδακτηρίου 
στην Κοινότητα Σουρωτής. Η ίδρυσή του θα εξυ-
πηρετήσει τις ανάγκες του πληθυσμού όλου του 
Δήμου Θέρμης, που αναγκάζεται να μετακινείται 
σε Ειδικά Σχολεία των Δήμων Θεσσαλονίκης 
και Πυλαίας-Χορτιάτη. Θεωρείται βέβαιο ότι 
με την ίδρυση και λειτουργία του, περισσότε-
ρες οικογένειες θα υπερβούν προκαταλήψεις 
και θα επιδιώξει την ένταξη των παιδιών τους 
σε ΣΜΕΑΕ, ως την πλέον κατάλληλη δομή της 
Ειδικής Αγωγής”. 

2. Νέου ΕΠΑΛ στα διοικητικά όρια του δήμου Θέρ-
μης και συγκεκριμένα στο κτίριο που στεγάζεται 
το ΙΕΚ ΘΕΡΜΗΣ, στο 14ο χλμ Θεσσαλονίκης - Ν. 
Μηχανιώνας, όπου θα λειτουργούν οι παρακάτω 
ειδικότητες που δεν συγκαταλέγονται στις ήδη 
προσφερόμενες, οι οποίες έχουν ζήτηση και 
θεωρείται ότι παρέχουν αρκετές πιθανότητες 
επαγγελματικής αποκατάστασης με βάση τις 

κρατούσες συνθήκες:

• ΤΟΜΕ Α Σ ΔΙΟΙΚΗΣΗΣ και ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ Σ, 
Υπάλληλος Τουριστικών Επιχειρήσεων

• ΤΟΜ Ε Α Σ Υ Γ Ε Ι Α Σ- Π Ρ Ο Ν Ο Ι Α Σ- Ε Υ Ε Ξ Ι Α Σ , 
Αισθητικής Τέχνης

• Τ Ο Μ Ε Α Σ  Ε ΦΑ Ρ Μ ΟΣ Μ Ε Ν Ω Ν  Τ Ε Χ Ν Ω Ν , 
Σχεδιασμού -διακόσμησης εσωτερικών χώρων.

Το νέο ΕΠΑΛ εκτιμάται ότι θα προσελκύσει το ενδι-
αφέρον περίπου 150 μαθητών που αυτή τη στιγμή 
επιλέγουν τα ΕΠΑΛ Καλαμαριάς και Επανομής, δια-
νύοντας αρκετά χιλιόμετρα καθημερινά. 

Όπως εξήγησε ο αρμόδιος αντιδήμαρχος κ. Αποστό-
λου «τα αιτήματα του δήμου Θέρμης έχουν σταλεί 
ήδη στις αρμόδιες περιφερειακές διευθύνσεις εκπαί-
δευσης Κεντρικής Μακεδονίας και έχουν αποσπάσει 
τη θετική τους εισήγηση προς το υπουργείο. Εμείς 
εξηγήσαμε προς τους αρμόδιους διευθυντές Εκπαί-
δευσης του υπουργείου Παιδείας τους λόγους και την 
αναγκαιότητα της ίδρυσης αυτών των δύο σχολικών 
μονάδων και αναμένουμε τη θετική απόφασή τους». 

ΠΑΡΟΥΣΙΑΣΤΗΚΕ ΣΤΙΣ ΒΡΥΞΕΛΛΕΣ

Ευρωπαϊκή αναγνώριση για το Συμβούλιο Νέων Δήμου Θέρμης

Από τις συναντήσεις των κ. Αποστόλου, Τσολάκη και Φωτιάδη στο υπουργείο Παιδείας. 



ΘΕΡΜΗΣ ΔΡΩΜΕΝΑ ΜΗΝΙΑΙΑ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ Δ.E.Π.Π.Α.Θ

15Ε Κ Π Α Ι Δ Ε Υ Σ Η

ΤΙ ΠΡΟΤΕΙΝΕ Η ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ Π.Ε. ΑΝΑΤΟΛΙΚΗΣ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ, 
ΤΙ ΑΠΟΦΑΣΙΣΕ ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΘΕΡΜΗΣ 

Οι μεταβολές στις σχολικές μονάδες 
για το σχολικό έτος 2024-2025

Τις προτάσεις της Διεύθυνσης Περιφερεια-
κής Εκπαίδευσης Ανατολικής Θεσσαλονί-
κης σχετικά με τις μεταβολές σε σχολικές 
μονάδες του δήμου Θέρμης οι οποίες θα 

ισχύσουν από το σχολικό έτος 2024-2025, συζήτησε 
το δημοτικό συμβούλιο. Η πρόταση της Διεύθυνσης 
Π.Ε. Ανατολικής Θεσσαλονίκης προέβλεπε τα εξής:

ΣΥΓΧΩΝΕΥΣΗ

1. Προτείνεται η συγχώνευση του 1ου Νηπιαγω-
γείου Βασιλικών και του 2ου Νηπιαγωγείου 
Βασιλικών. Η συγχώνευση κρίνεται απαραίτητη 
διότι οι σχολικές μονάδες λειτουργούν στο ίδιο 
διδακτηριακό συγκρότημα (συναυλίζονται), 
έχουν κοινά σχολικά όρια και δεν απαιτείται 
δαπάνη μεταφοράς μαθητών. Επίσης, με την 
συγχώνευσή τους θα υπάρχει ακόμα καλύτερος 
προγραμματισμός της γενικότερης λειτουργίας 
και διοίκησής τους. Το νέο σχολείο που θα προ-
κύψει από τη συγχώνευση θα ονομάζεται 1ο 
Νηπιαγωγείο Βασιλικών με έδρα τα Βασιλικά 
και θα είναι οργανικά τριθέσιο (3/θ), διότι έχουν 
συνολικά εγγεγραμμένους 68 μαθητές/τριες και 
η οργανικότητα των Νηπιαγωγείων καθορίζεται 
με την αναλογία 1 Νηπιαγωγού προς 25 μαθη-
τές/-τριες του συνολικού μαθητικού δυναμικού. 
Η διδακτηριακή υποδομή του σχολείου είναι 
επαρκής για την στέγαση των τμημάτων.

ΙΔΡΥΣΕΙΣ

1. Προτείνεται η ίδρυση Ειδικού Δημοτικού Σχο-
λείου στο Δήμο Θέρμης, ως τριθέσιο (3/θ), με 
έδρα την Σουρωτή. Ο Δήμος Θέρμης είναι ο 
μοναδικός από τους Δήμους της αρμοδιότητας, 
στον οποίο δεν υπάρχει ιδρυμένη ΣΜΕΑΕ, ενώ 
είναι πολυπληθής και με δεδομένη δυναμική 
περαιτέρω ανάπτυξης. Η θέληση της δημοτικής 
αρχής για την στήριξη της ειδικής αγωγής είναι 
δεδομένη και διατυπωμένη επισήμως. Επίσης, 
πρόθεσή τους είναι η ριζική αναδιαμόρφωση του 
παλαιού και μη χρησιμοποιούμενου διδακτηρίου 
στην Κοινότητα Σουρωτής. Η ίδρυσή του θα εξυ-
πηρετήσει τις ανάγκες του πληθυσμού όλου του 
Δήμου Θέρμης, που αναγκάζεται να μετακινείται 
σε Ειδικά Σχολεία των Δήμων Θεσσαλονίκης 
και Πυλαίας-Χορτιάτη. Θεωρείται βέβαιο ότι 
με την ίδρυση και λειτουργία του, περισσότε-
ρες οικογένειες θα υπερβούν προκαταλήψεις 
και θα επιδιώξει την ένταξη των παιδιών τους 
σε ΣΜΕΑΕ, ως την πλέον κατάλληλη δομή της 
Ειδικής Αγωγής.

2. Προτείνεται η ίδρυση Ειδικού Νηπιαγωγείου 
στο Δήμο Θέρμης, ως μονοθέσιο (1/θ), με έδρα 
την Σουρωτή. 

ΥΠΟΒΙΒΑΣΜΟΙ

1. 1. Προτείνεται ο υποβιβασμός του 1ου Νηπιαγω-
γείου Καρδίας από τριθέσιο (3/θ) σε διθέσιο (2/θ). 
Το συνολικό μαθητικό δυναμικό του σχολείου 

είναι φέτος 34 μαθητές/τριες. Η οργανικότητα 
των Νηπιαγωγείων καθορίζεται με την αναλο-
γία 1 Νηπιαγωγού προς 25 μαθητές/-τριες του 
συνολικού μαθητικού δυναμικού. Ο οργανικός 
υποβιβασμός αυτός κρίνεται απαραίτητος λόγω 
της συνεχόμενης μείωσης του μαθητικού δυνα-
μικού στην περιοχή που εξυπηρετείται από το 
σχολείο. Πρέπει να τονιστεί ότι η λειτουργικότητα 
(αριθμός τμημάτων του σχολείου) δεν επηρε-
άζεται άμεσα, διότι εξαρτάται από τις ετήσιες 
εγγραφές στο σχολείο.

2. Με το ίδιο σκεπτικό προτείνεται ο υποβιβασμός 
του 1ου Νηπιαγωγείου Νέας Ραιδεστού από τρι-
θέσιο (3/θ) σε διθέσιο (2/θ) καθώς το συνολικό 
μαθητικό δυναμικό του σχολείου είναι φέτος 45 
μαθητές/τριες. 

3. Προτείνεται ο υποβιβασμός του Δημοτικού 
Σχολείου Ταγαράδων από δεκαθέσιο (10/θ) σε 
εξαθέσιο (6/θ). Το συνολικό μαθητικό δυναμικό 
του σχολείου είναι φέτος 123 μαθητές/τριες. Η 
οργανικότητα των Δημοτικών Σχολείων καθο-
ρίζεται με την αναλογία 1 δασκάλου προς 25 
μαθητές/-τριες του συνολικού μαθητικού δυνα-
μικού. Ο οργανικός υποβιβασμός αυτός κρίνεται 
απαραίτητος λόγω της συνεχόμενης μείωσης του 
μαθητικού δυναμικού στην περιοχή που εξυπη-
ρετείται από το σχολείο. Πρέπει να τονιστεί ότι 
η λειτουργικότητα(αριθμός τμημάτων του σχο-
λείου) δεν επηρεάζεται άμεσα, διότι εξαρτάται 
από τις ετήσιες εγγραφές στο σχολείο.

4. Με το ίδιο σκεπτικό προτείνεται ο υποβιβασμός 
του 2ου Δημοτικού Σχολείου Νέας Ραιδεστού 
από δεκαθέσιο (10/θ) σε εξαθέσιο (6/θ) καθώς 
το συνολικό μαθητικό δυναμικό του σχολείου 
είναι φέτος 108 μαθητές/τριες. 

ΚΑΤΑΡΓΗΣΗ

Προτείνεται η κατάργηση του 2ου Δημοτικού Σχολείου 
Βασιλικών. Το σχολείο, από την ίδρυσή του το 2011, 
δεν λειτούργησε ποτέ. Η ίδρυσή του έγινε με την 
προοπτική ένταξης του νέου σχολείου σε πρόγραμμα 
ανέγερσης διδακτηρίου, το οποίο δεν συνέβη ποτέ, 
συνεκτιμώντας και τα πληθυσμιακά δεδομένα της 
περασμένης δεκαετίας. Όλοι οι μαθητές των Βασι-
λικών σε ηλικία Δημοτικού Σχολείου φοιτούσαν και 
φοιτούν στο Δημοτικό Σχολείο Βασιλικών. Επίσης, το 
μαθητικό δυναμικό της Δημοτικής Κοινότητας Βασιλι-
κών φθίνει σταθερά, με αποτέλεσμα την απρόσκοπτη 
εξυπηρέτηση από το υπάρχον Δημοτικό Σχολείο.

Η ΑΠΟΦΑΣΗ

Το δημοτικό συμβούλιο γνωμοδοτεί ως προς τις μετα-
βολές των σχολικών μονάδων Πρωτοβάθμιας Εκπαί-
δευσης σχολικού έτους 2024-2025, ως ακολούθως:

1. Υπέρ της συγχώνευσης του 1ου Νηπιαγωγείου 
Βασιλικών και του 2ου Νηπιαγωγείου Βασιλι-
κών με την προϋπόθεση ότι το σχολείο που θα 
προκύψει θα είναι τετραθέσιο.

2. Υπέρ της ίδρυσης Ειδικού Δημοτικού Σχολείου 
στο Δήμο Θέρμης, ως τριθέσιου (3/θ), με έδρα 
την Σουρωτή στον χώρο του πρώην Δημοτικού 
σχολείου Σουρωτής, που σήμερα είναι ανενερ-
γό, μετά από κάποιες βελτιωτικές παρεμβάσεις 
καθώς και υπέρ της ίδρυσης του Ειδικού Νηπια-
γωγείου στο Δήμο Θέρμης, ως μονοθέσιου(1/θ), 
με έδρα την Σουρωτή στον ίδιο χώρο.

3. Κατά του υποβιβασμού του 1ου Νηπιαγωγείου 
Καρδίας και 1ου Νηπιαγωγείου Ν. Ραιδεστού.

4. Υπέρ του υποβιβασμού του Δημοτικού Σχολείου 
Ταγαράδων και του 2ου Δημοτικού Σχολείου Ν. 
Ραιδεστού από δεκαθέσιο (10/θ) σε οκταθέσιο 
(8/θ)

5. Κατά της κατάργησης του 2ου Δημοτικού Σχολείου 
Βασιλικών, γιατί υπάρχουν δείγματα οικιστικής 
ανάπτυξης και θα χρειαστεί να ιδρυθεί εκ νέου 
σε περίπτωση που καταργηθεί.
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ΣΥΓΚΕΝΤΡΩΣΗ ΣΤΟ ΥΜΑΘ ΚΑΙ ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ ΜΕ ΤΟΝ Δ.Σ. ΤΩΝ ΕΛΤΑ ΣΤΗΝ ΑΘΗΝΑ

Κινητοποιήσεις για το κλείσιμο των ΕΛΤΑ 
στα Βασιλικά

Συγκεκριμένα, τη Δευτέρα 13 Νοεμβρίου 

κάτοικοι και φορείς της περιοχής των 

Βασιλικών με επικεφαλής τον δήμαρχο 

Θεόδωρο Παπαδόπουλο πραγματοποί-

ησαν συγκέντρωση διαμαρτυρίας έξω 

από το Διοικητήριο της Θεσσαλονίκης 

ζητώντας την επαναλειτουργία του υπο-

καταστήματος των ΕΛΤΑ στα Βασιλικά. 

Αντιπροσωπεία του Δήμου συναντήθηκε 

με τον συντονιστή του Γραφείου του 

πρωθυπουργού στη Θεσσαλονίκη, Γιάννη 

Παπαγεωργίου στον οποίο επιδόθηκαν 

ψηφίσματα και αποφάσεις του Δημοτικού 

Συμβουλίου Θέρμης καθώς και όλων 

των Τοπικών Συμβουλίων της Δημοτικής 

Ενότητας Βασιλικών και όλων των φορέ-

ων της περιοχής. Στην αντιπροσωπεία 

συμμετείχαν ο δήμαρχος Θεόδωρος 

Παπαδόπουλος, η πρόεδρος της Κοινό-

τητας Βασιλικών Όλγα Γιαννιού και οι 

επικεφαλής των δημοτικών παρατάξεων 

Άννα Τσιφτελίδου, Φάνης Καρκατζούνης 

και Δημήτρης Βλαχομήτρος. Στη διάρκεια 

της συνάντησης ο κ. Παπαδόπουλος εξή-

γησε στον συντονιστή του Γραφείου του 

πρωθυπουργού ότι είναι εσφαλμένη και 

θα πρέπει να ανακληθεί η απόφαση για 

το κλείσιμο του υποκαταστήματος των 

ΕΛΤΑ στα Βασιλικά καθώς εξυπηρετούσε 

περίπου 10.000 πολίτες από τα Βασιλικά 

και άλλα δέκα χωριά στην περιοχή. «Οι 

πολίτες με το κλείσιμο του υποκαταστή-

ματος αναγκάζονται να μετακινούνται για 

την εξυπηρέτησή τους αρκετά χιλιόμετρα, 

έως και 40 σε αρκετές περιπτώσεις για 

να μεταβούν στη Θέρμη όπου είναι και το 

πλησιέστερο υποκατάστημα των ΕΛΤΑ. 

Πρόκειται για μία απαράδεκτη απόφα-

ση και θα διαμαρτυρηθούμε σε όλους 

τους τόνους και προς πάσα κατεύθυνση. 

Ζητούμε να ανακληθεί η συγκεκριμένη 

απόφαση και να επαναλειτουργήσει το 

υποκατάστημα των ΕΛΤΑ Βασιλικών» 

ανέφερε ο κ. Παπαδόπουλος.

Μετά τη συνάντηση με τον κ. Παπαγε-

ωργίου, ενημερώνοντας τους πολίτες 

που είχαν συγκεντρωθεί έξω από το 

Διοικητήριο ο κ. Παπαδόπουλος είπε 

πως υπήρξε δέσμευση για να κλειστεί μια 

συνάντηση με το ΤΑΙΠΕΔ το οποίο έχει την 

ευθύνη για την συγκεκριμένη απόφαση. 

«Δεσμεύτηκαν ότι θα κανονιστεί μία συνά-

ντηση με το ΤΑΙΠΕΔ με το οποίο υπάρχει 

άλλωστε και αλληλογραφία αλλά και 

με το διευθύνοντα σύμβουλο των ΕΛΤΑ 

Κώστα Σκλήκα, ώστε να μας εξηγήσουν 

ποιοι λόγοι επέβαλαν το κλείσιμο του υπο-

καταστήματος των ΕΛΤΑ, μια απόφαση 

που αναστατώνει την καθημερινότητα 

χιλιάδων πολιτών της Δημοτικής Ενό-

τητας Βασιλικών. Θα παραμείνουμε σε 

εγρήγορση και σε περίπτωση που ο λόγος 

που κλείνει το υποκατάστημα είναι η οικο-

νομική επιβάρυνση από το μίσθωμα που 

Συνεχίστηκαν και τον Νοέμβριο οι πρωτοβουλίες και οι κινητοποιήσεις του 
δήμου Θέρμης, των φορέων και των κατοίκων της δημοτικής ενότητας 
Βασιλικών με στόχο να αποτραπεί το κλείσιμο του υποκαταστήματος των 

ΕΛΤΑ στα Βασιλικά. 

Από τη συγκέντρωση έξω από το Διοικητήριο.Από τη συνάντηση στο Γραφείο Πρωθυπουργού στη Θεσσαλονίκη.

πληρώνουν τα ΕΛΤΑ για τη στέγασή τους 

δεσμευτήκαμε ως δήμος ότι θα δώσουμε 

εμείς τη λύση και θα βρούμε χώρο ώστε 

να επαναλειτουργήσει το υποκατάστημα 

των ΕΛΤΑ Βασιλικών, τον εξοπλισμό του 

οποίου όπως καλά γνωρίζετε δεν επιτρέ-

ψαμε να απομακρυνθεί από το χώρο που 

λειτουργούσε έως σήμερα».  

Στην κινητοποίηση έδωσαν το «παρών» 

οι βουλευτές της ΝΔ Φάνης Παπάς και 

του ΚΚΕ Γιάννης Δελής, οι αντιδήμαρ-

χοι κ.κ. Τσολάκης, Μουστάκας, Γαντάς, 

Γκιζάρης, Κουγιουμτζίδης, Αποστόλου, 

Μωραΐτης, Σαμαράς, οι επικεφαλής των 

δημοτικών παρατάξεων Άννα Τσιφτελί-

δου, Φάνης Καρκατζούνης και Δημήτρης 

Βλαχομήτρος, οι πρόεδροι των Σχολικών 

Επιτροπών Αχιλλέας Μεταλούλης  και 

Ευγγελία Κούτρη η Επιτροπή Αγώνα και 

δεκάδες πολίτες.

ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ ΣΤΗΝ ΑΘΗΝΑ

Μετά τη συγκέντρωση έξω από το Διοι-

κητήριο ο δήμαρχος Θέρμης Θεόδω-

ρος Παπαδόπουλος και η πρόεδρος της 

Κοινότητας Βασιλικών Όλγα Γιαννιού 

πραγματοποίησαν ταξίδι – αστραπή στην 

Αθήνα προκειμένου να συναντηθούν με 

τον διευθύνοντα σύμβουλο των ΕΛΤΑ 

Γρηγόρη Σκλήκα. Η συνάντηση, στην 

οποία ήταν «παρών» και ο βουλευτής 

Θεοφάνης Παππάς, ζητήθηκε από τον 

δήμαρχο στο πλαίσιο των προσπαθειών 

που γίνονται για να ανατραπεί η απόφαση 

της διοίκησης των ΕΛΤΑ να κλείσει το 

υποκατάστημα των Βασιλικών.

Επιδόθηκαν προς τον κ. Σκλήκα οι αποφά-

σεις του δημοτικού συμβουλίου Θέρμης, 

του τοπικού συμβουλίου της Κοινότητας 

Βασιλικών και όλων των τοπικών συμ-

βουλίων των Κοινοτήτων της Δημοτικής 

Ενότητας Βασιλικών καθώς και οι απο-

φάσεις των διοικητικών συμβουλίων 

των φορέων της περιοχής με τις οποίες 

ζητείται η επαναλειτουργία του υποκα-

ταστήματος των ΕΛΤΑ.

Ο δήμαρχος Θέρμης εξήγησε στον κ. Σκλή-

κα ότι το συγκεκριμένο υποκατάστημα 

εξυπηρετεί μια περιοχή με περισσότερους 

από δέκα χιλιάδες κατοίκους και πως το 

πλησιέστερο υποκατάστημα βρίσκεται 

στη Θέρμη, σε μια απόσταση που κυμαίνε-

ται από 15 έως και 40 χιλιόμετρα για όσους 

θα θελήσουν να εξυπηρετηθούν από τα 

ΕΛΤΑ. Πρότεινε επίσης στον διευθύνοντα 

σύμβουλο των ΕΛΤΑ να παραχωρήσει ο 

Δήμος Θέρμης οίκημα για τη στέγαση 

του υποκαταστήματος προκειμένου να 

μειωθεί το λειτουργικό κόστος.

Ο κ. Σκλήκας από την πλευρά του εξήγησε 

ότι το κλείσιμο του υποκαταστήματος των 

ΕΛΤΑ Βασιλικών εντάσσεται σε έναν γενι-

κότερο ανασχεδιασμό που περιλαμβάνει 

κλείσιμο περίπου 140 υποκαταστημάτων 

σε όλη την Ελλάδα προκειμένου να μειω-

θεί το λειτουργικό κόστος και οι ζημίες που 

παρουσιάζουν τα ΕΛΤΑ. Σημείωσε επίσης 

ότι και το συγκεκριμένο υποκατάστημα 

των Βασιλικών ήταν κι αυτό ζημιογόνο.
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ΣΥΓΚΙΝΗΤΙΚΗ Η ΑΝΤΑΠΟΚΡΙΣΗ ΤΟΥ ΚΟΣΜΟΥ

Αγοράστηκε το πρώτο αμαξίδιο
από τα πλαστικά καπάκια

Συνολικά 25 απινιδωτές 
τοποθετεί ο δήμος Θέρμης 
σε όλες τις Κοινότητες

 

Στην προμήθεια 25 νέων απινιδωτών προχώρησε ο δήμος Θέρμης και η Αντιδη-
μαρχία Πολιτικής Προστασίας έπειτα από διαγωνισμό που πραγματοποιήθηκε 
το προηγούμενο διάστημα. Οι απινιδωτές προορίζονται να καλύψουν ανάγκες 

των κατοίκων όλων των Κοινοτήτων,  κλειστών και ανοιχτώναθλητικών κέντρων, 

υπηρεσιών του δήμου, του εργοταξίου κ.ά. Η διαδικασία τοποθέτησης των απινιδω-

τών ολοκληρώθηκε και ήδη με ευθύνη των Εθελοντών Πολιτικής Προστασίας έχουν 

ξεκινήσει τα εκπαιδευτικά σεμινάρια σε φορείς και πολίτες για την ορθή αξιοποίησή 

τους όποτε παραστεί ανάγκη. Τα σεμινάρια είναι λίγων ωρών και παρέχουν στους 

εκπαιδευόμενους τις βασικές γνώσεις, αλλά και την αυτοπεποίθηση να ανταποκρι-

θούν σε ένα περιστατικό καρδιακής ανακοπής. 

Ειδικότερα, τις τελευταίες ημέρες ολοκληρώθηκε η τοποθέτηση των απινιδωτών 

στα εξής σημεία:

Στην Κοινότητα και το Κλειστό γυμναστήριο Βασιλικών, στα κτήρια των Κοινοτήτων 

Περιστεράς, Αγίας Παρασκευής, Πλαγιαρίου, Τριλόφου, στο βενζινάδικο στην είσο-

δο του Αγίου Αντωνίου και στο Περιφερειακό Ιατρείο Μονοπηγάδου, στο Κλειστό 

Γυμναστήριο Θέρμης, στο γήπεδο ποδοσφαίρου Θέρμης, στο πάρκινγκ στην πλατεία 

Παραμάνα, στην Τεχνική και την Οικονομική Υπηρεσία του δήμου, στα Πολιτιστικά 

Κέντρα Θέρμης, Νέας Ραιδεστού, Νέου Ρυσίου, στο ΚΑΠΗ και το Πολιτιστικό Κέντρο 

Τριαδίου, στο ΚΑΠΗ Ταγαράδων, στο Αναψυκτήριο πλησίον του ποδοσφαιρικού 

γηπέδου Κάτω Σχολαρίου. 

«Ο δήμος Θέρμης δεν μπορεί να απουσιάζει από την παγκόσμια εκστρατεία για 

την ελάττωση των θανάτων εξαιτίας καρδιακής ανακοπής. Στην κατευθυνση αυτή 

τοποθετήθηκαν το τελευταίο χρονικό διάστημα 25 νέοι ημιαυτόματοι απινιδωτές 

σε κάθε γωνιά του δήμου, ώστε δημοτικές υπηρεσίες, αθλητικές υποδομές, κέντρα 

πολιτισμού και ΚΑΠΗ να μπορούν στο εξής και με την κατάλληλη εκπαίδευση να 

παίξουν καθοριστικό ρόλο στην συντονισμένη προσπάθεια του δήμου για να σωθεί 

η ζωή συνανθρώπων μας» επισημαίνει ο αντιδήμαρχος Πολιτικής Προστασίας Κων-

σταντίνος Κουγιουμτζίδης.

Τ
ο πρώτο αναπηρικό αμαξίδιο το οποίο αποκτήθηκε από πλαστικά 

καπάκια που συγκεντρώθηκαν το προηγούμενο διάστημα στις 

μεταλλικές καρδιές που τοποθέτησαν τα μέλη του Τοπικού Συμ-

βουλίου Θέρμης Τριαδίου, παραδόθηκε ήδη σε συνάνθρωπό μας που το 

έχει ανάγκη. Χιλιάδες ήταν τα πλαστικά καπάκια που συγκεντρώθηκαν στις 

μεταλλικές καρδιές που βρίσκονται σε δύο σημεία, στο δημαρχείο και στο 

ΚΑΠΗ, χάρη στη συνδρομή των πολιτών, προκειμένου αυτά να πουληθούν και 

να αποκτηθεί ένα αναπηρικό καροτσάκι για ένα άτομο από την περιοχή που 

το χρειάζεται. Είναι μία συγκινητική πρωτοβουλία την οποία αγκάλιασαν οι 

συμπολίτες μας και κατάφεραν να συγκεντρώσουν τον απαιτούμενο αριθμό 

από πλαστικά καπάκια, τα οποία πουλήθηκαν και βρέθηκαν τα χρήματα για 

την αγορά του αμαξιδίου.

Ο δήμαρχος Θέρμης Θεόδωρος Παπαδόπουλος, με τον πρόεδρο της Κοι-

νότητας Θέρμης-Τριαδίου Ευστάθιο Πιστέλα και με τα μέλη του Τοπικού 

Συμβουλίου Έλσα Βελονά και Μάγδα Μπαραχάνου τα οποία ξεκίνησαν την 

πρωτοβουλία, παρέδωσαν το πρώτο αμαξίδιο στην εκκλησία του Αγίου 

Νικολάου ώστε να παραδοθεί σε συνάνθρωπό μας που το έχει ανάγκη. 

 

Ο δήμαρχος Θέρμης κατά την παράδοση του αμαξιδίου ευχαρίστησε θερμά 

το Τοπικό Συμβούλιο για την πρωτοβουλία του, αλλά πρωτίστως τους εκατο-

ντάδες πολίτες που από την πρώτη στιγμή ανταποκρίθηκαν στο κάλεσμα της 

Κοινότητας Θέρμης και στήριξαν την προσπάθεια, καθώς και τις υπηρεσίες 

του Δήμου που συνέδραμαν. Ο πρόεδρος της Κοινότητας Θέρμης Τριαδίου 

Ευστάθιος Πιστέλας έκανε λόγο για πράξεις αλληλεγγύης που αναδεικνύουν 

το κοινωνικό πρόσωπο που οφείλει να υπηρετεί κάθε σύγχρονη κοινωνία. 

Κάλεσε, μάλιστα, τους πολίτες να συνεχίσουν να στηρίζουν τη δράση καθώς 

μέσα από αυτήν προκύπτει ουσιαστικό όφελος και για το περιβάλλον αλλά 

έχει και κοινωνικό αντίκρισμα αφού βοηθά συνανθρώπους μας.

Να σημειωθεί, τέλος, πως στη δράση συμμετείχαν η Υπηρεσία Περιβάλ-

λοντος και Πρασίνου και η Υπηρεσία Καθαριότητας και Ανακύκλωσης που 

συγκέντρωσαν και παρέδωσαν πλαστικά καπάκια.  

Σε μία χειρονομία με ξεχωριστό συμβο-
λισμό προχώρησαν ο Σύλλογος Εργαζο-
μένων του δήμου Θέρμης, μαζί με την 
Ένωση Επαγγελματιών και Εμπόρων 
Θέρμης. Συγκεκριμένα, αντιπροσωπεία 
του Συλλόγου Εργαζομένων μαζί με τον 
Ευστάθιο Πιστέλα, πρόεδρο της Ένωσης 
Επαγγελματιών Θέρμης καθώς και της 
Κοινότητας Θέρμης Τριαδίου επισκέφτη-
καν την Παρασκευή 1η Δεκεμβρίου το 
ΚΔΑΠμεΑ αγκαλιά- ζω προσφέροντας 
συσκευές τις οποίες είχαν ζητηθεί οι 
εργαζόμενοι του ΚΔΑΠμεΑ.

Συγκεκριμένα οι εργαζόμενοι της δομής 

είχαν ζητήσει ένα, φούρνο μικροκυμάτων, 
μία ηλεκτρονική ζυγαριά, μία τοστιέρα και 
έναν βραστήρα για την κάλυψη αναγκών 
του ΚΔΑΠμεΑ. Το δ.σ. του Συλλόγου Εργα-
ζομένων, σε συνεννόηση με την Ένωση 
Επαγγελματιών και Εμπόρων Θέρμης 
προχώρησαν σε άμεσες ενέργειες ώστε 
να ικανοποιηθεί το αίτημα της δομής. 
Στο ΚΔΑΠμεΑ παραδόθηκαν ο φούρνος 
μικροκυμάτων που ήταν δωρεά της εται-
ρίας ηλεκτρικών συσκευών Juro Pro ενώ 
η Ένωση Επαγγελματιών και Εμπόρων 
Θέρμης προσέφερε την ηλεκτρονική 
ζυγαριά, την τοστιέρα και τον βραστήρα.

Προσφορά αγάπης προς το ΚΔΑΠμεΑ 
αγκαλιά-ζω
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Κατά το σύντομο χαιρετισμό του ο 
δήμαρχος Θέρμης Θεόδωρος Παπαδό-
πουλος τόνισε πως επιθυμία του είναι 
αυτό το μνημείο να αποτελεί στο εξής 
έναν πόλο αλλά και σημείο αναφοράς 
για τη συνεισφορά και τη συμβολή των 
Θρακιωτών στην ανάπτυξη και την 
προκοπή του τόπου μας. «Θα ήθελα το 
μνημείο αυτό να είναι ένα μνημείο Ενό-
τητας και κοινής προσπάθειας μέσα από 
την αδιάληπτη παρουσία του Συλλόγου 
στα κοινωνικά και πολιτιστικά δρώμενα 
του δήμου, να αναδείξει τα ιδιαίτερα 
χαρακτηριστικά και την ιστορία των 
Θρακιωτών. Θερμά συγχαρητήρια στην 
πρόεδρο για την εξαιρετική πρωτοβου-
λία και σε όλα τα μέλη του Συλλόγου 
Μανδριτσιωτών Θρακιωτών Θέρμης». 
Στο πλαίσιο της τελετής η πρόεδρος του 
Συλλόγου Μαρία Καμπουρίδου ανέφερε 
ότι «καθώς στεκόμαστε ενώπιον αυτού 
του συμβόλου, αισθανόμαστε βαριά την 
καρδιά όπως και οι πρόγονοί μας, στον 
άγνωστο προορισμό που αναγκάστηκαν 
να πάρουν. Τη θλίψη για τις δοκιμασίες 

και τον χαμένο δρόμο της επιστροφής. 
Αλλά και την αξιοπρέπεια της αντίστα-
σης, της επιβίωσης, και της ανθρώπινης 
υποστήριξης. Καλούμε κάθε ψυχή να 
συνδεθεί με την ιστορία αυτή, να την 
αγγίξει βαθιά στην καρδιά της, αλλά 
και να μεταφέρει αυτή τη σπουδαία 
κληρονομιά στις επόμενες γενεές. Ως 
πρόεδρος αυτού του Συλλόγου δεν θα 
σταματήσω να αναφωνώ πως από τα 
βάθη της θρακιώτικης γης συνεχίζουν 
να αντηχούν γκάιντες, φωνές παιδιών 
και θαρραλέων Θρακιωτών γιατί αυτή 
η γη όσο και να τη σκαλίσεις, όσο και 
να την πατήσεις ΠΑΝΤΑ ΤΗΣ ΘΡΑΚΗΣ 
ΓΗ ΘΆ ΝΑΙ».
Αναφερόμενος στο δημιούργημα και 
τη σύνθεσή του ο Άρης Κατσιλάκης, 
γλύπτης και αναπληρωτής καθηγητής 
και διευθυντής του Εργαστηρίου Γλυπτι-
κής Τ.Ε.Ε.Τ  Α.Π.Θ τόνισε πως «πρόθεσή 
μου ήταν να δημιουργήσω ένα λιτό, 
διακριτικό μνημείο εναρμονισμένο 
στον περιβάλλοντα χώρο, με μοναδικά 
υλικά το σίδερο και την πέτρα. Υλικά 

φορτισμένα με μνήμες. Υλικά απολυ-
τά συνυφασμένα με την ανθρώπινη 
εξέλιξη. Υλικά που χρησιμοποιήθηκαν 
ως αφετηρία για την δημιουργία μίας 
βάσης, κολώνας με σχήμα
οβελίσκου. Ο οβελίσκος, συναντάται 
σε διάφορους πολιτισμούς μέσα στο 
πέρασμα των αιώνων, ως σύμβολο 
σταθερότητας και αφετηρίας, ανάτασης 
και αναγέννησης.
Κατασκευασμένος από μεταλλικό πλέγ-
μα μέσα στο οποίο είναι τοποθετημένες 
πέτρες στην τελική του μορφή, θυμίζει 
τα σαρζανέτια τα οποία χρησιμοποιού-
σαν στην ευρύτερη περιοχή της Θράκης 
για την συγκράτηση του νερού των 
ποταμών με σκοπό τη γονιμότητα και 
την αειφορία της γης. Τα σαρζανέτια 
βοήθησαν στην ανάπτυξη της σηρο-
τροφίας δίνοντας την ευκαιρία στους 
ντόπιους να καλλιεργήσουν μουριές 
(η τροφή του μεταξοσκώληκα) για την 
παραγωγή του μεταξιού. Στην κορυφή 
του οβελίσκου το μεταλλικό πλέγμα 
μεταμορφώνεται σε δύο φτερά, ως 
σύμβολο ελευθερίας, αποδέσμευσης, 
ανεξαρτησίας και ειρήνης. Στη βάση 
του οβελίσκου μία μεταλλική φόρμα, 
παραπέμπει σε
πλώρη καραβιού, το μέσο με το οποίο 
ήρθαν οι πρόσφυγες στον νέο τους 
τόπο.
Επιτρέψτε μου να ευχαριστήσω από 
πλευράς μου τον δήμαρχο Θέρμης κ. 
Θ. Παπαδόπουλο, τους αντιδημάρχους 
κ. Σπύρο Γαντά και κ. Βασίλειο Μου-
στάκα, τον προϊστάμενο πράσινου κ. 
Γιάννη Παύλου για την συμβολή τους 
και κυρίως για την αρίστη συνεργασία. 
Να ευχαριστήσω την αγαπητή Μαρία 
Καμπουριδου και τα μέλη του Συλλόγου 

Μανδριτσιωτων Θρακιωτών Θέρμης 
για την συνεργασία και την εμπιστο-
σύνη τους.
Τέλος να ευχαριστήσω από καρδίας 
τους αγαπημένους μου συνεργάτες, 
τους νέους μας γλύπτες Κωνσταντίνο 
Νικολακάκη απόφοιτο του Εργαστηρίου 
Γλυπτικής του Α.Π.Θ και τον αδελφό του 
Δημήτρη, φοιτητή του Εργαστήριου μας 
καθώς και τον πατερά τους Τάσο που 
με τόσο ζήλο και επιμονή, εργάστηκαν 
για την υλοποίηση της μεταλλικής κατα-
σκευής και την αποπεράτωση και του 
μνημείου μας. Ήταν μια πραγματικά 
εξαίρετη συνεργασία».
Στα ιστορικά δεδομένα του διωγμού 
των Θρακιωτών αναφέρθηκε με κάθε 
λεπτομέρεια η φιλόλογος Ιστορικός 
Βασιλική Τσακόγλου, ενώ χαιρετισμό 
απηύθυνε και ο πρόεδρος της Πανελ-
λήνιας Ομοσπονδίας Θρακικών Σωμα-
τείων Αριστείδης Χρυσόπουλος.
Τα αποκαλυπτήρια Μνημείου πραγμα-
τοποίησαν η πρόεδρος του Συλλόγου 
Μαρία Καμπουρίδου και ο δήμαρχος 
Θέρμης Θεόδωρος Παπαδόπουλος.
Στην τελετή παραβρέθηκαν οι βουλευ-
τές Θεόδωρος Καράογλου και Φάνης 
Παπάς, οι αντιπεριφερειάρχες Μελίνα 
Δερμεντζοπούλου και Κωνσταντίνος 
Γιουτίκας, ο δήμαρχος Νεάπολης Συκε-
ών  Σίμος Δανιηλίδης, οι περιφερειακοί 
σύμβουλοι Μαγδαληνή Φιλιππιάδου 
και Χρήστος Παπαστεργίου, οι αντι-
δήμαρχοι Απόστολος Τσολάκης, Σπύ-
ρος Γαντάς, Στέλιος Γκιζάρης, Στέλιος 
Αποστόλου, η εντεταλμένη δημοτική 
σύμβουλος Κοινωνικής Πολιτικής Φανή 
Χατζηδημητρίου, ο πρόεδρος της ΔΕΠ-
ΠΑΘ Γιώργος Αγγέλου δημοτικοί και 
τοπικοί Σύμβουλοι κ.ά.

ΠΛΗΣΙΟΝ ΤΟΥ ΑΛΣΟΥΣ ΤΟΥ ΑΓΙΟΥ ΤΡΥΦΩΝΑ

Έγιναν τα αποκαλυπτήρια του Μνημείου 
Θρακιωτών προσφύγων 

Σε κλίμα συγκίνησης πραγματοποιήθηκαν την Κυριακή 10 Δεκεμβρίου 

στις 12 το μεσημέρι στο δημοτικό χώρο πλησίον του Άλσους Αγίου 

Τρύφωνα τα αποκαλυπτήρια του Μνημείου προσφύγων της ευρύτερης 

περιοχής της Θράκης. Στην επιμνημόσυνη δέηση χοροστάτησε ο Σεβασμιώτατος 

Μητροπολίτης Κασσανδρείας κ.κ. Νικόμηδος. Το μνημείο φιλοτεχνήθηκε και 

τοποθετήθηκε με πρωτοβουλία του διοικητικού συμβουλίου και των μελών 

του Συλλόγου Μανδριτσιωτών Θρακιωτών Θέρμης και με τη συνδρομή του 

δήμου Θέρμης,. Στην τελετή χοροστάτησε ο Σεβασμιώτατος Μητροπολίτης Κασσανδρείας κ.κ. Νικόμηδος.

Ο γλύπτης
Άρης Κατσιλάκης

 Η φιλόλογος ιστορικός 
Βασιλική Τσακόγλου

Ο πρόεδρος της Πανελλήνιας 
Ομοσπονδίας Θρακικών 

Σωματείων Αριστείδης 
Χρυσόπουλος

Ο Θ. Παπαδόπουλος και Μ. Καμπουρίδου αποκαλύπτουν το Μνημείο.
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ΑΠΟ ΤΟ ΛΑΟΓΡΑΦΙΚΟ ΧΟΡΕΥΤΙΚΟ 
ΣΥΛΛΟΓΟ ΒΑΣΙΛΙΚΩΝ

«Γλέντι έχουμε απόψε...»

Όπως κάθε χρόνο έτσι και φέτος πραγματοποιήθηκε η 
Χριστουγεννιάτικη παιδική εκδήλωση του Λαογραφικού 
Χορευτικού Συλλόγου Βασιλικών, την Κυριακή 10 Δεκεμ-
βρίου, με θέμα τον γάμο «Γλέντι έχουμε απόψε...». Κυρι-
ολεκτικά παρουσιάστηκε ένα υπέροχο μουσικοθεατρικό 
θέαμα που έκλεψε τις εντυπώσεις!! 
Γονείς, παππούδες και γιαγιάδες απόλαυσαν τα παιδάκια 
τους να χορεύουν και να ξεδιπλώνουν το ταλέντο τους 
στο θεατρικό κομμάτι. Όλα τα παιδιά του συλλόγου που 
με υπομονή και επιμονή έβγαλαν εις πέρας την εκδήλωση!
Με ανακοίνωσή του ο Λαογραφικός Χορευτικός Σύλλογος 
Βασιλικών ευχαριστεί πολύ την δασκάλα των παιδικών 
τμημάτων Νίκη Τόλη για όλα αυτά που ετοίμασε και 
παρουσίασε και για όλα όσα έχει προσφέρει στον σύλλογο 
μέχρι τώρα.
Απευθύνει, επίσης ένα μεγάλο ευχαριστώ στη συνεργά-
τιδα της δασκάλας μας, Αλεξάνδρα Μουρατίδου, για την 
κατασκευή των σκηνικών και την πολύτιμη βοήθειά της 
την ημέρα της εκδήλωσης.

«1η Γιορτή Ποντιακής 
Νεολαίας Δήμου Θέρμης»

Το σωματείο «Παναγία Σουμελά Δήμου Θέρμης», ο σύλ-
λογος Ποντίων Κάτω Σχολαρίου «‘Ἀνέβζηγος Ἀροθυμία» 
και ο Πολιτιστικός Σύλλογος Αγίου Αντωνίου «Παναγία 
Σουμελά» συνδιοργάνωσαν με μεγάλη επιτυχία την «1η 
Γιορτή Ποντιακής Νεολαίας Δήμου Θέρμης» το Σάββατο 
4 Νοεμβρίου στο καφέ μπαρ Rumors στην πλατεία Παρα-
μάνα της Θέρμης. Η προσέλευση του κόσμου πάρα πολύ 
μεγάλη, το κέφι και ο χορός κράτησε μέχρι τις πρώτες 
πρωινές ώρες.
Στο καλλιτεχνικό πρόγραμμα της εκδήλωσης συμμετείχαν 
οι: Βασίλης Τοπαλίδης, και Χρήστος Γεωργιάδης, τραγούδι, 
Γιώτης Βελονάς και Αλέξανδρος Γεωργιάδης, λύρα, Γιώρ-
γος Κωνσταντινίδης κλαρίνο, Ανέστης Χατζηαβραμίδης, 
νταούλι και Λεωνίδας Γεωργιάδης, πλήκτρα. 
Οι διοργανωτές ευχαριστούν όλους όσους τιμήσαν και 
υποστηρίξαν αυτήν την προσπάθεια, την διεύθυνση και 
το προσωπικό του Rumors espresso και cocktails για την 
άψογη εξυπηρέτηση, την ορχήστρα μας που ακούραστα 
μέχρι το τέλος ικανοποίησε όλες μας τις επιθυμίες των 
παραβρισκόμενών και επισημαίνει ότι αυτή η πρωτοβουλία 
των συλλόγων θα συνεχιστεί και με την δική σας στήριξη 
κάθε φορά θα γίνεται και πιο μεγάλη.

Φιλανθρωπική 
εκδήλωση από το 
σύλλογο Σερραίων

Όπως κάθε χρόνο, την περίοδο των εορτών ο 
σύλλογος Σερραίων κατοίκων δήμου Θέρμης, 
διοργάνωσε Χριστουγεννιάτικη φιλανθρω-
πική εκδήλωση. Αυτή την φορά η εκδήλωση 
πραγματοποιήθηκε την Κυριακή 17 Δεκέμ-
βριου, στο χώρο του συλλόγου, στην Θέρμη. 
Στους παραβρισκόμενους προσφέρθηκαν, 
τσιγαρίδες, ζεστό και κρύο κρασί, και άλλα 
εδέσματα. 
Ο αγαπημένος άγιος των παιδιών ο Αη Βασίλης 
μοιράσε δώρα στα παρευρισκόμενα παιδάκια, 
τα οποία τραγούδησαν και τα παραδοσιακά 
κάλαντα. Με απόφασή του το Δ.Σ. του συλλό-
γου κατοίκων δήμου Θέρμης, όλα τα έσοδα της 
εκδήλωσης θα τα διαθέσει σε συνανθρώπους 
μας που έχουν ανάγκη.

37η έκθεση: 
Κρήτη, η μεγάλη 
συνάντηση.

Για ακόμη ο Λαογραφικός Σύλλογος 
Νέου Ρυσίου «Η Αρετσού» έδωσε το 
παρόν στην αγαπημένη του έκθεση 
κρητικών προϊόντων παρουσιάζοντας 
χορούς από τη  Φλώρινας με το τμήμα 
Μακεδονίας /Θράκης, χορούς από 
την Ερυθραίας από το τμήμα Μικράς 
Ασίας και χορούς της Προποντίδα από 
το παιδικό τμήμα.

Αγάπη σ’ αποκόμματα....

Για άλλη μια χρονιά, ο Χορευτικός Όμιλος Θέρμης ετοίμασε και παρουσίασε το Σάββατο 16 Δεκεμ-
βρίου την ετήσια θεματική του Χριστουγεννιάτικη παράσταση στο θέατρο του Πολιτιστικού Κέντρου 
Θέρμης. Το θέμα του αυτή την φορά, ήταν αφιερωμένο στο δυνατότερο ανθρώπινο συναίσθημα... 
Την αγάπη.  
Η αγάπη μέσα από πρόσωπα και καταστάσεις: Η μάνα, η φιλία, ο έρωτας, η θυσία, η απουσία και η 
απώλεια δημιουργούν την γλυκόπικρη γεύση της αγάπης. 
Καταστάσεις που τραγουδήθηκαν και χορεύτηκαν στους αιώνες, σε όλο τον κόσμο, αποδίδοντας 
το συναίσθημα της αγάπης σε όλες τις εκφάνσεις του. 
Τέτοιες καταστάσεις από την παγκόσμια γλώσσα της αγάπης μετέφέραν τα μέλη του Χορευτικού 
Ομίλου Θέρμης στην ετήσια θεματική του Χριστουγεννιάτικη παράσταση στο θέατρο του Πολιτι-
στικού Κέντρου Θέρμης. 
Τα τμήματα του Χορευτικού Ομίλου Θέρμης πλαισίωναν οι μουσικοί : Κώστας 
Αργύρογλου, κλαρίνο, Θανάσης Αξενόπουλος, βιολί και τραγούδι, Κώστας Φωστηρόπουλος, 
ακορντεόν, Θάνος Γκαράνης, λαούτο και τραγούδι, Γιάννης
Μπούρας, Γκάιντα και Ηλίας Μίσκας, κρουστά.
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Διήμερες εκκλησιαστικές και πολι-
τιστικές εκδηλώσεις διοργανωθή-
καν στη Θέρμη στα πλαίσια του 

εορτασμού του πολιούχου και προστάτη 
της Αγίου Νικολάου. Τις εκδηλώσεις 
συνδιοργάνωσαν το εκκλησιαστικό 
συμβούλιο του ιερού ναού Αγίου Νικο-
λάου Θέρμης, ο δήμος Θέρμης, η Τοπικής 
Κοινότητας Θέρμης – Τριαδίου και ο 
σύλλογος Γηγενών Μακεδόνων Θέρμης.
Αναλυτικά το πρόγραμμα των εκδηλώ-
σεων ξεκίνησε την Τρίτη 5 Δεκεμβρίου 
με την λιτάνευση του ιερού λειψάνου και 
της ιεράς εικόνας του Αγίου Νικολάου, 
και την ακολουθία του μεγάλου πανηγυ-
ρικού εσπερινού. Το θρησκευτικό μέρος 
ολοκληρώθηκε με την ομιλία για το νόημα 
της εορτής από τον πατήρ Αθανάσιο Χύτα. 
Ακολούθησε πατινάδα από το πολιτιστικό 
κέντρο Θέρμης προς την πλατεία «Παρα-
μάνα», όπου και χόρεψαν το προπαιδικό, 
παιδικό και εφηβικό τμήμα του συλλόγου 
Γηγενών Μακεδόνων Θέρμης «Ο Μέγας 
Αλέξανδρος». Αμέσως μετά η μουσική 
συνέχισε να παίζει και για τον κόσμο που 
ήταν συγκεντρωμένος και το πρόγραμμα 
της ημέρας ολοκληρώθηκε με παραδοσι-
ακό γλέντι με νηστίσιμα εδέσματα.
Ανήμερα της εορτής, στις Δεκεμβρίου 
τελέστηκε όρθρος και πανηγυρική αρχιε-
ρατική θεία λειτουργία που ιερούργησε ο 
σεβασμιώτατος μητροπολίτης Βρυούλων, 
κ. Πεντελεήμων. Όπως, επισημαίνει σε 
ανακοίνωση του το εκκλησιαστικό συμ-
βούλιο του ιερού ναού Αγίου Νικολάου «η 
παρουσία του μητροπολίτης Βρυούλων 
μας έκανε ιδιαίτερα χαρούμενους, ενώ η 
συμμετοχή των πολιτών ήταν εντυπωσι-
ακή, αντανακλώντας την ενότητα και την 
πίστη της τοπικής κοινότητας. Ο μητρο-

ΓΙΑ ΤΟΝ ΠΟΛΙΟΥΧΟ ΑΓΙΟ ΝΙΚΟΛΑΟ

Διήμερος εορτασμός στη Θέρμη

Επιμόρφωση γονέων 
στους βρεφονηπιακούς 
σταθμούς

Σειρά συναντήσεων και επιμορφω-

τικών εκδηλώσεων διοργάνωσε η 

Διεύθυνση Προσχολικής Αγωγής 

σε συνεργασία με το δήμο Θέρμης και με 

την πολύτιμη υποστήριξη  της κοινωνι-

κής λειτουργού και συμβούλου ψυχικής 

υγείας Παναγιώτας Σαχαρίδη προς τους 

γονείς των παιδιών που φιλοξενούνται 

στους βρεφονηπιακούς σταθμούς του 

δήμου Θέρμης.

Αντικείμενο των ενημερωτικών εκδη-

λώσεων είναι η διαχείριση του άγχους 

στη ζωή μας. Οι συναντήσεις στο σύνολό 

τους ήταν τέσσερις, και ξεκίνησαν την 

Πέμπτη 9 Νοεμβρίου από τον βρεφο-

νηπιακό σταθμό των Βασιλικών.

Στο πλαίσιο τους πρόκειται να ανα-

λυθούν μεθοδικά και εμπεριστατω-

μένα οι αιτίες του άγχους καθώς και 

οι τρόποι αντιμετώπισης παρόμοιων 

καταστάσεων.

Ακολούθησε την Πέμπτη 16 Νοεμβρίου 

η ενημερωτική εκδήλωση για τους 

γονείς του βρεφονηπιακού σταθμού 

της Θέρμης, την Τρίτη 21 Νοεμβρίου 

η ενημερωτική εκδήλωση για τους 

γονείς του βρεφονηπιακού σταθμού 

«Ελαφάκια» και το πρόγραμμα των 

ενημερωτικών εκδηλώσεων ολοκλη-

ρώθηκε την Πέμπτη 23 Νοεμβρίου με 

την ενημέρωση για τους γονείς του βρε-

φονηπιακού σταθμού «Νότες Στοργής» 

του Πλαγιαρίου.

πολίτης, με τον εμπνευσμένο λόγο του 
και τις πνευματικές του διδαχές, έδωσε 
έμφαση στην σημασία της αγάπης, της 
ειρήνης και της ελπίδας που συμβολίζει 
ο Άγιος Νικόλαος».
Ευχαριστεί, επίσης « εκ βάθους καρδίας 
όλους τους συντελεστές και συνεργά-
τες της Πανήγυρις όπως επίσης και για 
το φωτογραφικό υλικό την κα Ιωάννα 
Τσάκα».
Μετά τη θεία λειτουργία ήταν προγραμμα-
τισμένο να πραγματοποιηθεί στον αύλειο 
χώρο του ιερού ναού Αγίου Νικολάου 
Θέρμης το παραδοσιακό λαϊκό πανη-
γύρι με παραδοσιακή μουσική, κρασί 
και ψητή σαρδέλα, αλλά δυστυχώς η 
συνεχής βροχόπτωση δεν επέτρεψαν 
την συνολική πραγματοποίησή του.
Στις εκδηλώσεις μεταξύ άλλων παρέ-
στησαν ο δήμαρχος Θέρμης Θεόδωρος 
Παπαδόπουλος, ο πρόεδρος της Τοπικής 

Κοινότητας Θέρμης – Τριαδίου Ευστάθιος 
Πιστέλας, ο πρόεδρος του συλλόγου 
Γηγενών Μακεδόνων Θέρμης «Ο Μέγας 
Αλέξανδρος» Ανέστης Κεφαλάς κ.α.

Τριήμερες θρησκευτικές και λατρευτικές εκδηλώσεις διοργανωθήκαν στη Περιστερά 
στα πλαίσια του εορτασμού της μνήμης του προστάτη και πολιούχου της Αποστόλου 
Αγίου Ανδρέα.

Το πρόγραμμα του 3ημέρου ξεκίνησε την Τρίτη 28 Νοεμβρίου με την πραγματοποίηση ιεράς 
αγρυπνίας στον ιερό ναό του Αγίου Αποστόλου Ανδρέα. Έναν από τους παλαιότερους και 
σπουδαιότερους βυζαντινούς ναούς της Μακεδονίας ο οποίος είναι αφιερωμένος στον Άγιο 
Απόστολο Ανδρέα.

Την επομένη Τετάρτη 29 Νοεμβρίου τελεστικέ η ακολουθία του πανηγυρικού εσπερινού μετ’ 
αρτοκλασίας, και στη συνέχεια η λιτάνευση της ιεράς εικόνας

του αγίου αποστόλου Ανδρέα.

Ανήμερα της εορτής την Πέμπτη 30 Νοεμβρίου πραγματοποιήθηκε πανηγυρική θεία λειτουργία 
ιερουργούντος του σεβασμιωτάτου μητροπολίτη Νέας Κρήνης και Καλαμαριάς  κ.κ. Αυγουστίνου, 
ενώ το απόγευμα τελεστικέ η ακολουθία της παράκλησης του Αγίου.

Ο ιερός ναός του αγίου Αποστόλου Ανδρέα στην Περιστερά είναι ένας από τους παλαιότερους 
και σπουδαιότερους βυζαντινούς ναούς της Μακεδονίας. Είναι το καθολικό της μονής που ανε-
γέρθηκε το 870-871 μ. Χ. από τον Όσιο Ευθύμιο τον Νέο, ο οποίος συνδέεται με τη μοναστική 
ζωή στον Άθω και παρουσιάζεται σε έγγραφα ως βασιλική, και το μόνο που κατάφερε να σωθεί 
μέχρι και σήμερα. Από αρχιτεκτονικής άποψης πρόκειται για έναν μοναδικό ναό, που είναι σταυ-
ροειδής τετράκογχο με 5 τρούλους, έναν επάνω από κάθε κόγχη και τον κεντρικό, εξάπλευρο, 
που στηρίζεται εσωτερικά σε τέσσερις κίονες. Σχετικά με την τοιχοποιία του είναι απλή, χωρίς 
διάκοσμο, ενώ στο εσωτερικό του σώζονται τμήματα από την αγιογράφηση των τρούλων, που 
έγινε το 871, παρουσιάζοντας έντονη επίδραση από την παλαιοχριστιανική παράδοση. 

H Περιστερά τίμησε τη μνήμη του Αγίου Αποστόλου Ανδρέα
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ΑΠΟ ΤΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΝΕΩΝ ΔΗΜΟΥ ΘΕΡΜΗΣ

Με μεγάλη επιτυχία ολοκληρώθηκε
το Thermi’s Youth Forum!

Για δεύτερη συνεχή χρονιά, το Συμβούλιο Νέων δήμου Θέρμης διοργάνωσε το Thermi’s 

Youth Forum το διήμερο 8 και 9 Δεκεμβρίου. Το συνέδριο αποτέλεσε ένα χώρο δημο-

κρατίας και διαλόγου, όπου οι νέοι τόσο από τον δήμο Θέρμης, όσο και από την υπόλοιπη 

Ελλάδα, όπως και εεκπρόσωποι  Δημοτικών Συμβουλίων Νέων, 

μαθητικών συμβουλίων και οργανώσεων νέων συζήτησαν για θέματα που τους αφο-

ρούν, αντάλλαξαν απόψεις και εμπειρίες και συντόνισαν τις δράσεις τους για περαιτέρω 

δικτύωση και συνεργασία μεταξύ των νέων.

Το φετινό θέμα ήταν η «Ενεργή Πολιτειότητα», και όλες οι δράσεις του forum, στις οποίες 

περιλαμβάνονται εργαστήρια με εκπροσώπους των μαθητικών κοινοτήτων του δήμου 

μας αλλά και με εκπροσώπους από όλα τα Συμβούλια Νέων της Ελλάδας, αναπτύσσονται 

γύρω από αυτό το θέμα.

Το Forum ξεκίνησε με ένα διαδραστικό workshop με θέμα «τον ρόλο των μαθητικών 

συμβουλίων». Σε αυτό έλαβαν μέρος εκπρόσωποι των 15μελών από όλα τα σχολεία 

της δευτεροβάθμιας εκπαίδευσης του δήμου Θέρμης. Κατά τη διάρκεια του workshop 

οι μαθητές είχαν την ευκαιρία να συζητήσουν, να μοιραστούν τις ανησυχίες και τους 

προβληματισμούς τους και να προτείνουν λύσεις. Ιδιαίτερη βαρύτητα δόθηκε στον ρόλο 

που διαδραματίζουν σήμερα τα συμβούλια των μαθητικών κοινοτήτων αλλά και στον 

ρόλο του σχολείου για την δημιουργία ενεργών και δημοκρατικών πολιτών.

Το απόγευμα της ίδιας ημέρας, η οποία ήταν ανοιχτή προς το κοινό, πραγματοποιήθηκε 

εκδήλωση στο θέατρο του Πολιτιστικού Κέντρου Θέρμης με κεντρικό θέμα την «Συμπε-

ρίληψη». Στο πλαίσιο αυτό, πραγματοποιήθηκε ένα σεμινάριο Ελληνικής νοηματικής 

γλώσσας με στόχο την εκμάθηση κάποιων βασικών στοιχείων αυτής της γλώσσας και 

την ευαισθητοποίηση  σε ζητήματα που αφορούν τα βαρήκοα άτομα.

Η δεύτερη μέρα (9/12), ήταν αφιερωμένη στη διασύνδεση και αλληλεπίδραση των 

Συμβουλίων Νέων.  Εξετάστηκαν θα συζητήθηκαν στρατηγικές και συνεργασίες για 

το μέλλον και παράλληλα, πραγματοποιήθηκε ένα διαδραστικό workshop πάνω στο 

κομμάτι της ηγεσίας και της διοίκησης ομάδων.

Στην εκδήλωση παρευρέθηκαν ο Αντιδήμαρχος Παιδείας, δια βίου μάθησης, πολιτισμού, 

νέας γενιάς και κοινωνικής προστασίας, Στέλιος Αποστόλου, η επικεφαλής της παράταξης 

«Παρέμβαση Πολιτών Δήμου Θέρμης», Άννα Τσιφτελίδου και οι δημοτικοί σύμβουλοι 

Δήμητρα Χίνη, Στέλλα Καρατσόρη και Παντελής Βογιατζής. 

Με ανακοίνωση του το Συμβούλιο Νέων δήμου Θέρμης ευχαριστεί πολύ τις κυρίες 

Σοφία Κυπριανίδου και Νάγια Τσελέπη που οργάνωσαν και συντόνισαν το workshop των 

μαθητών καθώς, το Κέντρο Ελληνικής Νοηματικής Γλώσσας που έκαναν το σεμινάριο 

της Νοηματικής και την Προϊσταμένη Διεύθυνσης Παιδείας, Πολιτισμού και Αθλητισμού, 

Χρύσα Κληματσούδα για την υποστήριξη και την βοήθεια στην διοργάνωση του forum.

«Η Κομοτηνή Εθνική Πρωτεύουσα 
Νεολαίας»

ΓΙΑ ΤΑ ΝΕΑ ΔΕΔΟΜΕΝΑ ΑΝΤΙΜΕΤΩΠΙΣΗΣ 
ΤΗΣ ΝΟΣΟΥ ALZHEIMER

Εκδήλωση του ΚΕΠ Υγείας Θέρμης

Η πρόεδρος της Πανελλήνιας Ομοσπονδίας Νόσου Alzheimer και Συνα-

φών Διαταραχών, καθηγήτρια Νευρολογίας, κα Μάγδα Τσολάκη και 

ο πρόεδρος της Ελληνικής Εταιρίας Νόσου Alzheimer και Συγγενών 

Διαταραχών Θέρμης, ιατρός κ. Κώστας Τιτέλης, σε συνεργασία με το ΚΑΠΗ 

Θέρμης σας προσκαλούν στο δημοτικό θέατρο στο Πολιτιστικό Κέντρο 

Θέρμης την Πέμπτη 29 Φεβρουαρίου 2024 σε ενημερωτική εκδήλωση για 

τη Νόσο Alzheimer.

Δυναμική ήταν η παρουσία του 

δήμου Θέρμης στην τελική φάση 

για την ανάδειξη της Εθνικής 

Πρωτεύουσας Νεολαίας 2024. Η πρό-

ταση του δήμου κατάφερε να εισαχθεί 

στους 5 φιναλίστ δήμους, ενώ την πρω-

τιά κατέκτησε τελικά ο Δήμος Κομοτηνής. 

Σε τελετή που πραγματοποιήθηκε τη 

Δευτέρα 18 Δεκεμβρίου, στο Μουσείο 

Ακρόπολης η υπουργός Κοινωνικής Συνο-

χής και Οικογένειας, Σοφία Ζαχαράκη 

ανακοίνωσε τα αποτελέσματα για την 

Εθνική Πρωτεύουσα Νεολαίας 2024.

Στην τελετή αυτή συμμετείχαν οι πέντε 

δήμοι που προκρίθηκαν στην τελική 

φάση του διαγωνισμού και πιο συγκε-

κριμένα οι δήμοι: Ορεστιάδας, Κομο-

τηνής, Νεάπολης-Συκεών, Λαρισαίων 

και Θέρμης.

Εκ μέρους του Δήμου Θέρμης παρευρέ-

θηκαν ο δήμαρχος Θέρμης, Θεόδωρος 

Παπαδόπουλος, ο Αντιδήμαρχος Παιδεί-

ας, Στέλιος Αποστόλου και η προϊσταμέ-

νη της Διεύθυνσης Παιδείας, Πολιτισμού 

και Αθλητισμού, Χρύσα Κληματσούδα.

Εκπροσωπώντας το Συμβούλιο Νέων 4 

μέλη που βοήθησαν στη διαμόρφωση 

της πρότασης, η Ιωάννα Παπαφωτίου, 

η Χαρά Κόκκαλη, ο Γιώργος Λάλος και 

ο Σταύρος Παπαγιάννης, έδωσαν το 

παρών στην εκδήλωση του Υπουργείου 

Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας. 

Στην εισήγηση του, ο δήμαρχός Θέρμης 

έκανε μια εκτενή αναφορά στο όραμα 

και τη στρατηγική του δήμου για τη 

νεολαία, απαριθμώντας μια σειρά από 

πρωτοβουλίες και ενέργειες που έχουν 

υλοποιηθεί με σκοπό την ενδυνάμωση 

και την εμψύχωση των νέων. Ειδική 

μνεία έκανε στην ίδρυση του Συμβουλίου 

Νέων Δήμου Θέρμης και στον ιδιαίτερο 

τρόπο λειτουργίας του, καθώς επίσης 

και για τον ρόλο που έπαιξαν οι νέοι 

του Δήμου και το Συμβούλιο Νέων στην 

συνδιαμόρφωση της πρότασής.

Υγεία

ς

Δήμος Θέρμης
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Μαριάνθη Κεφάλα:
«Μία Ζωή Αναμνήσεις και Τραγούδια»

Το βιβλίο του συγγραφέα Στέργιου 
Γ. Μαρούλη, το οποίο είναι μια μυθι-
στορηματική βιογραφία και κυκλο-
φορεί από τις εκδόσεις: Μετρονόμος: 
Μαριάνθη Κεφάλα «Μία Ζωή Αναμνή-
σεις και Τραγούδια» παρουσιάστηκε 
την Πέμπτη 30 Νοεμβρίου 2023 στην 
αίθουσα του δημοτικού θεάτρου Θέρ-
μης. Την εκδήλωση συνδιοργάνωσαν ο 

δήμος Θέρμης, η ΔΕΠΠΑΘ, η Δημοτική 

Βιβλιοθήκη Θέρμης και οι εκδόσεις: 

Μετρονόμος

Στο δημοτικό θέατρο Θέρμης βρέθηκαν 

τρεις εξαιρετικοί ομιλητές για να μας 

μιλήσουν για την ιστορία και για τα 

τραγούδια της: Ο δημοσιογράφος και 

συγγραφέας Γιώργος Σκαμπαρδώνης, 

ο στιχουργός Φίλιππος Γράψας και ο 

τραγουδοποιός, κειμενογράφος, και 

νομικός Στάθης Παχίδης.  Τραγούδια 

της ερμηνεύσαν μουσικοί από το Δημο-

τικό Ωδείο Θέρμης και το τμήμα Λαϊκής 

Μουσικής με μαέστρο τον Παύλο Παπα-

δόπουλο. Οι: Σοφία Χατζηδημητρίου, 

τραγούδι, στα μπουζούκια οι: Γιαννό-

πουλος Χρήστος, Γαβριηλίδης Κωστα-

ντίνος Καπάκη Νεφέλη, Μπουσέκας 

Αντώνης, Τρικαλοπουλος Δημήτρης, και 

στη κιθάρα ο Σάββας Γαβριηλίδης, ενώ 

συμμετείχε και η «Ακαδημία Ζεμπέκικου» 

με τον Δημήτρη Καραμανλή. Το βίντεο 

της παρουσίασης επιμελήθηκε η Alpha 

Prodyctions, ενώ την παρουσίασή της 

εκδήλωσης έκανε η Πωλίνα Μπιζέρα.

Η ΕΚΔΟΣΗ

Τα φώτα της πίστας λούζουν τη νύχτα, 

απαλύνουν το σκοτάδι και τον πόνο.

Άνθρωποι με πόνο που τον ξεχνούν σαν 

οι νότες τους συντροφεύουν. Φωνή

μοναδική, σταθερή. Φωνή που εκφρά-

ζει το συναίσθημά μας. Φωνή που μας 

διδάσκει να μένουμε ζωντανοί.

Μια κυρία που είδε, μίλησε, έζησε με 

θρύλους. Μια κυρία αρχόντισσα που 

έγινε θρύλος.

Μια σεβάσμια κυρία. Μια κυρία που 

αγαπήθηκε από όλη την Ελλάδα. Ένα 

πηγαίο ταλέντο που ακόμα και σήμερα 

δεν αρνείται να μας χαρίσει acapella 

αγαπημένους στίχους.

Μια κυρία που χωρίς φόβο πολέμησε και 

συνεχίζει να δίνει τις καθημερινές μάχες

της ζωής. Η κυρία αυτή δεν είναι άλλη 

από την αγαπημένη μας Μαριάνθη 

Κεφάλα.

«Κρύφτηκε ο χειμώνας»

Ο χειμώνας κρύφτηκε! Δεν ήταν παιχνίδι! Ήταν κάτι πιο σοβαρό! Τα 
μυρμήγκια αποφάσισαν ν’ αναλάβουν δράση… αποφάσισαν να 
λύσουν την απορία τους… να βοηθήσουν ώστε ο χειμώνας να μην 

ξανακρυφτεί! Ένα παραμύθι για παιδιά προσχολικής ηλικίας που με αστείο 
και ευχάριστο τρόπο τα βοηθάει ν’ αποκτήσουν οικολογική συνείδηση.  Γιατί 

θύμωσε και κρύφτηκε ο χειμώνας; Πού να ψάξουν τον χειμώνα τα μυρμήγκια; 

Κάθε γωνιά αυτής της ιστορίας είναι γεμάτη με ένα στοιχείο μυστηρίου και μια 

ευκαιρία για να μάθουν τα παιδιά περισσότερα για τον κόσμο και τον εαυτό τους. 

Στις ερωτήσεις αυτές απαντήσεις έδωσαν οι εκπαιδευτικοί: Έφη Παπαδοπούλου, 

Λένια Λαφάρα, Αθανάσιος Νίκας (Διευθυντής 1ου Δ.Σ Θέρμης) και η συγγραφέας 

Αθηνά Γάτσου την Πέμπτη 14 Δεκεμβρίου 2023 κατά την παρουσίαση του βιβλίου 

«Κρύφτηκε ο χειμώνας» της συγγραφέας Αθηνάς Γάτσου!!!

Την εκδήλωση συνδιοργάνωσαν, την Τετάρτη 13 Δεκεμβρίου 2023, η Δημοτική 

Βιβλιοθήκη Θέρμης και οι εκδόσεις Φυλάτος, στην αίθουσα της δημοτικής βιβλι-

οθήκης Θέρμης, ενώ στο ρόλο των μυρμηγκιών πρωταγωνιστικό ρόλο έπαιξαν 

οι μικροί μαθητές!!!

ΣΥΓΓΡΑΦΕΑΣ

Η Αθηνά Γάτσου είναι πολύτεκνη μητέρα και δασκάλα. Γεννήθηκε και μεγάλωσε 

στην επαρχία Αλμωπίας του Νομού Πέλλας. Σπούδασε στο Πάντειο Πανεπιστήμιο 

και στην Παιδαγωγική Ακαδημία Λάρισας. Εργάζεται στην Πρωτοβάθμια εκπαί-

δευση είκοσι οκτώ χρόνια, τα τελευταία δεκαοκτώ στο 1ο Δημοτικό Θέρμης στη 

Θεσσαλονίκη. Συνήθως αναλαμβάνει τις πρώτες τάξεις του Δημοτικού. Η αγάπη 

για τη δουλειά της και το πάθος της για δημιουργία την ώθησε στη συγγραφή 

παιδικών παραμυθιών. Τη χρονιά του 2022-23, όπου ο χειμώνας θύμιζε άνοιξη, 

τα παιδιά ρωτούσαν συνεχώς «πότε θα ’ρθει ο χειμώνας». Προσπαθώντας να 

εξηγήσει στους μαθητές της με απλά λόγια και παραδείγματα γιατί η θερμοκρασία 

είναι υψηλή ακόμα και τους χειμερινούς μήνες, γεννήθηκε το νέο της παραμύθι. 

Είναι το δεύτερο βιβλίο της που θα κυκλοφορήσει. Το πρώτο βιβλίο με τίτλο 

«Τρείς νόστιμες ιστορίες» κυκλοφόρησε το 2022.

Αιχμές στο Σκοτάδι: 
Παιχνίδια Συνωμοσίας,

Το βιβλίο του συγγραφέα Εμμανουήλ Δουκάκου «Αιχμές 

στο Σκοτάδι: Παιχνίδια Συνωμοσίας», το οποίο κυκλοφορεί 

από τις εκδόσεις Φυλάτος, παρουσιάστηκε την Τετάρτη 29 

Νοεμβρίου 2023 στην αίθουσα της δημοτικής βιβλιοθήκης 

Θέρμης.

Τον συγγραφέα παρουσίασαν στο κοινό και ανέκριναν λογο-

τεχνικά με στοχευμένες ερωτήσεις  οι εξαιρετικές: Μαρία 

Κατσιώτη δικηγόρος Newlaw εξειδικευμένη στη συμμόρφωση 

επιχειρήσεων και Όλγα  Καραγιαννίδου εκπαιδευτικός και  

συντονίστρια εκπαίδευσης προσφύγων και ο συγγραφέας. 

Την εκδήλωση συνδιοργάνωσαν ο δήμος Θέρμης, η ΔΕΠΠΑΘ, 

η Δημοτική Βιβλιοθήκη Θέρμης και οι εκδόσεις Φυλάτος.
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Η Δημοτική Πινακοθήκη Θέρμης στη διαρκή της προσπάθεια για εξωστρέφεια 
και δημιουργική αλληλεπίδραση δημιουργικών φορέων και ιδρυμάτων, με 
δική της πρωτοβουλία και σε συνεργασία με το Εργαστήριο Νέων Μέσων στις 

Εικαστικές Τέχνες, του Τμήματος Εικαστικών και Εφαρμοσμένων Τεχνών της Σχολής 
Καλών Τεχνών του Α.Π.Θ, φιλοξένησε στο χώρο της μια εξαιρετική ομαδική έκθεση 
νέων καλλιτεχνών, με σκοπό την ανάδειξη του έργου που επιτελείται στους κόλπους 
της Σχολής Καλών Τεχνών και ταυτόχρονα την ξεχωριστή ατομική προοπτική και 
εξωτερίκευση, της τεχνικής και εξέλιξης της μοναδικότητας και της ανάπτυξης του 
κάθε καλλιτέχνη με σύμμαχο τις νέες τεχνολογίες. Η διάρκεια της έκθεσης ήταν από 
τις 20 Νοέμβριου μέχρι τις 1 Δεκεμβρίου, ενώ τα εγκαίνια πραγματοποιηθήκαν την 
Τέταρτη 22 Νοέμβριου.  Συμμετείχαν οι διδάσκοντες στο Εργαστήριο Νέων Μέσων 
στις Εικαστικές Τέχνες Θανάσης Πάλλας, Καθηγητής Διευθυντής του Εργαστηρίου, 
Στέλιος Ντεξής, αναπληρωτής καθηγητής, Σταύρος Παναγιωτάκης και Γιώργος Δρό-
σος, ειδικό εκπαιδευτικό προσωπικό και Βαγγέλης Αλμπάνης, Αποσπασμένος από 
δευτεροβάθμια εκπαίδευση.
Συμμετείχαν με έργα τους οι: Πενη Βολιώτη, Κατερίνα Νεοχωριτη, Ιωάννης
Κατρανίτσας, Ελευθερία Κερμενιώτη, Μαρία Κομπατσιάρη, Δέσποινα
Κουκουλή, Βασιλική Ντοκούζη, Ιωάννης Πελτέκης, Μαρία Σαρτάβα, Ειρήνη
Σερέτη, Βάϊα Στολικιδου και Αντωνία Τσιωχρίνη. Ενώ το βίντεο της έκθεσης επιμε-
λήθηκαν οι: Θωμάς Άλβες Νογκουειρά, Όλγα Παπαδήμα, Κωνσταντίνα Καδόγλου, 
Χριστίνα Καζαντζη, Μαρία -Ζωή Καμαριωτίδου, Γιάννης Κατρανίτσας,  
Γεώργιος Λαμπριανίδης, Τηλέμαχος Μάνος, Βάϊα Στολικίδου και Τάνια Φουστάνα. 

ΕΚΘΕΣΗ ΤΟΥ ΝΙΚΟΥ ΑΣΛΑΝΙΔΗ

«Η μαγεία των Χριστουγέννων
με θαλασσόξυλα και καραβόξυλα…»

Η 
έκθεση του Νίκου Ασλανίδη «Η μαγεία των Χριστουγέννων με θαλασσόξυλα 
και καραβόξυλα…», παρουσιάζεται στη Δημοτική Βιβλιοθήκη -Πινακοθήκη 
Θέρμης από τις 11/12 έως 8/1. Τα εγκαίνια της έκθεσης  πραγματοποιήθηκαν 
στις 11 Δεκεμβρίου με πολύ μεγάλη επιτυχία.

Τα θαλασσόξυλα (driftwood) είναι ξύλα που έχουν ξεβραστεί στις ακτές. Μετά από βροχο-

πτώσεις, τα ξύλα μέσω των ποταμών καταλήγουν στη θάλασσα που τα σμιλεύει, τα απο-

φλοιώνει και με τη βοήθεια της παλίρροιας και του κύματος μας τα προσφέρει απλόχερα… 

Τα καραβόξυλα είναι κομμάτια από ξύλινα σκάφη. Ότι απέμεινε από παλιά πλοία αλιευτικά, 

επιβατικά ή εμπορικά. Αυτά τα ξύλα που αντικατέστησαν οι καραβομαραγκοί στα καρνάγια, 

αποκτούν μια δεύτερη ζωή...

Αφού συλλεχτούν και απολυμανθούν μετά γίνονται διακοσμητικά αλλά και χρηστικά αντι-

κείμενα που κουβαλούν μαζί τους το άρωμα και την ομορφιά της θάλασσας…

Ο Νίκος Ασλανίδης είναι δημοσιογράφος και επί 40 χρόνια καταγράφει ειδήσεις και ιστο-

ρίες ανθρώπων που διαπρέπουν σε διάφορους τομείς.  Με την εκπομπή της ΕΤ3 «Αληθινά 

Σενάρια» ανακάλυψε πολλούς καλλιτέχνες που αναδείχθηκαν με έργα τέχνης από ανα-

κυκλώσιμα υλικά.  Αυτοί τον ενέπνευσαν και παράλληλα με τη δημοσιογραφία, άρχισε να 

κατασκευάζει διάφορα έργα χρησιμοποιώντας κυρίως καραβόξυλα και θαλασσόξυλα. 

Χριστουγεννιάτικα καραβάκια, πίνακες, καθρέπτες, φωτιστικά, ρολόγια, κρεμάστρες, 

κλειδοθήκες, ημερολόγια και διάφορα άλλα διακοσμητικά, ιδανικά για διακόσμηση σπιτιών, 

καταστημάτων και ξενοδοχείων.

«Το χριστουγεννιάτικο καραβάκι συμβολίζει την καινούργια πλεύση του ανθρώπου στη 

ζωή, μετά τη γέννηση του Χριστού. Έθιμο που υποχώρησε με το χρόνο, μπροστά σε αυτό 

του χριστουγεννιάτικου δέντρου», λέει ίδιος και προσθέτει: «Τα παιδιά για αιώνες έλεγαν τα 

κάλαντα κρατώντας ένα καραβάκι. Μέχρι πριν από μια εικοσαετία υπήρχαν καραβομαρα-

γκοί, οι οποίοι ασχολούνταν με τα χριστουγεννιάτικα καραβάκια. Τους γνώρισα μέσω της 

εκπομπής «Αληθινά Σενάρια» και μου μετέφεραν το «μικρόβιο»…  Αν και στεριανός πάντα 

ένιωθα θλίψη βλέποντας καράβια που «όργωσαν» θάλασσες, να σαπίζουν στα καρνάγια. 

Τελευταία, άρχισα να χαίρομαι γιατί με τα διαλυμένα σκαριά κατασκευάζω τα δικά μου καΐκια 

και ταξιδεύω όσο δεν ταξίδεψα ποτέ…», σημείωσε ο δημιουργός.

«Μαγικές ιστορίες»

Μ
ία μοναδική έκθεση που ζωντανεύει μέσα από τα πρωτότυπα έργα εικο-

νογράφησης   για την μεγάλη  εκστρατεία, τη ζωή και τα κατορθώματα 

του μεγάλου Μακεδόνα «Μέγα Αλέξανδρου» φιλοξένησε η Δημοτική 

Βιβλιοθήκη -Πινακοθήκη Θέρμης.Πρόκειται για την εικαστική έκθεση με τον τίτλο «Μαγικές 

ιστορίες» της Ολυμπίας Μπαλίτα -Θεοδωρίδου που πραγματοποιήθηκε το διάστημα 2-28 

Οκτωβρίου 2023. Ένα ζωντανό μάθημα ιστορίας μέσα από τις μαγευτικές εικόνες ψυχής και 

συναισθηματικής αποτύπωσης από μία μοναδική καλλιτέχνη. Μια έκθεση γεμάτη χρώμα, 

με παιχνιδιάρικο τίτλο Ooh my cat! για όλους τους φιλόζωους και όχι μόνο.
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ΤΟ ΑΘΛΗΤΙΚΟ ΦΥΤΩΡΙΟ ΘΕΡΜΗΣ ΑΔΩΝΙΣ

Στη συνάντηση «ΦΙΛΙΑΣ» αναπτυξιακών κατηγοριών

Κύπελλο Σταμάτης ΚΑΣΗΣ

Η Αθλητική Δύναμη Θερμής συμμετείχε 

στο πανελλήνιας συμμετοχής κύπελ-

λο Σταμάτης Κάσης που έλαβε χώρα 

στον Πολύγυρο στις 17-19 Νοεμβρίου 2023 με δυο 

αθλητές. Οι αθλητές του συλλόγου του δήμου μας 

Ιάσων Ζησάκος και Ορέστης Ζησάκος κατάφεραν 

να κατακτήσουν δυο χάλκινα μετάλλια.

Στο φιλόξενο δημοτικό στάδιο Αμπελοκή-
πων οι αθλητικοί σύλλογοι ΑΠΣ ΠΥΓΜΗ 
Ευόσμου, ΓΣ ΚΕΝΤΑΥΡΟΣ, ΑΦ Θέρμης 

ΑΔΩΝΙΣ και ΓΑΣ Αλεξανδρειας  συναντήθηκαν και 
διοργάνωσαν με μεγάλη επιτυχία αγώνες στίβου 
για παιδιά αναπτυξιακών ηλικιών κατηγοριών 
K16, Κ14, Κ12, Κ10, Κ8 και Κ6. Τα μικρότερα παιδιά 
απόλαυσαν την συμμετοχή τους και χαρούμενα  
πήραν τα μετάλλιά τους από τον «Αη Βασίλη». 
Οι μεγαλύτεροι τεστάρισαν τις δυνάμεις τους 
βρισκόμενοι στην αρχή της προετοιμασίας τους.

Για την ιστορία αναφέρουμε τις επιτυχίες που 
σημείωσαν οι αθλητές και οι αθλήτριες του συλ-
λόγου του δήμου μας:

1η θέση οι: Αποστόλου Αλέξανδρος στα 1000μ. Κ 
14, Γεωργίου Κωνσταντίνος στα 60μ. και σφαίρα Κ 
14, Ουζούνη Κατερίνα στα 60μ. Κ 14, Στρατηγούλα 
Ματσίκα στα 50μ. Κ 12, Ιωάννης Καραγιάννης στα 
600μ. Κ 12, Έλλη Λακασά στα 600μ. Κ 12 και Ευάγ-
γελος Γκίνου στην μπάλα 2 κιλών Κ 12.

2η θέση οι: ‘Εφη Κισκίνη, στην σφαίρα Κ 16, Σοφία 
Μοσκοφίδου στα 1000μ. Κ 14, Μαρίνα Παρασκευά 
στα 60μ. Κ 14, Γιώργος Δεληαποστόλου στα 600μ. 

Κ 12, Αθηνά Λάγγαλη στα 600μ. Κ 12, Στήβη Πολυ-
χρονάκου στα 50μ. Κ 12, Βασίλης Γκίνου στην μπάλα 
2 κιλών Κ 12 και Ιωάννης Καραγιάννης στο άλμα 
σε μήκος Κ 12.

Και 3η θέση οι: Βασιλική Ιωακείμογλου στα 60μ. 
Κ 16, Μάριος Μπουζγάς στα 60μ. με εμπόδια Κ 16, 
Χριστόφορος Παπαδάκης στην σφαίρα Κ 16, Νάια 
Ιωακειμίδη στα 1000μ. Κ 14, Έφη Μπαρκούκη στο 
άλμα σε μήκος Κ 14, Στρατηγούλα Ματσίκα στο άλμα 
σε μήκος Κ 12, Κυριάκος Τσαλμίδης στην μπάλα 
2 κιλών Κ 12 και Κατερίνα Φλέγγα στα 50μ. Κ 12.

Συγχαρητήρια σέ όλα τα παιδιά όλων των συλλόγων 
για τον ζήλο που επέδειξαν.

• Äçµéïõñãßá êáé õðïóôÞñéîç äéáóõíïñéáêïý åðé÷åéñçóéáêïý äéêôýïõ 
   åèåëïíôþí ðïëéôéêÞò ðñïóôáóßáò êáé áñµüäéùí áñ÷þí.
• Äçµéïõñãßá ðñùôïðïñéáêïý ðëáéóßïõ ãéá ôç äéá÷åßñéóç ôùí öõóéêþí êéíäýíùí 
   êáé éäßùò ôùí äáóéêþí ðõñêáãéþí. 
• Åíßó÷õóç ôçò äéáóõíïñéáêÞò åôïéµüôçôáò µÝóù ôïõ µåôñéáóµïý 
   ôùí êáôáóôñïöéêþí åðéðôþóåùí ôùí äáóéêþí ðõñêáãéþí.
• Åíßó÷õóç ôçò áíèåêôéêüôçôáò ôùí äéáóõíïñéáêþí êïéíùíéþí. 
• ÄéáóöÜëéóç åðé÷åéñçóéáêÞò éêáíüôçôáò µÝóù ïëïêëçñùµÝíïõ 
   êïéíïý ðñïãñÜµµáôïò êáôÜñôéóçò µå
– êïéíÝò åêðáéäåõôéêÝò åíüôçôåò êáé ïäçãïýò
– êïéíÝò êáôáñôßóåéò
– êáéíïôüµá åðé÷åéñçóéáêÜ åñãáëåßá ôå÷íïëïãßáò
– áíÜðôõîç êïéíþí åðé÷åéñçóéáêþí äéáäéêáóéþí.

«Integrated framework for the management of natural hazards based on Civil Protection VOLUnteers 
towards reinforcing cross-border readiness, prevention, response and improvement of resilience»

ΕΠΙΚΕΦΑΛΗΣ ΕΤΑΙΡΟΣ: ΛΟΙΠΟΙ ΕΤΑΙΡΟΙ:

Δίκτυο για την Υποστήριξη της λειτουργίας και την εκπαίδευση 
των εθελοντικών Ομάδων Πολιτικής Προστασίας «ΔΥΟΠΠ»
www.dyopp.gr

Πανεπιστήμιο Μακεδονίας (Ελλάδα)
www.uom.gr

PROTECTION AND RESCUE DIRECTORATE
Republic of North Macedonia
www.dzs.gov.mk

�nterregvolunteer.eu

Έργο συγχρηματοδοτούμενο από την Ευρωπαϊκή Ένωση και εθνικούς πόρους των συμμετεχουσών χωρών

interregvolunteer.eu

Μάθε περισσότερα!
 Ισχυρή Πολιτική Προστασία

 Συλλογική δράση 
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ΜΕ ΕΡΓΑ ΤΟΥ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΥ ΗΛΙΑΔΗ

Έκθεση για τα 110 χρόνια του Δ. Σ.Σ.  

Επετειακή έκθεση με έργα του συνδημότη μας Τριαντάφυλλου Ηλιάδη διοργανώθηκε στην λέσχη 
αξιωματικών στην Ξάνθη, στα πλαίσια των εορτασμών για τα 110 χρόνια από την ίδρυσή του Δ 
Σώματος Στρατού. 

Το Δ́  Σώμα Στρατού (Δ́  ΣΣ «Θράκη») είναι μείζον σχηματισμός του Ελληνικού Στρατού. Ιδρύθηκε 
πριν από τον Ά  Παγκόσμιο Πόλεμο και υπηρέτησε σε όλες τις συγκρούσεις που συμμετείχε η Ελλάδα 
μέχρι τη γερμανική εισβολή στην Ελλάδα το 1941. Επανασυστάθηκε το 1976, με σκοπό τη φύλαξη 
των ελληνοτουρκικών χερσαίων συνόρων κατά μήκος του ποταμού Έβρου, ενώ αποτελεί τον πιο 
ισχυρό σχηματισμό στον Ελληνικό Στρατό.

Στα πλαίσια των εορτασμών και μετά από πρόσκληση από τον διοικητή του Δ Σώματος Στρατού, 
αντιστράτηγο Δημόκριτο Κωσταράκο πραγματοποιήθηκε στην λέσχη αξιωματικών στην Ξάνθη, το 
διάστημα 22 Νοεμβρίου με 15 Δεκεμβρίου έκθεση με 33 έργα του συνδημότη μας Τριαντάφυλλου 
Ηλιάδη. Ο συνδημότης μας ζωγράφος με το στόμα, που είναι και μέλος της παγκόσμιας ένωσης 
V.D.M.F.K. παρουσίασε έργα του που απεικονίζουν  τις ευαισθησίες του για τα εθνικά θέματα, καθώς 
επίσης και για το ζήτημα της αύξησης των κοινωνικών προβλημάτων των συνάνθρωπών μας.

Στα εγκαίνια της έκθεσης μεταξύ άλλων παραβρέθηκαν ο μητροπολίτης Ξάνθης και Περιθεορίου 
κ.κ. Παντελεήμων, ο οποίος τέλεσε και αγιασμό, ο διοικητής του Δ Σώματος Στρατού, αντιστράτηγος 
Δημόκριτος Κωσταράκος κ.α. 

Όπως μας εξηγεί ο κ. Ηλιάδης «Ξεκίνησα από ένα ταπεινό χωριό της Ξάνθης τον Πετεινό, και μετά 
από μεγάλη προσπάθεια έφτασα στο σημείο να εκτίθενται τα βέργα μου σε πολλά σημεία σε 
ολόκληρο τον κόσμο, στην Ευρώπη, την Ασία ακόμη και στο Ρίο Ντε Τζανέϊρο της Βραζιλίας. Και 
όλα αυτά τα απέτυχα με την υπομονή και την επιμονή μου, διότι ποτέ δεν αισθάνθηκα ανάπηρος 
και πως η αναπηρία μου θα μ απέκλειε από τους στόχους που έχω βάλλει στη ζωή μου.

Ο κ. Ηλιάδης γεννήθηκε με πολύ σοβαρή αναπηρία στα άκρα του. Ωστόσο, άνθρωπος ανήσυχος 
και γεμάτος θετική σκέψη, μπήκε από μικρή ηλικία, στον κόσμο της τέχνης. Άρχισε να διοχετεύει την 
εκφραστικότητά του σε πίνακες, απαθανατίζοντας ανθρώπινες φιγούρες, τοπία και επαγγέλματα 
που χάνονται στο πέρασμα των χρόνων και όλα αυτά «ντυμένα» με φωτεινά χρώματα. 

Το 1970 πήρε υποτροφία από την Παγκόσμια Ένωση Αναπήρων Καλλιτεχνών (VDMFK) και το 
1992 έγινε τακτικό μέλος της Ένωσης, η οποία έχει ως έδρα της το Λιχτενστάιν. Βραβεύτηκε από 
την Ακαδημία Αθηνών και μέχρι σήμερα έχει στο ενεργητικό του αρκετές ατομικές εκθέσεις και 
συμμετοχές σε ομαδικές, εντός και εκτός Ελλάδας. 

Το έδαφος
στην επέκταση της Θέρμης

Έχει κάποιους μήνες (14/6/2023) που ο δήμος Θέρμης 
έκανε δημοσίευση, όπως και σωστά έπραξε, για 
τα προβλήματα που παρουσιάστηκαν στις κατα-

σκευές λόγω του εδάφους. Το ιστορικό είναι το εξής, προ 
αρκετών ετών και συγκεκριμένα την δεκαετία του 1980 
και όταν ακόμα η επέκταση ήτανε αγροτεμάχια και όχι 
οικόπεδα, κάποιοι ιδιοκτήτες αγροτεμαχίων ενοικίαζαν 
στα κεραμοποιεία ΑΛΛΑΤΙΝΗ τα αγροτεμάχια από τα 
οποία απολάμβαναν κατάλληλο για την παραγωγική τους 
διαδικασία, το βάθος εκσκαφής ήτανε από 3,0 μέτρα έως 
10,0 μέτρα, μετά τα μπάζωναν με διάφορα υλικά (κοινώς 
μπάζα) τα οποία φυσικά δεν έχουν την αντοχή του εδάφους 
αφού μιλάμε για απόβλητα εκσκαφών, κατεδαφίσεων και 
άλλων αντικειμένων.    

Έκτοτε ακολούθησαν δημοσιεύσεις και άρθρα τα οποία 

έφεραν ερωτηματικά σε κάποιους κατοίκους της περιοχής, 

όπως παραδείγματος χάριν: είναι όλα τα οικόπεδα με τέτοιο 

έδαφος; Σε ποιά περιοχή και πόσο μας επηρεάζει; 

Καταρχήν το θέμα που έχει προκύψει ήτανε γνωστό στους 

μηχανικούς ακόμα και αν δεν ήτανε το συγκεκριμένο έδαφος 

είναι οφθαλμοφανές κατά την εκσκαφή για την θεμελίωση, 

δηλαδή είτε θα το δει ο μηχανικός είτε ο χειριστής του εκσκα-

πτικού κατά την διάρκεια της εκσκαφής για την θεμελίωση, 

δηλαδή δεν είναι ένας απρόβλεπτος παράγοντας που προέ-

κυψε αργότερα και ενώ το κτίριο είχε κατασκευαστεί. Εξάλ-

λου εξαρχής συνήθως γίνεται ανάλυση του εδάφους με την 

μέθοδο των «καρότων» και για ένα μεγάλο βάθος μπορούμε 

να γνωρίζουμε την σύσταση του εδάφους και τις αντοχές 

του, μέθοδος η οποία δεν είναι κοστοβόρα, εάν προκύψουν 

σαθρά εδάφη τότε γίνεται και η αντίστοιχη στατική μελέτη, 

είτε δηλαδή θεμελίωση σε πασσάλους κατασκευασμένους 

απο οπλισμένο σκυρόδεμα είτε με κατασκευή δεύτερου 

υπογείου ή με άλλες μεθόδους, σκοπός είναι όλα τα φορτία 

της οικοδομής να απορροφηθούν από υγιές έδαφος (που 

στη συγκεκριμένη περίπτωση είναι βαθιά), οι μέθοδοι αυτοί 

ναι μένα έχουν οικονομικό κόστος όμως δε συγκρίνεται το 

κόστος αυτό με την αξία του οικοπέδου και του μετέπειτα 

δομημένου οικοπέδου με κτίριο, οπότε δύσκολα κάποιος 

δεν θα προέβαινε στην εφαρμογή των μεθόδων αυτών 

λόγω κόστους.  

Είναι όμως τόση μεγάλη η έκταση του φαινομένου των μπα-

ζωμένων οικοπέδων; Καταρχήν η περιοχή είναι συγκεκριμένη, 

δηλαδή μιλάμε για την πάνω επέκταση, πάνω από την οδό 

Στέλιου Καζαντζίδη και φυσικά δεν είναι όλα τα οικόπεδα 

μπαζωμένα, μάλιστα το ποσοστό των οικοπέδων που είναι 

μπαζωμένα είναι μικρό, υπολογίζεται σε περίπου 20% και 

δεν είναι γνωστά ποια είναι.

Υπάρχει κίνδυνος καθιζήσεων σε νεόδμητες οικοδομές; 

Οι πιθανότητες ένα κτίριο που είναι ήδη κατασκευασμένο 

και νεόδμητο να καθιζάνει λόγω του σαθρού εδάφους 

είναι μικρές (σχεδόν μηδενικές) καθώς όπως προείπα το 

μπάζωμα είναι κάτι οφθαλμοφανές οπότε θα έχουν ληφθεί 

και τα απαραίτητα μέτρα στη στατική μελέτη, εξάλλου οι 

περιπτώσεις καθίζησης κατοικίας λόγω εδάφους στη Θέρμη 

είναι ελάχιστες που αγγίζουν το μηδέν.

Γιάννης Χριστόπουλος 

Διπλ. Πολιτικός Μηχανικός Α.Π.Θ.
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Το Δημοτικό 
Συμβούλιο 
συνεδριάζει
Το Δημοτικό Συμβούλιο κατά τις συνεδριάσεις του, στις 11, 
18 και 24 Οκτώβριου, 2, 8, 15 και 22 Νοεμβρίου συζήτησε και 
έλαβε τις εξής αποφάσεις:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ 11ης ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2023

• Ενέκρινε ομόφωνα την παράταση των απασχολούμε-
νων του προγράμματος της ΔΥΠΑ (τ. ΟΑΕΔ) επιχορήγη-
σης για την απασχόληση 8.500 μακροχρόνια ανέργων, 
ηλικίας 55-67 ετών στα πλαίσια της 1ης Τροποποίησης 
Δημόσιας Πρόσκλησης Νο. 11/2017 στο πλαίσιο της 
εγκριτικής του απόφασης 22/2022/000092144290/12-
08-2022, προκειμένου να επεκταθεί για άλλους 12 
μήνες η συνέχιση του προγράμματος.

• Ενέκρινε ομόφωνα την αναμόρφωση του προϋπολο-
γισμού, οικονομικού έτους 2023 (8η αναμόρφωση), η 
οποία περιλαμβάνει την ενίσχυση των κωδικών αριθ-
μών εξόδων που αφορούν αποδοχές και εργοδοτικές 
εισφορές τακτικών υπαλλήλων καθώς και υπαλλήλων 
ιδιωτικού δικαίου ορισμένου χρόνου. Κατά την συζή-
τηση για την έγκριση του θέματος ο Δ.Σ. κ. Δ. Βλαχομή-
τρος τοποθετήθηκε με λευκό.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ 18ης ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2023

• Ενέκρινε κατά πλειοψηφία το πρακτικό της Επιτροπής 
για την επιλογή αιτήσεων εγγραφής παιδιών βρεφών 
και νηπίων στους παιδικούς σταθμούς Θέρμης μηνός 
Σεπτεμβρίου 2023. Κατά την συζήτηση για την έγκριση 
του θέματος ο Δ.Σ. κ. Δ. Βλαχομήτρος καταψήφισε.

• Ενέκρινε ομόφωνα την παράταση της συμβατικής 
προθεσμίας του έργου: «Ασφαλτοστρώσεις Αγροτικών 
οδών Δήμου Θέρμης για την εξυπηρέτηση της κοιλάδας 
του ποταμού Ανθεμούντα», το οποίο είναι ενταγμένο 
στο Πρόγραμμα «Αντώνης Τρίτσης».

• Ενέκρινε ομόφωνα τον πίνακα διακοπής φιλοξενίας 
παιδιών στους παιδικούς και βρεφονηπιακούς σταθ-
μούς Θέρμης για τον μήνα Σεπτέμβριο 2023.

• Συγκρότησε ομόφωνα την επιτροπή παραλαβής φυσι-
κού εδάφους του έργου: «Αντικατάσταση κεντρικού 
αγωγού από το Κάτω Σχολάρι στην Καρδία, περιοχή 
Τακάν» ΚΩΔ. ΟΠΣ : 5001130  (Αρ.  Μελέτης: 11/2016,  
Αρ. Έργου: 4/2023)».

• Ανακάλεσε ομόφωνα την υπ αριθμό 336/2-10-2023 
απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου, διότι το Κοινωνι-
κό Παντοπωλείο του Δήμου Θέρμης στηρίζει ευπαθείς 
ομάδες (περί τις 350), οι οποίες κάθε 15 μέρες λαμβά-
νουν προϊόντα σε σταθερή βάση. Τη συγκεκριμένη 
χρονική στιγμή έχουν τελειώσει όλα τα αποθέματα από 
την παραπάνω  προμήθεια, με αποτέλεσμα  τα ωφε-
λούμενα νοικοκυριά να μην λαμβάνουν την αναγκαία 
βοήθεια για την επιβίωσή τους.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ 24ης ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2023

• Ενέκρινε ομόφωνα την μείωση του αριθμού των 
εγκριθέντων θέσεων ΙΔΟΧ προσωπικού (ανταποδοτι-
κού χαρακτήρα) και αλλαγή άδειας οδήγησης (τυπικό 
προσόν), κατόπιν της υπ. αριθμ. 34109/20-04-2023 
Απόφαση του ΥΠΕΣ ( Προγραμματισμός προσλήψεων 
έτους 2023) .

• Ενέκρινε ομόφωνα την παράταση της υπ́  αριθμ. 
71638/8-11-2022 σύμβασης «Υπηρεσίες Συμβούλου της 

Πράξης: «Δράσεις Ψηφιακού Μετασχηματι-
σμού δήμου Θέρμης». Το θέμα χαρακτηρί-
ζεται κατεπείγον διότι η εν λόγω υπηρεσία 
της Πράξης «Δράσεις Ψηφιακού Μετασχη-
ματισμού του δήμου Θέρμης» (κωδ. ΟΠΣ 
6001851), υποβλήθηκε στις 21/7/2023 και 
βρίσκεται στο στάδιο αξιολόγησης στο 
πλαίσιο του Επιχειρησιακού Προγράμμα-
τος «Ψηφιακός Μετασχηματισμός» (ΕΣΠΑ 
2021-2027, α/α Πρόσκλησης ΟΠΣ: 241).Κατά 
την συζήτηση για την έγκριση του θέματος οι 
Δ.Σ. κ.κ. Α. Τσιφτελίδου και Ά. Χατζηαντωνί-
ου δήλωσαν παρών, ενώ ο Δ.Σ. κ. Δ. Βλαχο-
μήτρος τοποθετήθηκε με λευκό.

• Ενέκρινε ομόφωνα την τροποποίηση της 
υπ́  αρ. πρωτ. 12216/25-02-2022 σύμβασης 
με τίτλο «Προμήθεια υγρών καυσίμων 
κίνησης και θέρμανσης» μεταξύ του δήμου 
Θέρμης και του αναδόχου «Χαράλαμπος 
Δημαρχόπουλος».

• Ενέκρινε ομόφωνα την 1η παράταση προθε-
σμίας του έργου «Παρεμβάσεις αναβάθμι-
σης δημόσιου χώρου για τη δημιουργία ανοι-
κτού κέντρου εμπορίου» (Αριθμός Μελέτης: 
27/2022 & Αριθμός Έργου: 05/2023) Το έργο 
χρηματοδοτείται από την Ευρωπαϊκή Ένωση 
(Ευρωπαϊκό Ταμείο Περιφερειακής Ανάπτυ-
ξης (ΕΤΠΑ)) και από εθνικούς πόρους μέσω 
του ΠΔΕ (Κωδ. ΣΑ 2019ΣΕ11910080) με το 
ποσό των 943.216,19 ευρώ έχει ενταχθεί στο 
Επιχειρησιακό Πρόγραμμα «Ανταγωνιστι-
κότητα Επιχειρηματικότητα και Καινοτομία 
2014-2020» με βάση την Απόφαση Ένταξης 
με αρ. πρωτ. 4312/1474/Α3/28.06.2019 
(ΑΔΑ: ΩΔΟΘ465ΧΙ8-1Μ5) της ΕΥΔ ΕΠΑνΕΚ 
και έχει λάβει κωδικό MIS 5037646.

• Ενέκρινε ομόφωνα την 1η παράταση προ-
θεσμίας του έργου «Ανάπλαση των πεζο-
δρομίων επί των οδών Μεγ. Αλεξάνδρου και 
Μανδρίτσας». Η παράταση είναι αναγκαία 
για την ολοκλήρωση του έργου. Η παύση 

εργασιών μέχρι τη χορήγησή της θα οδη-
γούσε στην αύξηση του αναγκαίου χρόνου 
περαίωσης του έργου, πέραν της χορηγούμε-
νης ημερομηνίας παράτασης, με αποτέλεσμα 
την μη εκτέλεση του συνόλου των εργασιών, 
εις βάρος του συμφέροντος του δήμου. 

• Συγκρότησε ομόφωνα την επιτροπή παρα-
λαβής του έργου: «Αποκατάσταση βλαβών 
και ασφαλτοστρώσεις παρακαμπτήριών 
αγροτικών οδών του αγροκτήματος Τριλό-
φου του δήμου Θέρμης». 

• Ενέκρινε ομόφωνα την μεταφορά των 
μελών του ΚΑΠΗ για ημερήσιες εκδρομές 
μηνός Νοεμβρίου 2023. Το θέμα χαρακτη-
ρίζεται κατεπείγον καθώς σύμφωνα με την 
υπ́  αριθμ. 8/2023 μελέτη για της εν λόγω 
υπηρεσίας, απαραίτητη προϋπόθεση για την 
υλοποίηση των εκδρομών αποτελεί η έγκρι-
ση από το Δ.Σ. 

• Ενέκρινε ομόφωνα την αιτούμενη μεταβολή 
των γεωμετρικών στοιχείων των ακινήτων 
με ΚΑΕΚ190241102028, 190241102029 και 
19024ΕΚ00558 στη Κοινότητα Βασιλικών Το 
θέμα χαρακτηρίζεται κατεπείγον λόγω της 
επικείμενης λήξης της προθεσμίας διόρθω-
σης των αρχικών εγγραφών των ακινήτων 
της κτηματικής περιοχής της Κοινότας Βασι-
λικών που βρίσκονται στην αρμοδιότητα του 
πρώην κτηματολογικό γραφείου Βασιλικών 
νυν Κτηματολογικό γραφείο Θεσσαλονίκης /
Υποκατάστημα Καλαμαριάς την 31/12/2023.

• Αποφάσισε ομόφωνα την ονοματοδοσία 
ανώνυμης οδού στην Κοινότητα Τριλόφου,  
για την άμεση συνέχιση των υπηρεσιακών 
διαδικασιών προς την κατεύθυνση της 
ονοματοδοσίας και της διευκόλυνσης της 
καθημερινότητας των κατοίκων της περιο-
χής και του προσδιορισμού θέσης τους σε 
περιπτώσεις έκτακτης ανάγκης (κλήσεις 
ΕΚΑΒ, Πυροσβεστικής κλπ).
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ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ 24ης ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2023

• Ενέκρινε ομόφωνα την διαμαρτυρία -καταγγε-
λία για την αναστολή λειτουργίας του υποκατα-
στήματος ΕΛΤΑ στα Βασιλικά, καθώς από την 
23η-10-2023 έχει ανασταλεί η λειτουργία του 
υποκαταστήματος ΕΛΤΑ στα Βασιλικά. 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ 2ης ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023

• Ενέκρινε ομόφωνα την διατήρηση του Δημοτι-
κού Νομικού Προσώπου Ιδιωτικού Δικαίου με 
την  επωνυμία «Δημοτική Κοινωφελής Επιχεί-
ρηση Πολιτισμού, Περιβάλλοντος και Αθλητι-
σμού Θέρμης» (καθώς βάσει της εξουσιοδοτι-
κής διάταξης της παρ. 1 του άρθρου 52 του ν. 
5056/2023), προβλέπεται η έκδοση απόφασης 
του Υπουργού Εσωτερικών με την οποία 
δύναται να εξαιρεθούν από την κατάργηση 
των άρθρων 27 και 29, ν.π.δ.δ. και κοινωφελείς 
επιχειρήσεις, των οποίων η δραστηριότητα 
από πλευράς εξειδικευμένου αντικειμένου, 
απόδοσης έργου και ευρύτερης αναγνώρισης 
δικαιολογεί την ανωτέρω εξαίρεση.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ 8ης ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023

• Ενέκρινε ομόφωνα το σχέδιο αντιμετώπισης 
εκτάκτων αναγκών εξ αιτίας δασικών πυρκα-
γιών με την κωδική ονομασία «ΙΟΛΑΟΣ 2» του 
δήμου Θέρμης (3η επικαιροποίηση).

• Ενέκρινε ομόφωνα το σχέδιο αντιμετώπισης 
εκτάκτων αναγκών και άμεσης /βραχείας 
διαχείρισης των συνεπειών από εκδήλωση 
πλημμυρικών φαινομένων του δήμου Θέρμης 
(1η επικαιροποίηση 2023) σύμφωνα με το ορι-
ζόμενα στο γενικό σχέδιο Πολιτικής Προστασί-
ας με την κωδική ονομασία «ΔΑΡΔΑΝΟΣ 2». 

• Ενέκρινε ομόφωνα το σχέδιο αντιμετώπισης 
εκτάκτων αναγκών και άμεσης /βραχειας 
διαχείρισης των συνεπειών από εκδήλωση σει-
σμών του δήμου Θέρμης σύμφωνα με το οριζό-
μενα στο γενικό σχέδιο Πολιτικής Προστασίας 
με την κωδική ονομασία «ΕΓΚΕΛΑΔΟΣ 2».

• Ενέκρινε ομόφωνα το τοπικό σχέδιο εκτάκτων 
αναγκών και διαχείρισης συνεπειών φυσικών 
και τεχνολογικών καταστροφών.

• Τροποποίησε ομόφωνα τη 2η φάσης της εγκε-
κριμένης μελέτης κυκλοφοριακής ρύθμισης 
(ΑΔΣ 171/22) των περιοριστικών μέτρων 
κυκλοφορίας σε τμήμα της οδού Στέλιου 
Καζαντζίδη(Θέρμης -Χαριλάου) για τις ανάγκες 
κατασκευής του έργου: «Ύδρευση περιοχής 
επέκτασης οικισμού Θέρμης δήμου Θέρμης 
(Εξωτερικό δίκτυο)»  αρ. μελέτης: 11/2018, αρ. 
έργου: 4/2020 και είναι αναγκαία η λήψη της 
απόφασης από το Δ.Σ. για την ομαλή υλοποίη-
ση της πράξης.

• Τροποποίησε ομόφωνα τον Τακτοποιητικό 
Ανακεφαλαιωτικό Πίνακα εργασιών του Υπο-
έργου 3 με τίτλο: «Εργασίες ανακαίνισης των 
ΚΕΠ» του Έργου με τίτλο «Εκσυγχρονισμός 
των ΚΕΠ» (Αρ. μελ: 32/2022, αρ. έργου: 01/ 
2023) το οποίο χρηματοδοτείται από το Εθνικό 
Σχέδιο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας Ελλάδα 
2.0.

• Ενέκρινε ομόφωνα τον 1ο και Τακτοποιητικό 
Ανακεφαλαιωτικού Πίνακα Εργασιών (ΑΠΕ) 
του έργου με τίτλο «Τροποποίηση συστημά-
των θέρμανσης σχολικών κτιρίων» (Αριθμός 
μελέτης: 34 /2020 και αριθμός έργου: 04 /2021).

• Ενέκρινε ομόφωνα την 1η Παράτασης Συμβατι-
κής Προθεσμίας του Έργου «Διαμόρφωση του 
κοινοχρήστου χώρου Ο.Τ. Γ316 του οικισμού 
Θέρμης», καθώς ο συμβατικός χρόνος περαί-
ωσης του έργου έληξε στις 2/11/2023 και 

προκειμένου να εκτελεσθούν οι υπολειπόμε-
νες εργασίες του έργου πρέπει να αποφασισθεί 
η παράταση του.

• Παράτεινε κατά πλειοψηφία την εκμίσθωση 
των υπ́  αριθμ. 209 και 1423 αγροτεμαχίων 
του αγροκτήματος Βασιλικών και του υπ’ 
αριθμ. 869 αγροτεμαχίου του αγροκτήματος 
Χαλκηδόνας, για αγροτική χρήση, σύμφωνα 
με το άρθρο 633 του Αστικού Κώδικα, λόγω 
της λήξης των συμβάσεων μίσθωσης καθώς 
και της έναρξης της καλλιεργητικής περιό-
δου. Κατά την συζήτηση για την έγκριση του 
θέματος οι Δ.Σ. κ.κ. Α. Τσιφτελίδου και Ά.  
Χατζηαντωνίου καταψήφισαν, ενώ οι Δ.Σ. 
κ.κ. Θ. Καρκατζούνης και Ι.  Τριανταφυλλίδου 
δήλωσαν παρόν.

• Αποφάσισε ομόφωνα την δωρεάν παραχώ-
ρηση κυριότητας οικοπέδων του ΟΤ 20 του 
οικισμού Νέας Ραιδεστού στο Σωματείο με 
την επωνυμία «Εταιρεία Σπαστικών Βορείου 
Ελλάδος» (ΝΠΙΔ) για την ανέγερση Στεγών 
Υποστηριζόμενης Διαβίωσης (ΣΥΔ) για ΑΜΕΑ». 
Σε συνέχεια της με αριθ. πρωτ. 895/27.10.2023 
επιστολής του Σωματείου «Εταιρεία Σπαστικών 
Βορείου Ελλάδος», που απευθύνεται προς τον 
δήμαρχο και το Δημοτικό Συμβούλιο Θέρμης, 
καθώς ζητούνταν η επίσπευση των διαδικασι-
ών από μέρους του δήμου, για τους λόγους που 
αναγράφονται αναλυτικά στην επιστολή, και, 
συνοπτικά, έχουν ως ακολούθως: 
α. Υφίσταται επιτακτική ανάγκη για τη στέγαση 
των ατόμων με αναπηρίες, που εξυπηρετού-
νται από το Σωματείο, 
β. Το Σωματείο πρέπει να προχωρήσει άμεσα 
τις διαδικασίες για την ανάθεση των μελετών 
των ΣΥΔ, για την εκπόνηση των οποίων, σημει-
ωτέον, διαθέτει χρηματοδότηση, ώστε να υπο-
βάλει πρόταση για χρηματοδότηση των έργων 
στο Περιφερειακό Πρόγραμμα Ανάπτυξης 
Κεντρικής Μακεδονίας 2021-2025, σε προσκλή-
σεις που αναμένεται, σύμφωνα με πληροφορί-
ες από την ΠΚΜ και το Υπουργείο Κοινωνικής 
Συνοχής και Οικογένειας να δημοσιευτούν στις 
αρχές του 2024.

• Ενέκρινε ομόφωνα ψήφισμα καταδίκης των 
επιθέσεων στη Λωρίδα της Γάζας.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ 15ης ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023

• Ενέκρινε ομόφωνα την ένταξη του δήμου σε 
πρόγραμμα της ΔΥΠΑ (πρώην ΟΑΕΔ) επιχορή-
γησης για την απασχόληση 21.500 μακροχρό-
νια ανέργων, ηλικίας 55-74 ετών στα πλαίσια 
της 2ης Τροποποίησης Δημόσιας Πρόσκλησης 
Νο. 11/2017 (ζ’ αίτηση)

• Η πρόσληψη του ανωτέρω προσωπικού εξαι-
ρείται από την αναστολή Προσλήψεων λόγω 
των αυτοδιοικητικών εκλογών του Οκτωβρίου 
2023 ,σύμφωνα με την αριθ. 155/2023 γνωμο-
δότηση της επιτροπής του άρθ. 28 παρ 4 του 
Ν.2190/1994(Α 28) σε αίτημα της ΔΥΠΑ.

• Ενέκρινε κατά πλειοψηφία το ύψος της αμοιβής 
του δήμου Θέρμης για τις παρεχόμενες υπηρε-
σίες σε Fraport Greece για το έτος 2024. Κατά 
την συζήτηση για την έγκριση του θέματος ο 
Δ.Σ. Θ. Καρκατζούνης καταψήφισε.

• Ενέκρινε ομόφωνα την παράταση της συμ-
βατικής προθεσμίας του έργου: «Ασφαλτο-
στρώσεις αγροτικών οδών δήμου Θέρμης για 
την εξυπηρέτηση της κοιλάδας του ποταμού 
Ανθεμούντα, έργο που είναι ενταγμένο στο 
πρόγραμμα «Αντώνης Τρίτσης». 

• Καθόρισε κατά πλειοψηφία τα τέλη και τα 
δικαιώματα των Κοιμητηρίων του δήμου Θέρ-
μης για το έτος 2024 (ΑΟΕ 391/2023), καθώς 
αποτελεί προϋπόθεση για την κατάρτιση του 

προϋπολογισμού του δήμου επειδή πρέπει να 
συμπεριληφθούν τα προβλεπόμενα έσοδα σε 
αυτόν. Κατά την συζήτηση για την έγκριση του 
θέματος οι Δ.Σ. κ.κ. Θ. Καρκατζούνης, Ε. Αγορα-
στούδη και Α. Χατζηαντωνίου καταψήφισαν.

• Ενέκρινε ομόφωνα τον έλεγχος υλοποίησης 
του προϋπολογισμού και την υποβολή έκθε-
σης απολογιστικών του Γ’ τριμήνου 2023. 
Σύμφωνα με το 46197/18-06-2019 έγγραφο 
ΥΠ.ΕΣ. «Εφαρμογή των διατάξεων της παρ. 
5 του άρθρου 65 του ν. 3852/2010» τα θέμα-
τα όπου η λήψη απόφασης του δημοτικού 
συμβουλίου προβλέπεται υποχρεωτικά από 
ειδικότερες διατάξεις ή ορίζονται προθεσμίες 
εντός των οποίων θα πρέπει αυτή να ληφθεί, 
δεν εμπίπτουν στο πεδίο εφαρμογής των εν 
λόγω διατάξεων. Ενδεικτικά αναφέρονται, οι 
αποφάσεις ψήφισης προϋπολογισμού, έγκρι-
σης οικονομικών καταστάσεων, αναμόρφωσης 
προϋπολογισμού κατόπιν των τριμηνιαίων 
εκθέσεων εκτέλεσης αυτού. Κατά την συζήτη-
ση για την έγκριση του θέματος οι Δ.Σ. κ.κ. Θ. 
Καρκατζούνης, Ε. Αγοραστούδη και Α. Χατζηα-
ντωνίου και Σ. Φωτιάδης τοποθετήθηκαν με 
λευκό.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ 22ης ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023

• Ενέκρινε ομόφωνα την 3η συνολική παράταση 
εκτέλεσης της σύμβασης του έργου: «Ύδρευση 
περιοχής επέκτασης οικισμού Θέρμης δήμου 
Θέρμης (Εξωτερικό δίκτυο)». Το έργο εντάχθη-
κε με την υπ’ αριθμ. 4378 / 02-08-2018 Απόφα-
ση του Περιφερειάρχη Κεντρικής Μακεδονίας 
στο Επιχειρησιακό Πρόγραμμα «Κεντρική 
Μακεδονία 2014-2020» με Κωδικό ΟΠΣ MIS 
5028208 και στη συνέχεια με την υπ’ αριθμ. 
3546/31-07-2023 Απόφαση Περιφερειάρχη 
Κεντρικής Μακεδονίας στο Επιχειρησιακό Πρό-
γραμμα «Κεντρικής Μακεδονίας 2021-2027», 
με Κωδικό ΟΠΣ MIS 6001901.

• Ενέκρινε κατά πλειοψηφία το πρωτόκολλο 
της παραλαβής του έργου «Εξωτερικό δίκτυο 
ύδρευσης Αγίου Αντωνίου». Το έργο χρηματο-
δοτείται από το πρόγραμμα Αγροτική Ανάπτυ-
ξη της Ελλάδας 2014-2020, ΕΣΠΑ 2014-2020 με 
κωδικό ΟΠΣΑΑ0010925447. Κατά την συζή-
τηση για την έγκριση του θέματος η Δ.Σ. κ. Ι. 
Τριανταφυλλίδου καταψήφισε, ενώ οι Δ.Σ. κ.κ. 
Α. Τσιφτελίδου, Ε. Αγοραστούδη και Ά. Χατζηα-
ντωνίου τοποθετήθηκαν με λευκό.

• Ενέκρινε ομόφωνα την  επανακυκλοφορία 
του λεωφορείου του πρώην ΚΕ.ΚΟ.ΠΡΟ με 
αρ. κυκλοφορίας ΚΗΗ 2130 που βρίσκεται σε 
ακινησία και δε δύναται να μεταφερθεί από 
το συνεργείο στις εγκαταστάσεις του δήμου 
χωρίς τις πινακίδες κυκλοφορίας του. Στην 
αντίθετη περίπτωση, η μεταφορά του με ειδικό 
όχημα ρυμούλκησης θα επιβαρύνει το δήμο.

• Ενέκρινε ομόφωνα την μεταφορά των μελών 
του ΚΑΠΗ για ημερήσιες εκδρομές μηνός 
Δεκεμβρίου 2023.

• Ενέκρινε ομόφωνα την κοπή δέντρου στο 
πεζοδρόμιο επί της οδού Αριστοτέλους 1 στον 
οικισμό Νέας Ραιδεστού.

• Ενέκρινε ομόφωνα την κοπή δέντρων στον 
οικισμό Θέρμης (επί της οδού Βασ. Ταβάκη, επί 
της οδού Υψηλάντου, επί της οδού Μανδηλαρά 
και επί της οδού Κουγιάμη πριν την Ολύμπου).

• Ενέκρινε ομόφωνα την απόδοση ποσού 
ύψους 7.452,95 ευρώ στη Δημοτική Επιχεί-
ρηση Ύδρευσης Αποχέτευσης Δήμου Θέρμης 
(ΔΕΥΑΘ), για τον 2ο λογαριασμό κατασκευής 
του έργου «Ανόρυξη ερευνητικής γεώτρησης 
Τριαδίου».



ΘΕΡΜΗΣ ΔΡΩΜΕΝΑ ΜΗΝΙΑΙΑ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ Δ.E.Π.Π.Α.Θ

28 Δ Η Μ Ο Τ Ι Κ Ε Σ  Π Α Ρ Α Τ Α Ξ Ε Ι Σ

ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΠΑΡΑΤΑΞΗ
ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΚΗ ΕΝΟΤΗΤΑ

Η 
νέα διοίκηση του δήμου 
Θέρμης η οποία αναδείχθη-
κε από τις εκλογές της 8ης 
Οκτωβρίου και αναλαμβά-

νει καθήκοντα την 1η Ιανουαρίου 
2024, έχει μπροστά της μεγάλες 
προκλήσεις, αλλά και σημαντικές 
δυσκολίες. Κατ’ αρχάς καλείται να 
διαχειριστεί την τεράστια και αδι-
καιολόγητη οικονομική επιβάρυνση 
της λειτουργίας της Διεύθυνσης 
Καθαριότητας εξ αιτίας των μεγάλων 
αυξήσεων που επιβάλλονται στους 
δήμους από το Τέλος Ταφής Απορ-
ριμμάτων και τον Φορέα Διαχείρι-
σης Στερεών Αποβλήτων Κεντρικής 
Μακεδονίας, αλλά των αυξήσεων 
στο μισθολογικό και ενεργειακό 
κόστος (περαιτέρω στοιχεία γι’ αυτά 
θα βρείτε στις σελίδες 6-7). 
Παράλληλα, η νέα διοίκηση του 
δήμου καλείται να προσαρμοστεί 
στα νέα διακυβέρνησης όπως αυτά 
διαμορφώθηκαν μετά τις αλλαγές 
που επέφερε ο νόμος που ψηφίστηκε 
λίγες ημέρες πριν από τις δημοτικές 
εκλογές. Σύμφωνα με αυτόν καταρ-
γούνται η Οικονομική Επιτροπή, η 
Επιτροπή Ποιότητας Ζωής, η Εκτε-
λεστική Επιτροπή, οι δύο Σχολικές 
Επιτροπές και η Δημοτική Επιτροπή 
Παιδείας και στη θέση τους δημι-
ουργείται μία 9μελης Δημαρχιακή 
Επιτροπή η οποία θα ασχολείται 
πλέον με όλα τα ζητήματα. Αυτή θα 
αποτελείται από τον δήμαρχο, πέντε 
μέλη της πλειοψηφίας και τρία της 
αντιπολίτευσης. 
Επίσης, με τον ίδιο νόμο καταργού-
νται όλα τα Νομικά Πρόσωπα και 
οι Κοινωφελείς Επιχειρήσεις των 
δήμων. Ο δήμος Θέρμης είχε ήδη 
προχωρήσει αυτοβούλως στην 
κατάργηση του ενός από τα δύο 
Νομικά Πρόσωπα που είχε, του 
ΚΕΚΟΠΡΟ (Κέντρα Κοινωνικής Πρό-
νοιας και Προσχολικής Αγωγής). Με 
την υπευθυνότητα που μας διακρίνει 
κρίναμε εγκαίρως ότι μπορούμε να 
προχωρήσουμε στην κατάργηση 
αυτού του Νομικού Προσώπου και 
την ενσωμάτωσή του στον Οργα-
νισμό του δήμου, χωρίς να θιγούν 
οι εργαζόμενοι και δίχως να υπάρ-
ξουν εκπτώσεις στις παρεχόμενες 
υπηρεσίες. Τώρα όμως καταργείται 
με το «έτσι θέλω» και το δεύτερο 
Νομικό Πρόσωπο του δήμου μας, 
η ΔΕΠΠΑΘ. Εμείς διαφωνήσαμε μ’ 
αυτήν τη ρύθμιση και με ομόφωνη 
απόφαση του δημοτικού συμβουλίου 
υποβάλαμε ένσταση, ζητώντας να 
παραμείνει σε λειτουργία η ΔΕΠΠΑΘ, 

η οποία όμως δεν έγινε δεκτή. 
Η ΔΕΠΠΑΘ
Η κατάργηση της ΔΕΠΠΑΘ είναι 
παντελώς εσφαλμένη καθώς η 
Κοινωφελής Επιχείρηση η οποία 
λειτουργεί από το 2011, έχει να επι-
δείξει σημαντική δραστηριότητα με 
εξειδικευμένο αντικείμενο, απόδοση 
έργου και ευρύτερη αναγνώριση. 
Αποτελεί μια υγιή και ευημερούσα 
οικονομικά επιχείρηση, η οποία 
λειτουργεί εύρυθμα, οργανωμένα 
και αποτελεσματικά και παρέχει 
πιστοποιημένες και εξειδικευμέ-
νες υπηρεσίες και αναγνωρισμένα 
πτυχία προς σπουδαστές, όχι μόνο 
του δήμου Θέρμης αλλά και της 
ευρύτερης περιοχής της ανατολι-
κής Θεσσαλονίκης, σε εξαιρετικά 
χαμηλές τιμές αφού η ΔΕΠΠΑΘ δεν 
αποτελεί κερδοσκοπικό οργανισμό 
αλλά παρέχει εξειδικευμένες υπη-
ρεσίες προσιτές σε κάθε συμπολίτη 
μας. Το σύνολο των ωφελούμενων 
από όλα τα τμήματα της ΔΕΠΠΑΘ 
υπερβαίνουν τις 8.500! Απασχολεί 
επίσης 39 υπαλλήλους αορίστου 
χρόνου και περισσότερους από 100 
καθηγητές, με συμβάσεις ορισμένου 
χρόνου. 
Τώρα είμαστε υποχρεωμένοι να 
προσαρμοστούμε. Να τροποποιή-
σουμε τον Οργανισμό του δήμου, 
να προχωρήσουμε στην κατανομή 
του προσωπικού στις διάφορες Διευ-
θύνσεις και να διασφαλίσουμε τη 
λειτουργία των τμημάτων της ΔΕΠ-
ΠΑΘ, το Δημοτικό Ωδείο, τα τμήματα 
Θεάτρου, Χορού, Μουσικής κ.ο.κ., 
όπως επίσης και να διατηρήσουμε 
τα ειδικά τιμολόγια για τις κοινωνικά 
ευπαθείς ομάδες. 

Η ΔΕΥΑΘ
Μετά την κατάργηση της ΔΕΠΠΑΘ ο 
δήμος μας βρίσκεται αντιμέτωπος 
με έναν ακόμη κίνδυνο, αυτόν της 
απώλειας της Δημοτικής Επιχείρη-
σης Ύδρευσης Αποχέτευσης καθώς 
η κυβέρνηση προωθεί σχέδιο για 
συγχωνεύσεις των ΔΕΥΑ. Συγκεκρι-
μένα, σύμφωνα με όσα έχουν γίνει 
γνωστά, οι 126 ΔΕΥΑ πρόκειται να 
συγχωνευτούν σε συνολικά 14 με 15 
περιφερειακά σχήματα, δηλαδή, για 
παράδειγμα, οι ΔΕΥΑ της Κεντρικής 
Μακεδονίας θα συγχωνευτούν υπό 
την ομπρέλα της ΕΥΑΘ. Τα τιμολόγια 
δεν θα τα αποφασίζει ο δήμος αλλά 
η Ρυθμιστική Αρχή Αποβλήτων Ενέρ-
γειας και Υδάτων. Η προωθούμενη 
κατάργηση των ΔΕΥΑ, συμπεριλαμ-
βανομένης και αυτής του δήμου μας, 

μας βρίσκει απολύτως αντίθετους 
για μια σειρά λόγους: 
1. Η σχεδιαζόμενη μεταρρύθμιση 

πάσχει νομικά αφού η ύδρευ-
ση, ως τοπική υπόθεση, ανήκει 
συνταγματικά στις αρμοδιότητες 
των δήμων. Διοικούνται αμιγώς 
από την Τοπική Αυτοδιοίκηση, 
λειτουργούν με κοινωνικοοικονο-
μικά κριτήρια, με ανταποδοτικό 
και όχι κερδοσκοπικό χαρακτή-
ρα και πάντα υπέρ της τοπικής 
κοινωνίας. Με τις διατάξεις που 
προωθούνται ακυρώνεται ο κοι-
νωνικός χαρακτήρας των ΔΕΥΑ 
και η ανταποδοτική χρέωση 
των υπηρεσιών ύδρευσης και 
συγχρόνως, δημιουργούνται οι 
προϋποθέσεις για την ιδιωτικο-
ποίηση του νερού. 

2. Θα δημιουργήσει λειτουργικά 
προβλήματα διότι η δημιουργία 
απρόσωπων και συγκεντρωτι-
κών φορέων ύδρευσης χωρίς 
γνώση των τοπικών συνθηκών 
και ιδιαιτεροτήτων θα υποβαθμί-
σει τις υπηρεσίες ύδρευσης-απο-
χέτευσης με κίνδυνο να δημιουρ-
γηθούν ακόμη και προβλήματα 
στην πρόσβαση σε πόσιμο νερό 
πολιτών που κατοικούν σε απομα-
κρυσμένες περιοχές, σε ορεινούς 
ή νησιωτικούς οικισμούς. Αλλά 
ακόμη και στην περίπτωση του 
δήμου Θέρμης, μία βλάβη, για 
παράδειγμα η οποία επισκευάζε-
ται σε λίγες ώρες, στην περίπτω-
ση που η ευθύνη θα ανατεθεί σε 
περιφερειακό φορέα, υπάρχει ο 
κίνδυνος, ολόκληροι οικισμοί να 
μείνουν για μέρες χωρίς νερό. 
Επιπλέον, οι ΔΕΥΑ διαθέτουν 
διάσπαρτες εκατοντάδες εγκα-
ταστάσεις με αποτέλεσμα η δια-
χείρισή τους από περιφερειακούς 
φορείς να είναι αδύνατη. 

3. Ένα από τα επιχειρήματα τα οποία 
επικαλείται η κυβέρνηση για τη 

σχεδιαζόμενη συγχώνευση των 
ΔΕΥΑ είναι ότι έχουν σημαντικά 
χρέη. Ωστόσο, τα χρέη των ΔΕΥΑ 
οφείλονται κυρίως στην αύξηση 
του ενεργειακού κόστους, που 
στην περίπτωση της ΔΕΥΑ Θέρ-
μης, από το 40% εκτοξεύτηκε στο 
80% των λειτουργικών δαπανών 
της. Οι ΔΕΥΑ, σε αντίθεση με τα 
νοικοκυριά, αλλά και πολλούς 
φορείς, δεν έλαβαν καμία επι-
δότηση από την πολιτεία για το 
ενεργειακό κόστος. Επιπλέον, 
δεν τους δίνεται η δυνατότη-
τα να αποκτήσουν ενεργειακή 
αυτάρκεια, με την κατασκευή 
φωτοβολταϊκών συστημάτων, 
λόγω έλλειψης «χώρου» στο 
δίκτυο ηλεκτρικής ενέργειας. 

4. Η συγχώνευση των ΔΕΥΑ θα πλή-
ξει και τις τοπικές οικονομίες 
καθώς πολλές τοπικές επιχειρή-
σεις συνεργάζονται με τις ΔΕΥΑ. 

5. Και βεβαίως υπάρχει πάντα πάνω 
στο τραπέζι ο κίνδυνος της ιδιω-
τικοποίησης, είτε με άμεσο τρόπο 
είτε με έμμεσο, όπως για παρά-
δειγμα η εμπλοκή των ιδιωτών 
στην κατασκευή έργων υποδομής 
υπό μορφή ΣΔΙΤ. 

Εμείς διαφωνούμε με την προω-
θούμενη συγχώνευση των ΔΕΥΑ 
γιατί πιστεύουμε ότι αυτό θα είναι 
σε βάρος της κοινωνίας. Θα υπο-
βαθμιστεί το επίπεδο εξυπηρέτησης, 
κυρίως σε απομακρυσμένα χωριά, 
ενώ θα υπάρξουν επιπτώσεις και στην 
ποιότητα του νερού, και βεβαίως και 
στα κοινωνικά τιμολόγια. Ως δήμος 
και ως «Δημοκρατική Ενότητα» θα 
πρωτοστατήσουμε στον αγώνα να 
ματαιωθεί αυτός ο σχεδιασμός και 
στην κατεύθυνση αυτή θα καλέσουμε 
σε κοινό αγώνα όλες τις δημοτικές 
παρατάξεις, τα κόμματα, τους βου-
λευτές και φυσικά τους πολίτες. 

Είμαστε αντίθετοι στην κατάργηση της ΔΕΠΠΑΘ
και στη συγχώνευση των ΔΕΥΑ

Ο δήμαρχος Θέρμης Θ. Παπαδόπουλος μιλά στην Ένωση Δημοτικών Επιχειρήσεων 
Ύδρευσης Αποχέτευσης για το θέμα της συγχώνευσης των ΔΕΥΑ. 



ΘΕΡΜΗΣ ΔΡΩΜΕΝΑ ΜΗΝΙΑΙΑ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ Δ.E.Π.Π.Α.Θ

29Δ Η Μ Ο Τ Ι Κ Ε Σ  Π Α Ρ Α Τ Α Ξ Ε Ι Σ

ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΠΑΡΑΤΑΞΗ
ΠΑΡΕΜΒΑΣΗ ΠΟΛΙΤΩΝ

Η 
διοίκηση του δήμου Θέρ-
μης ψήφισε αύξηση των 
ανταποδοτικών τελών, την 
οποία με απόλυτο αίσθημα 

ευθύνης και όντας όλα αυτά τα έτη 
ειλικρινείς και προειδοποιώντας για 
όσα έρχονται, δικαίως και αιτιολο-
γημένα καταψηφίσαμε !
Συγκεκριμένα η διοίκηση του δήμου 
Θέρμης αυξάνει τα ανταποδοτικά 
τέλη στους γενικούς συντελεστές 
για τις δύο μεγαλύτερες κατηγορίες 
ακινήτων που αφορούν κατοικίες 
εντός και εκτός σχεδίου σε όλες τις 
κοινότητες του δήμου και ακίνητα 
που χρησιμοποιούνται για πάσης 
φύσεως οικονομική δραστηριότητα 
εμβαδού έως 6000 τ.μ. εντός και 
εκτός σχεδίου σε όλες τις κοινότητες 
του δήμου. Μάλιστα μας ενημέρωσε 
ότι η αύξηση θα ήταν μεγαλύτερη 
αλλά με κάποιες περικοπές στην 
ποιότητα των υπηρεσιών συγκρα-
τούν τις αυξήσεις σε αυτές μόνο τις 
κατηγορίες.  
Η διοίκηση του δήμου, στη συνεδρί-
αση της 20/12/2023, μας παρουσία-
σε ως μονόδρομο την αύξηση των 
ανταποδοτικών τελών. Ως αιτίες 
της αύξησης προέβαλε την αύξη-
ση του ενεργειακού κόστους, την 
αύξηση του τιμολογίου του ΦΟΔΣΑ 
και την επιβολή του τέλους ταφής 
απορριμμάτων! 
Αυτά τα στοιχεία -αιτίες, βέβαια, 
ήταν εις γνώση της διοίκησης πριν 
τις πρόσφατες εκλογές της 10ης 
Οκτωβρίου 2022, ωσ τόσο δεν 
συμπεριλήφθηκαν προεκλογικά 
στο πρόγραμμα της διοίκησης, ούτε 
στις προγραμματικές εξαγγελίες του 
δημάρχου της διοικούσας παρά-
ταξης! Δεν προανήγγειλε δηλαδή 
προεκλογικά ο δήμαρχος τις αυξή-
σεις των ανταποδοτικών τελών που 
γνώριζε ότι θα έρθουν!  
Αντίθετα, εμείς είχαμε προειδοποι-
ήσει και ενημερώσει τους δημότες 
ότι οι έμπειροι δήμαρχοι, τους οποί-
ους οι δημότες εμπιστεύονται με 
μεγάλα ποσοστά, δεν κατάφεραν να 
κερδίσουν οποιαδήποτε δέσμευση 
από την κυβέρνηση πριν ή μετά τις 
βουλευτικές εκλογές για την κατάρ-
γηση ή αναβολή ή εξορθολογισμό 
του τέλους ταφής ή έστω αύξηση 
χρηματοδότησης από την κυβέρ-
νηση, οπότε αν επανεκλέγονταν θα 
αναγκαζόταν να αυξήσουν τα τέλη! 
Στο μονόδρομο ή στο αδιέξοδο που 
βρέθηκε η διοίκηση του δήμου ως 
προς την αύξηση των ανταποδοτικών 
τελών, έχει ευθύνη! 

Από το 2021 δεν σταματήσαμε να 
φωνάζουμε γι’ αυτό που βλέπαμε 
να έρχεται. 
Η κυβέρνηση της ΝΔ, που πρόσφατα 
ανανέωσε τη θητεία της, το 2021 
κατήργησε την εισφορά κυκλικής 
οικονομίας και θέσπισε το τέλος 
ταφής απορριμμάτων. 
Η εισφορά κυκλικής οικονομίας, 
η οποία είχε θεσπιστεί από την 
κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ το Μάιο 
του 2019 επρόκειτο να επιβληθεί από 
01.01.2020, με αρχική χρέωση 10 €/
τόνο και κλιμακούμενες εκπτώσεις, 
ανάλογα με την πρόοδο υλοποίησης 
έργων επεξεργασίας απορριμμάτων. 
Συγκεκριμένα, προβλεπόταν 35% 
έκπτωση εφόσον έχει ολοκληρω-
θεί η περιβαλλοντική αδειοδότηση 
Μονάδας Μηχανικής Βιολογικής Επε-
ξεργασίας Αποβλήτων (ΜΕΑ) ή/και 
εγκατάστασης ανάκτησης βιοαπο-
βλήτων, 70% έκπτωση εφόσον έχει 
ολοκληρωθεί σύμβαση κατασκευής 
ή/και προμήθειας του συνόλου του 
έργου για την υλοποίηση Μονάδας 
Μηχανικής Βιολογικής Επεξεργασίας 
Αποβλήτων (ΜΕΑ) ή και εγκατά-
στασης ανάκτησης βιοαποβλήτων, 
100% έκπτωση (πλήρης απαλλαγή) 
εφόσον υπήρχε λειτουργία Μονάδας 
Μηχανικής Βιολογικής Επεξεργασίας 
Αποβλήτων (ΜΕΑ) ή και εγκατάστα-
σης ανάκτησης βιοαποβλήτων. 
Είναι προφανές ότι η εισφορά κυκλι-
κής οικονομίας είχε ως στόχο να 
δώσει κίνητρα στους ΟΤΑ Α’ Βαθμού 
και ΦοΔΣΑ για την ανάπτυξη της 
ανακύκλωσης και την επιτάχυνση 
υλοποίησης έργων επεξεργασίας 
απορριμμάτων. Επιπλέον προέβλεπε 
ρητά ότι τα έσοδα της εισφοράς 
κυκλικής οικονομίας επρόκειτο να 
διατεθούν αποκλειστικά για δρά-
σεις πρόληψης, προετοιμασίας για 
επαναχρησιμοποίηση και ανακύ-
κλωση αποβλήτων από τους Ο.Τ.Α. 
α΄ βαθμού, συνεισφέροντας με τον 
τρόπο αυτό στη μείωση των αστικών 
απορριμμάτων που οδηγούνται προς 
υγειονομική ταφή και τελώντας το 
ρόλο της, όχι ως φόρος ή πρόστιμο, 
αλλά ως κίνητρο που επιστρέφει 
άμεσα και με διαφάνεια στην ανα-
κύκλωση και στην αυτοδιοίκηση.
Αντίθετα, το τέλος ταφής είναι το 
ίδιο για όλους τους δήμους, ορίζεται 
20 ευρώ ανά τόνο αποβλήτων από 
το 2022 και αυξάνεται ετησίως ανά 
5 ευρώ, ενώ από την 1η Ιανουάρι-
ου 2026 ορίζεται σε 45 ευρώ ανά 
τόνο αποβλήτων κ.ο.κ. Περίπτωση, 
βέβαια, παραγωγής λιγότερων απορ-

ριμμάτων θα υπήρχε αν τα έργα θα 
είχαν προχωρήσει, όμως τα έργα δεν 
έχουν προχωρήσει, χωρίς ευθύνη 
των δήμων ενώ και η κατασκευή 
Μονάδων Επεξεργασίας Αποβλήτων, 
που είναι σε εξέλιξη από κάποιους 
ΦοΔΣΑ, δεν πραγματοποιείται με 
στόχο τη μεγιστοποίηση της χωριστής 
συλλογής και της ανάκτησης υλικών 
αλλά συνδέεται με την παραγωγή 
δευτερογενών καυσίμων και άρα 
με το μονόδρομο της καύσης, σε 
ό,τι δε αφορά  την ανακύκλωση, τα 
μετρημένα στοιχεία δείχνουν ότι 
βρίσκεται σε οπισθοχώρηση.
Η εισφορά κυκλικής οικονομίας επέ-
στρεφε στους δήμους, ενώ το τέλος 
ταφής είναι πόρος που πηγαίνει στον 
ΕΟΑΝ με αδιαφανείς σκοπούς, χωρίς 
να έχει ουσιαστικά κανέναν έλεγχο 
η τοπική αυτοδιοίκηση ούτε στο 
σχεδιασμό, ούτε στις επιλογές της 
διαχείρισης των απορριμμάτων. 
Το τέλος ταφής εφαρμόζεται αδια-
κρίτως και χωρίς να αξιολογεί την 
πρόοδο κάθε περιοχής στα έργα 
κυκλικής οικονομίας, με αποτέλεσμα 
ακόμα και οι δήμοι που προωθούν 
έργα με βάση την ευρωπαϊκή στρα-
τηγική να πληρώνουν τέλος ταφής !
Και τελικά επειδή οι δήμοι δεν έχουν 
τα χρήματα να πληρώνουν το  τέλος 
ταφής, καταλήγουν να το πληρώνουν 
οι δημότες μέσω της αύξησης των 
ανταποδοτικών τελών και τα χρήματα 
καταλήγουν όχι στο Πράσινο Ταμείο 
αλλά στον ΕΟΑΝ και η ανταποδοτι-
κότητα μετατρέπεται σε φόρο αφού 
δεν προσφέρεται ανταποδοτικά υπη-
ρεσία στον πολίτη, καταστρατηγείται 
δε και το Σύνταγμα.
Πέρσι, στην τοποθέτησή μας για τα 
ανταποδοτικά τέλη, είπαμε σχετικά 
με το τέλος ταφής απορριμμάτων, 
ότι η διοίκηση προσποιείται μάλλον 
ότι αυτό δεν υπάρχει αφού δεν το 
αποτύπωσε στον προϋπολογισμό των 
ανταποδοτικών τελών. Η διοίκηση 
του δήμου πέρσι δεν το προέβλεψε 
στον προϋπολογισμό, αφού αυτό τη 
βόλευε ώστε να μην πάει σε εκλογές 
με αυξήσεις ανταποδοτικών τελών. 
Τώρα, μετά τις εκλογές και την ανα-
νέωση εντολής για 5 έτη από το 70% 
των ψηφοφόρων, μπορεί άφοβα 
να προβαίνει σε αυξήσεις, οι δημό-
τες μέχρι τις επόμενες θα τις έχουν 
ξεχάσει.
Πέρσι ζητήσαμε  την κατάργηση του 
τέλους άλλως τον εξορθολογισμό του 
με αναλογικότητα και φυσικά δια-
φωνήσαμε τα έσοδα να καταλήγουν 
στον ΕΟΑΝ, αλλά δεν έγινε τίποτα! 

Είναι καλό να γνωρίζουμε ποιος ευθύ-
νεται και ποιο μερίδιο ευθύνης του 
αναλογεί!
Είναι καλό να γνωρίζουν οι δημότες 
ότι θα φορτωθούν να πληρώσουν, 
ενώ δεν ευθύνονται και μάλιστα θα 
έχουν και μειωμένη ποιότητα στις 
υπηρεσίες καθαριότητας!
Είναι καλό να γνωρίζουν ότι η κυβέρ-
νηση έπιασε την έξυπνη τοπική αυτο-
διοίκηση στον ύπνο συνδέοντας τη μη 
πληρωμή του τέλους με παρακράτηση 
από τους ΚΑΠ.
Είναι καλό να γνωρίζουν ότι η αυτο-
διοίκηση δεν αντέδρασε οργανωμέ-
να, αποτελεσματικά για δικούς της 
μικροπολιτικούς λόγους. 
Σχετικά δε με τον ηλεκτροφωτισμό, 
δεν προχωρούν έργα για εξοικονό-
μηση ενέργειας όπως ένα φωτοβολ-
ταϊκό πάρκο. Επίσης δεν τοποθετού-
νται ΦΟΠ σε περιοχές που πνίγονται 
στο σκοτάδι, όπως η επέκταση της 
Θέρμης. 
Η παράταξή μας στο πρόγραμμά 
μας  πρότεινε τρόπους διαχείρισης 
των απορριμμάτων όπως κάθετες 
δράσεις  κομποστοποίησης σε οικι-
ακό και επιχειρησιακό επίπεδο, προ-
γράμματα ΔσΠ (χαρτί, αλουμίνιο, 
γυαλί) με συμμετοχή υπηρεσιών, 
σχολείων, επιχειρήσεων και πλήρη 
ανάπτυξη του συστήματος των 4 
κάδων, ρεύμα επεξεργασίας και ανα-
κύκλωσης για τα απορρίμματα των 
αγροτικών δραστηριοτήτων και των 
ειδικών απορριμμάτων των επιχειρή-
σεων, δημιουργία τοπικών Πράσινων 
Σημείων συγκέντρωσης υλικών προς 
επαναχρησιμοποίηση–ανακύκλωση 
σε όλους τους οικισμούς, προγράμ-
ματα χωριστής συλλογής ειδικών 
αποβλήτων με υποχρεωτική συμ-
μετοχή των επιχειρήσεων,  έλεγχο 
στην ανεξέλεγκτη απόρριψη μπαζών 
και λυμάτων βόθρων και εφαρμογή 
του κανονισμού καθαριότητας αλλά 
και οριζόντιες δράσεις: κοινωνικές 
δράσεις και επιλογή τιμολογιακών 
μέτρων για την προώθηση προϊόντων 
που παράγουν λιγότερα απόβλητα, 
πειραματική εφαρμογή νέου συστή-
ματος συλλογής απορριμμάτων κατά 
τα ευρωπαϊκά πρότυπα, κίνητρα 
προς τον πολίτη για τη συμμετοχή 
στα συστήματα διαλογής στην πηγή 
(ΔσΠ) και εναλλακτικής διαχείρισης. 

Θέρμη 21/12/2023 

Καταψήφιση της αύξησης των ανταποδοτικών τελών
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ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΠΑΡΑΤΑΞΗ 
ΛΑΙΚΗ ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΗ

Μ
ε γρήγορους ρυθμούς 
οι κυβερνήσεις υλο-
ποιούν την πολιτική 
της Ευρωπαϊκής Ένω-

σης που έχει στόχο την παραπέρα 
εμπορευματοποίηση του νερού και 
την εκχώρηση του στους ιδιώτες.  
 
Στην κατεύθυνση αυτή, η μία κυβέρ-
νηση δίνει τη σκυτάλη στην άλλη 
και έτσι σήμερα η ΝΔ προχωράει 
στην υλοποίηση όσων προβλέπει ο 
πρόσφατος νόμος 5037 (28/3/2023) 
και θέλει να προχωρήσει σε συγχω-
νεύσεις ΔΕΥΑ. Οι συγχωνεύσεις, είτε 
συγκροτηθούν περιφερειακές ΔΕΥΑ 
όπως ενημερώνει η κυβέρνηση, είτε 
σε επίπεδο νομού κλπ, στοχεύουν 
στο να δημιουργηθεί ένα μεγαλύ-
τερο αντικείμενο – πεδίο στο οποίο 
οι διάφοροι εργολάβοι θα μπορούν 
να ασκούν επιχειρηματική δραστη-
ριότητα και να εξασφαλίζουν ακόμα 
μεγαλύτερα κέρδη. Οι εξελίξεις 
αυτές είναι απολύτως αρνητικές, θα 
οδηγήσουν σε εκτόξευση της τιμής 
του νερού και των άλλων υπηρεσι-
ών, θα οδηγήσουν σε χαμηλότερης 
ποιότητας νερό, υπηρεσίες, έργα, σε 
διάλυση των εργασιακών σχέσεων. 
Σχεδιασμένα, χρόνια τώρα, απαξιώ-
νουν τις ΔΕΥΑ αφού δεν κάνουν τις 
απαραίτητες προσλήψεις μόνιμου 
προσωπικού. Τα ολέθρια αποτελέ-
σματα της απαξίωσης και στη συνέ-
χεια της εκχώρησης στους ιδιώτες τα 
έχουμε βιώσει με τον πιο οδυνηρό 
τρόπο σε μια σειρά από τομείς, όπως 
για παράδειγμα στους σιδηρόδρο-
μους με τα τραγικά αποτελέσματα, 
στην ενέργεια όπου πληρώνουμε το 
ρεύμα «χρυσάφι» και δεν πρέπει να 
επιτρέψουμε τέτοιες εξελίξεις και 
στο νερό, που αποτελεί το σημα-
ντικότερο αγαθό. Ακόμα χειρότερη 
κατάσταση θα διαμορφωθεί  και για 
τους εργαζόμενους των ΔΕΥΑ, όπου 
θα αυξηθεί η εντατικοποίηση της 
εργασίας και οι σχετικοί κίνδυνοι, θα 
χτυπηθούν οι εργασιακές σχέσεις. 
Ήδη, λόγω της μεγάλης έλλειψης 
προσωπικού, μια σειρά από λειτουρ-
γίες και εργασίες περνάνε στους 
ιδιώτες εργολάβους και σε διάφορες 
εταιρείες και αυτό θα ενταθεί.

Κανένα μέτρο δεν έχει ληφθεί από 
την κυβέρνηση για την στήριξη των 
ΔΕΥΑ λόγω της τεράστιας αύξησης 
του ενεργειακού κόστους, που τις 
οδηγεί σε οικονομική ασφυξία. Η 
ΔΕΥΑ Θέρμης εξαιτίας της αύξη-
σης της τιμής του ρεύματος, λόγω 
της παραπέρα απελευθέρωσης της 
ενέργειας, του χρηματιστηρίου της 
ενέργειας και σε αυτά τα πλαίσια 
της ρήτρας αναπροσαρμογής, για 
το διάστημα από τον Σεπτέμβρη 
του 2021 μέχρι σήμερα πληρώνει 
για ρεύμα πολλές χιλιάδες ευρώ 
παραπάνω!
Εν’ τω μεταξύ, από το 2024 μπαίνει 
σε εφαρμογή ο νέος νόμος για την 
τιμολογιακή πολιτική των ΔΕΥΑ που 
θα γίνεται κάτω από τον ασφυκτι-
κό έλεγχο της Ρυθμιστικής Αρχής 
Αποβλήτων, Ενέργειας και Υδάτων 
(ΡΑΑΕΥ), που θα καθορίζει και θα 
ελέγχει την τιμολογιακή πολιτική των 
ΔΕΥΑ, θα τις πιστοποιεί, θα αξιολογεί 
τη διαχειριστική τους επάρκεια, θα 
τους επιβάλλει υπέρογκα πρόστι-
μα. Όλα αυτά, σε συνδυασμό με 
τις σχεδιαζόμενες συγχωνεύσεις 
θα δημιουργήσουν μια εκρηκτική 
κατάσταση που θα αλλάξει προς το 
χειρότερο την κατάσταση στη λει-
τουργία των ΔΕΥΑ στην ύδρευση και 
την αποχέτευση. Αποτέλεσμα όλων 
αυτών των σχεδιασμών θα είναι η 
εκτόξευση της τιμής του νερού αλλά 
και των υπηρεσιών αποχέτευσης τα 
οποία η λαϊκή οικογένεια θα κληθεί 
να πληρώνει. Έχουμε συγκεντρώ-
σει πικρή πείρα από τις τεράστιες 
αυξήσεις της τιμής του ηλεκτρικού 
ρεύματος, τα χρηματιστήρια ενέρ-
γειας κλπ στα οποία η Ρ.Α.Ε έχει τον 
πρωταγωνιστικό ρόλο. Στόχος τους 
είναι οι πολλοί να βάζουν όλο και 
πιο βαθιά το χέρι στην τσέπη για να 
μεγαλώνει η κερδοφορία των λίγων.
Για άλλη μια φορά οι ανάγκες των 
πολλών για νερό ποιοτικό, σε επάρ-
κεια και σε χαμηλή τιμή θυσιάζονται 
μπροστά στους διάφορους ομίλους 
που θέλουν να κερδοσκοπήσουν. 
Οι σχεδιασμοί αυτοί που θα έχουν 
πολύ αρνητικά αποτελέσματα για 
τις λαϊκές ανάγκες αλλά και για τα 
δικαιώματα των εργαζόμενων των 

ΔΕΥΑ, δεν πρέπει να περάσουν. 
Το νερό είναι το πολυτιμότερο 
αγαθό και πρέπει να βρισκόμαστε 
σε αγωνιστική ετοιμότητα για να 
εμποδίσουμε τους σχεδιασμούς 
για συγχωνεύσεις των ΔΕΥΑ και 
για να διεκδικήσουμε:
• Να μην συγχωνευθούν οι ΔΕΥΑ
• Την άμεση πρόσληψη μόνι-

μου προσωπικού όλων των 
ειδικοτήτων και την χρηματο-
δότηση τους από τον κρατικό 
προϋπολογισμό

• Να δοθεί έκτακτη οικονομική 
ενίσχυση η οποία θα καλύπτει 
την οικονομική επιβάρυνση 
των ΔΕΥΑ από τη αύξηση του 
ενεργειακού τους κόστους, από 
τον Σεπτέμβριο του 2021 έως 
σήμερα. Να καταργηθεί η ρήτρα 
αναπροσαρμογής και να εντα-
χθούν οι Δ.Ε.Υ.Α. στους δικαι-
ούχους μειωμένου ΕΤΜΕΑΡ 
για να αντιμετωπισθεί από τις 
Δ.Ε.Υ.Α. η αύξηση της τιμής του 
ρεύματος. Να μην πληρώσουν 
οι δημότες τις αυξήσεις αυτές 

• Την κατάργηση του νομοθετι-
κού πλαισίου εφαρμογής των 
Οδηγιών της Ε.Ε. για το νερό και 
της σχετικής επιχειρηματικής 
δραστηριότητας

• Τη συνταγματική κατοχύρωση 
ότι το νερό αποτελεί δημόσιο 
αγαθό και δεν ιδιωτικοποιεί-
ται, όχι στην εμπορευματοποί-
ηση του νερού και των άλλων 
υπηρεσιών για το λαό, όχι στη 
λογική της ανταποδοτικότητας

• Την κατάργηση του ΦΠΑ στη 
τιμή του νερού

• Φθηνό, ελεγμένο, ποιοτικό νερό
• Τη χρηματοδότηση από κοινο-

τικούς και εθνικούς πόρους για 
την κατασκευή έργων ύδρευσης 
- αποχέτευσης και αντιπλημμυ-
ρικής προστασίας

• Άμεση υλοποίηση των αναγκαί-
ων έργων υποδομής και προ-
στασίας του περιβάλλοντος με 
χρηματοδότηση από το κράτος.

Θέρμη, 14/12/2023

ΤΟ ΝΕΡΟ ΕΙΝΑΙ ΔΙΚΑΙΩΜΑ, ΟΧΙ ΕΜΠΟΡΕΥΜΑ
Η θέση μας για το σχέδιο συγχώνευσης των ΔΕΥΑ

Όλα αυτά, σε 

συνδυασμό με τις 

σχεδιαζόμενες 

συγχωνεύσεις θα 

δημιουργήσουν 

μια εκρηκτική 

κατάσταση που 

θα αλλάξει προς 

το χειρότερο 

την κατάσταση 

στη λειτουργία 

των ΔΕΥΑ στην 

ύδρευση και την 

αποχέτευση. 
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ΔΗΜΟΤΙΚΕΣ
ΥΠΗΡΕΣΙΕΣ

Δήμαρχος:		
T 2313300702
Ηλεκτρονικό	ταχυδρομείο

 mayor@thermi.gov.gr
 Kέντρο	πληροφορίες

T 2313300700
Ηλεκτρονικό	ταχυδρομείο

 info@thermi.gov.gr
Πολιτιστικό	Κέντρο	Θέρμης
T 2310463423
Τομέας	Αθλητισμού
Δ.ΕΠ.Π.Α.Θ.
T 2310463755
Εργοτάξιο	δήμου	Θέρμης
T / F 2310467110
ΚΕΠ	ΘΕΡΜΗΣ
T 2313338128-37
Διεύθ.	Τεχνικών	Υπηρεσιών
T 2310483400
Διεύθ.	Οικονομικών 
Υπηρεσιών
T 2310478010
Διεύθυνση	Πολεοδομίας
T 2313300725
T 2313300733
T 2313300734 
Έσωτερικό 490
Γραφείο	Απασχόλησης
και	Τουρισμού
T 2313300738
Πρ.	Βοήθεια	στο	Σπίτι
T 2310461117 
Διεύθυνση	Προσχολικής	
Αγωγής	δήμου	Θέρμης
T 2392330221, 2392330224 
Διεύθυνση	Κοινωνικής	
Πολιτικής	και	Δημόσιας	
Υγείας	δήμου	Θέρμης
T 2392330213, 2392330214

>	ΠΑΙΔΙΚΟΙ	ΣΤΑΘΜΟΙ
Παιδικός	Σταθμός	Θέρμης
T 2310462555
Παιδικός	&	Βρεφονηπιακός
Σταθμός	«Μελισσόπουλα»
T 2310472666
Παιδικός	Σταθμός
«Ελαφάκια»	Νέου	Ρυσίου
T 2392071979
Παιδικός	Σταθμός	
Βασιλικών
T 2396022397
Παιδικός	Σταθμός	Καρδίας
«Γλυκές	Μελωδίες»
T 2392066433
Παιδικός	&	Βρεφονηπιακός
Σταθμός	Πλαγιαρίου
«Νότες	Στοργής»
T 2392066516

>	ΒΛΑΒΕΣ
Βλάβες	ΔΕΥΑΘ
T 2310465086, 6974995177
ΔΕΔΔΗΕ T 11500
ΟΤΕ T 1214 
Δ.Ε.Υ.Α.	τηλέφωνο	βλαβών
T 2310460530

>	ΥΠΗΡΕΣΙΕΣ
Κτηματολόγιο	Καλαμαριάς
T 2310475454
Ζ’	Δ.Ο.Υ
T 2313332427
ΕΛ.ΤΑ	Θέρμης
T 2310461240
Τεχνολογικό	Πάρκο
T 2310471401
Μουσείο	Τεχνολογίας
T 2310483000

>	ΥΓΕΙΑ
Κέντρο	Υγείας	Θέρμης
T 2313310800
Αγροτικό	ιατρείο	Βασιλικών
T 2396022000
Αγροτικό	ιατρείο	Σουρωτής
T 2396041202
Αγροτικό	ιατρείο	Λακκιάς
T 2396022660
Αγροτικό	ιατρείο	Λιβαδίου
T 2396061210
Αγροτικό	ιατρείο	
Περιστέρας
T 2396051208

>	ΑΣΤΥΝΟΜΙΑ
Αστυνομικό	Τμήμα	Θέρμης
T 2310461203
Τμήμα	Ασφαλείας	
Βασιλικών
T 2396022203
Αστυνομικό	Τμήμα	Ν.	
Επιβατών
T 2392075800
Τροχαία	Θέρμης
T 2310028560
Τμ.	Δίωξης
Λαθρομετανάστευσης	
Θέρμης
T 2310499622

>	ΕΘΕΛΟΝΤΕΣ	
ΠΟΛΙΤΙΚHΣ
ΠΡΟΣΤΑΣIΑΣ	
Δ.	ΘΕΡΜΗΣ
Θέρμη
T 2310478028
Μίκρα
T 6946235000
Βασιλικά
T 6949127607

>	ΠΥΡΟΣΒΕΣΤΙΚH
2η	ΕΜΑΚ
T 2310475471
Πυροσβεστική
T 199

	

>	ΦΟΡΕΙΣ
Ένωση	Επαγγελματιών
Εμπόρων	Θέρμης
T 2310463973
Ένωση	Επαγγελματιών
Βασιλικών
T 6983005555
Ένωση	Επαγγελματιών	
Μίκρας 
Τ 6948052400
Σύνδεσμος	Αποστράτων
Αξιωματικών
«ΠΑΥΛΟΣ	ΜΕΛΑΣ»
T 6942217799
Εφημερίδα	Άποψη
T 2310486868

ΘΕΡΜΗ
Γραφείο	Κοινότητας
T 2313300746
ΚΑΠΗ	Θέρμης
T 2310466534
Αγροτικός	Συν.	Θέρμης
T 2310462604

ΤΡΙΑΔΙ
Κέντρο	Πολιτισμού	Τριαδίου
T 2310467609
ΚΑΠΗ	Τριαδίου
T 2310465460

ΝΕΑ	ΡΑΙΔΕΣΤΟΣ
Γραφείο	Κοινότητας
T 2310461297
Κέντρο	Πολιτισμού
Ν.	Ραιδεστού
T 2310 465607
ΚΑΠΗ	Ν.	Ραιδεστού
T 2310465954

ΝΕΟ	ΡΥΣΙΟ
Γραφείο	Κοινότητας
T 2392071212
Κέντρο	Πολιτισμού
Ν.	Ρυσίου
T 2392071373
ΚΑΠΗ	Ν.	Ρυσίου
T 2392072552
Πρόγραμμα	Βοήθεια
στο	Σπίτι	Ν.	Ρυσίου
T 2392072552

ΤΑΓΑΡΑΔΕΣ
Γραφείο	Κοινότητας
T 2392071395
Κέντρο	Πολιτισμού
Ταγαράδων
T 2392072165
ΚΑΠΗ	Ταγαράδων
T 2392071772

ΒΑΣΙΛΙΚΑ
Γραφείο	Κοινότητας
T 2396330023
ΚΕΠ	Βασιλικών
T 2396024040

ΚΑΠΗ	Βασιλικών
T 2396022115
Βοήθεια	Στο	Σπίτι	
Βασιλικών
T 2396022355
Πνευματικό	Πολιτιστικό
Κέντρο	Βασιλικών
T 2396024010
Ειρηνοδικείο	Βασιλικών
T 2396022940
ΕΛΤΑ	Βασιλικών
T 2396022220
Αγροτικός	Συνεταιρισμός
Βασιλικών
T 2396022237
Θεατρική	Ομάδα	Βασιλικών		
Τ 6977.509784

ΛΑΚΚΙΑ
Εξωραϊστικός	Πολιτιστικός
Σύλλογος
T 6972270575

ΣΟΥΡΩΤΉ
Γραφείο	Κοινότητας
T 2396041260
ΚΑΠΗ	Σουρωτής
T 2396041187
Αγροτικός	Συνεταιρισμός
Σουρωτής
T 2396041268

ΑΓΙΑ	ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ
Γραφείο	Κοινότητας
T 2396041254
ΚΑΠΗ	Αγ.	Παρασκευής
T 6978582683
Αγροτικός	Συνεταιρισμός	
Αγ.	Παρασκευής
T 2396041463

ΑΓΙΟΣ	ΑΝΤΩΝΙΟΣ
Γραφείο	Κοινότητας
T 2396041511
ΚΑΠΗ	Αγίου	Αντωνίου
T 2396041516
Γυναικείος	Αγροτικός
Συνεταιρισμός
Αγίου	Αντωνίου
T 2396041808
Πολιτιστικό	Πνευματικό
Κέντρο	Αγίου	Αντωνίου
T 2396041740

ΛEΙΒΑΔΙ
Τ.Κ. Λειβαδίου	
και	Γραφείο	Εθελοντών
T 2396061336

ΠΕΡΙΣΤΕΡΑ
Γραφείο	Κοινότητας
T 2396051209

ΤΡΙΛΟΦΟΣ
Σύλλογος	εθελοντών
Ανανηπτών
Τ 6937209514, 6948624605
Γραφείο	Κοινότητας
T 2392030210
ΚΑΠΗ	Τριλόφου
T 2392062057
Κέντρο	Πολιτισμού
Τριλόφου
T 2392064360

ΠΛΑΓΙΑΡΙ
Γραφείο	Κοινότητας
T 2313337533
ΚΑΠΗ	Πλαγιαρίου
T 2392063541
Κέντρο	Πολιτισμού
Πλαγιαρίου
T 2392063324 
ΚΕΠ	Μίκρας
T 2313337500

ΚΑΡΔΙΑ
Γραφείο	Κοινότητας
T 2392061105
ΚΑΠΗ	Καρδίας
T 2392061555
Πολιτιστικό	Κέντρο	
«Ο	Ευμένης»
T 2392063163

ΚΑΤΩ	ΣΧΟΛΑΡΙ
Γραφείο	Κοινότητας
T 2392091403
ΚΑΠΗ	Κάτω	Σχολαρίου
T 2932091999

>	ΠΟΛΙΤΙΣΤΙΚΟΙ
ΣΎΛΛΟΓΟΙ
Σωματείο	Ποντίων
«Παναγία	Σουμελά»	
Θέρμης
T 2310464844
Σύλλογος	Θρακιωτών
Μανδριτσιωτών	Θέρμης
T 2310463423
Σύλλογος	Γηγενών	
Μακεδόνων	Θέρμης	
«Μ.	Αλέξανδρος»
T 2310463423
Σύλλογος	Βλάχων	Θέρμης-
Τριαδίου	«Αγ.	Νικόλαος»
T 2310463423
Σύλλογος	Αυληαννητών
Θέρμης
T 2310463423
Σύλλογος	εθελοντών	
Ανανηπτών		
Τ 6937209514, 6948624605	
Χορευτικός	Όμιλος	Θέρμης
T 6976851724
Σωματείο	Αγ.	Τρύφων
T 6973355400

Σύλλογος	Φίλων	Κρητικής
Παράδοσης	(Ξαστεριά)
T 6937301703
Σύλλογος	Σερραίων	
κατοίκων	δήμου	Θέρμης	
Τ	6983498276 	
Πολιτιστικός	Σύλλογος
«Ο	Άγιος	Γεώργιος»	
(Τριάδι)
T 6977344578
Λαογραφικός	Σύλλογος
Ν.	Ρυσίου	«Αρετσού»
T / F 2392071333
Καλλιτεχνικός	Μορφωτικός
Σύλλογος	Ν.	Ραιδεστού
«Βισάνθη»
T 2310383676
ΛΑ.ΧΟ.ΣΥ.ΒΑ.
6949127607
Εκπολιτιστικός	Σύλλογος
Αγίας	Παρασκευής
T 2396041958
Εκπολιτιστικός	Σύλλογος
Σουρωτής	«Η	ΠΗΓΗ»
T 2396041479
Πολιτιστικός	Σύλλογος
Αγίου	Αντωνίου
T 6973331677
Πολιτιστικός	Σύλλογος
Λιβαδιωτών
T 2396061211
Πολιτιστικός	Σύλλογος
Περιστεράς
T 2396051377
Πολιτιστικός	Σύλλογος
Τριλόφου
T 6948538937
Χορευτικός	Όμιλος
Τριλόφου	(Ζουμπάτ)
T 6958003550
Σωματείο	Μικρασιατών
Κ.	Σχολαρίου
2392091289
Σύλλογος	Πολιτισμού	και
Εθελοντισμού	Κ.	Σχολαρίου
T 2392091433
Σύλλογος	Ποντίων
Κ.	Σχολαρίου
«Ανέβζηγος	Αροθυμία»
T 6938033817
Πολιτιστικός	Σύλλογος	
Μονοπηγάδου
Τ 6944.430246
Έκπολιτιστικός – 
Εξωραϊστικός	Σύλλογος	
Λακκιάς	
Τ 6972.270575
Πολιτιστικό	Κέντρο	Καρδίας	
«Ο	Ευμένης»	(Καρδία) 
Τ 6972.234241



Η  Τ Ε Λ Ε Υ Τ Α Ι Α  Σ Ε Λ Ι Δ Α

ΤΟ 4Ο ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΘΕΡΜΗΣ ΚΑΙ ΤΟ ΓΥΜΝΑΣΙΟ ΒΑΣΙΛΙΚΩΝ

«Έξυπνα» δύο σχολεία του δήμου Θέρμης

Η ΙοΤ πλατφόρμα για την έξυπνη διαχείριση φυσικών 
πόρων σχολείων και δημοτικών κτιρίων εγκατα-
στάθηκε στο 4ο Δημοτικό Θέρμης και στο Γυμνάσιο 
Βασιλικών, με χορηγία ύψους 12.548€ του ομίλου 
Vantage Towers, ο οποίος δραστηριοποιείται σε 10 
ευρωπαϊκές χώρες και διαχειρίζεται ένα από τα μεγα-
λύτερα δίκτυα παθητικών υποδομών στην Ευρώπη 
με περισσότερα από 83.000 σημεία.

Τα χαρακτηριστικά, αλλά και τα οφέλη από την 
υλοποίηση του προγράμματος παρουσιάστηκαν σε 
συνέντευξη Τύπου, στο ξενοδοχείο THE MET της 
Θεσσαλονίκης, στο περιθώριο της ημερίδας που 
διοργάνωσε η εταιρεία Vantage Towers με τίτλο «Be 
Connected, Grow Smart - Elevate your Business».

Ο ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΘΕΡΜΗΣ

Ο Δήμαρχος Θέρμης, Θεόδωρος Παπαδόπουλος, 
ανέφερε πως ήδη οι διευθυντές των δύο σχολείων 
έχουν εγκατεστημένα τα προγράμματα στα κινητά 
και στους υπολογιστές τους, ώστε να έχουν εικόνα 
για τις λειτουργίες του σχολείου, απ’ όπου κι αν 
βρίσκονται. «Ως δήμος έχουμε το πιο πυκνό δίκτυο 
αισθητήρων για παρακολούθηση του αέρα. Με το 
πρόγραμμα αυτό παρακολουθούμε τον εσωτερικό 
αέρα, την υγρασία, δηλαδή το περιβάλλον στο οποίο 
λειτουργούν οι μαθητές. Βλέπουμε σε πραγματικό 
χρόνο τις καταναλώσεις, αλλά και προβλήματα που 
τυχόν μπορούν να υπάρξουν. Αυτό μας βοηθά να 
πάρουμε αποφάσεις για βελτίωση της λειτουργίας των 
σχολείων», ανέφερε. Υπογραμμίζοντας την αξία του 
προγράμματος, ο δήμαρχος σημείωσε πως το κόστος 
της ενέργειας στα σχολεία σχεδόν τριπλασιάστηκε 
τα τελευταία δύο χρόνια και πρόσθεσε πως πρέπει 
να ληφθούν μέτρα όχι μόνο για την εξοικονόμηση, 
αλλά και για την παραγωγή ενέργειας. Μάλιστα, 

τόνισε πως τέτοια συστήματα παρακολούθησης θα 
πρέπει να μπουν όχι μόνο στα σχολεία αλλά και σε 
όλα τα δημόσια κτήρια.

Από την πλευρά του, ο Αντιδήμαρχος Παιδείας, Δια 
Βίου Μάθησης, Πολιτισμού, Νέας Γενιάς και Κοινωνι-
κής Προστασίας του Δήμου Θέρμης, Στυλιανός Απο-
στόλου, ευχαρίστησε την εταιρεία για τη δωρεά και 
εξέφρασε την ικανοποίησή του για τη λειτουργία του 
προγράμματος. «Άλλο να το φαντάζεσαι κι άλλο να το 
δεις στην πράξη», είπε χαρακτηριστικά, αναφέροντας 
ενδεικτικά ότι η εικόνα της σημερινής κατανάλωσης 
(στις 15 Νοεμβρίου) είναι 1.450 λίτρα νερό και 264 
λίτρα πετρέλαιο. «Αισθανόμαστε ασφαλείς ότι τα 
σχολεία μας δουλεύουν σωστά και θα δουλεύουν 
σωστά στο μέλλον», σημείωσε και τόνισε ότι ένα 
τέτοιο πρόγραμμα θα μπορούσε να αποτρέψει το 
τραγικό περιστατικό που καταγράφηκε σε σχολείο 
των Σερρών το 2022, όταν μαθητής έχασε τη ζωή του 
έπειτα από έκρηξη στον λέβητα πετρελαίου.

Ο ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΣ ΤΗΣ VANTAGE

Στην έμφαση που δίνει η εταιρεία στην πράσινη ανά-
πτυξη, στον άνθρωπο και στην κοινωνική συνεισφορά 
αναφέρθηκε ο Αναστάσιος Γιόβας, Senior Account & 
BD Manager της Vantage Towers. «Η Vantage Towers 
Greece, μέλος πολυεθνικού ευρωπαϊκού ομίλου 
Vantage Towers με παρουσία σε 10 χώρες και με πάνω 
από 5.280 σταθμούς στην Ελλάδα, εξυπηρετώντας 
το δίκτυο της Vodafone, της Nova και είκοσι άλλων 
πελατών, έχει ως όραμα να προσφέρει ποιοτικές 
και αξιόπιστες υπηρεσίες ενισχύοντας τον ψηφια-
κό μετασχηματισμό της χώρας. Δίνουμε ιδιαίτερη 
έμφαση στην πράσινη ανάπτυξη, στον άνθρωπο 
και στην κοινωνική συνεισφορά. Στο πλαίσιο αυτό 
είμαστε πολύ χαρούμενοι για την συνεργασία μας 

με το Δήμο Θέρμης». 

Ο κ. Γιόβας τόνισε ότι «μετατρέποντας δύο σχολεία 
του Δήμου σε έξυπνα και πράσινα συμβάλλουμε 
στην εξοικονόμηση της ενέργειας, τη μείωση του 
περιβαλλοντικού αποτυπώματος και στην εκπαίδευση 
της νέας γενιάς». 

ΤΙ ΕΠΙΤΥΓΧΑΝΕΤΑΙ

Τα ευφυή συστήματα εγκαταστάθηκαν πιλοτικά στο 
4ο Δημοτικό Θέρμης και στο Γυμνάσιο Βασιλικών. Οι 
διευθυντές των δύο σχολείων έχουν εγκατεστημένα 
τα προγράμματα στα κινητά και στους υπολογιστές 
τους, ώστε να έχουν εικόνα για τις λειτουργίες του 
σχολείου, απ’ όπου κι αν βρίσκονται. Επίσης θα 
υπάρξει σχετικό σημείο αναφοράς και στην αντι-
δημαρχία Παιδείας.

Μέσα από αυτά τα «έξυπνα» πληροφοριακά συστή-
ματα μπορούμε πλέον:

• Να έχουμε εικόνα της κατανάλωσης και της 
στάθμης των δεξαμενών πετρελαίου θέρμανσης,

• Της κατανάλωσης πόσιμου νερού,

• Της κατανάλωσης ηλεκτρικής ενέργειας,

• Να μετράμε την ποιότητα του εσωτερικού αέρα. 

Με τον τρόπο αυτό και αξιοποιώντας τις δυνατότητες 
αυτών των συστημάτων επιτυγχάνεται σημαντική 
μείωση των λειτουργικών δαπανών των σχολείων. 

Επιτυγχάνεται επίσης άμεση αναγνώριση και κατα-
γραφή βλαβών ή παραλήψεων ώστε να τις απο-
καθίστανται στον συντομότερο δυνατό χρόνο. Θα 
υπάρχει επίσης η δυνατότητα δημιουργίας ημερή-
σιων, εβδομαδιαίων ιστορικών αναφορών για τις 
καταναλώσεις.

Ευφυή συστήματα που ελέγχουν βασικά λειτουργικά ζητήματα και ρυθμίζουν την κατανάλωση ενέργειας και νερού απέκτησαν δύο σχολεία της 
Θέρμης με δωρεά της εταιρείας Vantage Towers μέσω της συνεργασίας της με την εταιρεία Fuelics.

Πρόκειται για «έξυπνα» πληροφοριακά συστήματα καταγραφής και διαχείρισης ΙοΤ πλατφόρμας, τα οποία έχουν τη δυνατότητα να «βλέπουν» σε πραγ-
ματικό χρόνο τις συνθήκες που επικρατούν στο εσωτερικό του κτιρίου, όπως την ποιότητα του αέρα, την υγρασία και τη θερμοκρασία και παράλληλα 

έχουν τη δυνατότητα να ελέγχουν και να ρυθμίζουν την κατανάλωση των καυσίμων, του ρεύματος και του νερού.

Ενδείξεις της Πλατφόρμας για την τρέχουσα θερμοκρασία 
στο 4ο Δημοτικό Θέρμης και την κατανάλωση πετρελαίου θέρμανσης

στο Γυμνάσιο Βασιλικών. 

< Από αριστερά: Ευάγγελος Αγγελόπουλος, CEO, Fuelics, Θεόδωρος Παπαδόπουλος, 
Δήμαρχος Θέρμης, Αναστάσιος Γιόβας, Senior Account & BD Manager της Vantage 
Towers και Στυλιανός Αποστόλου, Αντιδήμαρχος Παιδείας.


